
آیا اداره کشور با مالیات ممکن است؟
محمدتقی فیاضی/ کارشناس اقتصادی

آقای نوبخت مدعی بودجه بدون نفت برای ســال ۱۳۹۹ شــده و گفته  اســت: درآمد 
نفت فقط برای بودجه  عمرانی اســت، تعدادی از معافیت های مالیاتی حذف می شــود، 
دامنه مالیات ها گســترده می شــود، مالیات  جدید مثل مالیات بر عایدی سرمایه وضع 
خواهد شــد و یارانه پنهان انرژی حذف خواهد شد.در این  یادداشت به این سوال پاسخ 
می دهیم که تا چه حد سخنان فوق قابل اجراست.منابع عمومی دولت از سه  جزء اصلی 
تشــکیل شده اســت: درآمدهای عمومی، عواید نفتی و استقراض )شامل فروش اسناد 
خزانه و  نظایر آن(. در ســال ۱۳۹۷ حدود ۳۵۰ هزار میلیارد تومان منابع حاصل شده 
که ســهم درآمدهای عمومی   ۱۸۴ هزار میلیارد تومان )مالیات ها ۱۲۶ و سایر درآمدها 
۵۷ هزار میلیارد تومان(، عواید نفتی ۱۰۹  هزار میلیارد تومان و فروش اوراق مالی ۵۷ 
هزار میلیارد تومان بوده اســت.هزینه های جاری برابر   ۲۷۷ هزار میلیارد تومان، مخارج 
عمرانی ۴۷ هزار میلیارد تومــان و بازپرداخت اوراق مالی ۲۶ هزار  میلیارد تومان بوده 
اســت. اگر فرض کنیم همانند ســال های قبل بازپرداخت اوراق مالی از طریق انتشار 
 اوراق مالی جدید تامین مالی شود و تنها هزینه های جاری از محل درآمدهای مالیاتی 
)و درآمدهای  مشابه( تامین شــود، برای سال ۱۳۹۷ دولت با کسری ۹۳ هزار میلیارد 
تومانی مواجه بوده اســت. اگر  فرض کنیم همین ارقام و نسبت ها برای سال ۱۳۹۹ نیز 
وجود می داشت، رئیس ســازمان برنامه و بودجه  ادعا می کند که این ۹۳ هزار میلیارد 
تومان را به صفر خواهد رســاند؛ چگونه؟1-افزایش مالیات ها : رئیس ســازمان برنامه 
گفته »تعدادی از معافیت های مالیاتی حذف می شود، دامنه  مالیات ها گسترده می شود 
و مالیات جدید مثل مالیات بر عایدی سرمایه وضع خواهد شد«. این گفته ها  واقعی به 
نظر نمی رســد، زیرا تمام این موارد به قانونگــذاری نیاز دارد و علاوه بر پیچیدگی های 
فنی، با  انتخابات مجلس شــورای اســلامی در پایان سال روبه رو هستیم و این مجلس 
حداقل تا اواخر سال بعد  آمادگی تصویب قانونی را نخواهد داشت، ضمن این که تصویب 
این قوانین در صورت مهیا بودن همه  شرایط حداقل به دو سال زمان نیاز خواهد داشت.
از طرف دیگر در شــرایطی که رشد اقتصادی ایران  در سال ۱۳۹۸ منفی ۳٫۸ درصد و 
برای سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ رقمی نزدیک به یک درصد  پیش بینی شده است )بانک 
جهانی( نه تنها امکان افزایش مالیات های فعلی وجود نخواهد داشت؛ بلکه  انتظار کاهش 
مالیات هــا نیز غیرواقعی نخواهد بود.  ۲-حذف یارانه های پنهان انرژی: ســازمان برنامه 
در گزارشــی غیررسمی میزان یارانه پنهان شــامل  یارانه کالاهای اساسی، یارانه دارو و 
یارانه حامل های انرژی را ۶۵۰ هزار میلیارد تومان اعلام کرده  اســت. فارغ از درســتی 
اعداد و ارقام و شــیوه محاسبه آن، به نظر می رسد بعد از کاهش شدید عواید  دولت از 
صادرات نفت، نگاه دولت به این منبع چشــمگیر معطوف شده است. سخن آخر این که 
برای سازمانی که در شش، هفت سال گذشته کاری جز روزمرگی و ادامه وضع  گذشته 
نداشته، ادعای اصلاح نظام بودجه ریزی کشور آنها وجه پیچیده تر آن )یعنی جدا کردن 
عواید  نفتی از هزینه های جاری و اختصاص آن به مخارج عمرانی( و البته ظرف یک سال 

ادعای پرابهامی به  نظر می رسد. 
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روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

3 صفحه

سرگردانی پرستاران متقاضی اعزام به خارج نظارت  آژانس درگام چهارم کاهش می یابد
صفحه 6

نگاه روز

اصلاح فرایند کنکور به جای حذف آن

شهرداری زاغه با استناد به موافقتنامه شماره305255مورخ98/5/20سازمان مدیریت  وبرنامه 
ریزی اســتان لرستان وطرح اعتبار تملک دارایی ســرمایه ای به شماره طرح   335ل 1502001شهرداری 
زاغه درنظردارد اجرای بازســازی خســارات ناشی از سیل به  دیوار ساحلی ســطح شهرزاغه به میزان 
اعتبار8/000/000/000 ریال طبق فهرست بهاء  راه وباند ســال1398 وشرایط ذیل واگذارنماید،لذا ازکلیه 
پیمانکاران واجدالشــرایط دارای  پایه دعوت     می شود جهت دریافت اسنادو ارائه پیشنهادخود،به سامانه 

تدارکات دولت )  setadiran.ir  ( مراجعه نمایند. 

 ۱-   -میــزان ســپرده فرآینــد ارجاع کار صرفا می بایســتی بصــورت ضمانت نامه بانکــی معتبریا  به صورت نقدی به حســاب 
ســپرده0107078710008به نام شــهرداری زاغه نزدبانک ملی  زاغه واریز شــود برگه واریزی می بایســتی صرفا به نام شرکت 

باشد به سپرده های  کمترازمیزان مقرر،چک شخصی،سفته ونظایرآن ترتیب اثرداده نخواهدشد
 2-به پیشــنهادات فاقدامضاء،مخدوش،مشــروط پیشــنهاداتی که بعدازانقضا مــدت مقررآگهی  واصل شــود ترتیب اثرداده 

نخواهدشد
 3-هرگاه برنده اول ودوم مناقصه حاضربه انعقادقراردادنشدند،سپرده آنان به ترتیب ضبط  خواهد شد

 4- شــهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشــنهادات مختار اســت و از  این بابت هیچگونه مســئولیتی در برابر مناقصه گران 
نخواهد داشت  

 5- مــدت اجــرای فرآیند مناقصه 12 روز کاری از تاریخ یکشــنبه   ۹۸/۰7/۲1 لغایت دوشــنبه ۹۸/08/6 می باشــد. از روز 
یکشــنبه   ۹۸/7/۲1 تا روز دوشــنبه ۹۸/7/22  زمان دریافت اســناد و زمان  تکمیل و تحویل پیشــنهادات توســط شــرکت 
کنندگان تا روز دو شــنبه   ۹۸/8/6  می باشــد لازم به ذکر اســت تمامی فرآیند مربوط از طریق  سامانه ستاد صورت می گیرد 
متقاضیان همزمان موظفند علاوه بر  بارگذاری تصویر تضمین شــرکت در مناقصه و برگه پیشــنهاد قیمت  نســبت به اســکن و 
بارگذاری تصاویری از مجوز فعالیت ، آگهی  تاسیس . آگهی آخرین تغییرات . گواهی تایید صلاحیت ایمنی قانون  کار و خلاصه 
رزومه شرکت اقدام نماید.)توجه داشته باشید که تنها  شرکت هایی قادر به ثبت نهایی پیشنهاد قیمت مناقصه خواهد بود که 
 از تاریخ ۹۸/7/21 لغایت ۹۸/7/22 نســبت به اخذ مدارک مناقصه  از تارنمای ســامانه تدارکات  setad iran.ir  اقدام 

نموده باشند( 
  6- زمان ارسال به صفحه عمومی سامانه روز یکشنبه    ۹۸/7/21می باشد

 7- مهلت دریافت اسناد مناقصه روز دوشنبه ۹۸/7/22 می باشد
 8- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات ساعت ۱۴ روزدوشنبه ۹۸/8/6  می باشد

 9-  جلسه بازگشایی راس ساعت ۱2 روز چهار شنبه ۹۸/8/8  می باشد
  ۱0- ارائه پیشنهاد به منزله قبول تمامی شرایط مناقصه از سوی  مناقصه گر می باشد  

 ۱۱- سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه مندرج می  باشد  

 )تاریخ انتشار نوبت اول روز۹۸/7/۲1 و تاریخ نوبت دوم چاپ در  روزنامه روز ۹۸/7/۲2 ( 

   حسن درویشی سرپرست شهرداری  زاغه

ت دومآگهی تجدید مناقصه عمومی )یک مرحله ای( 
نوب

میزان سپرده فراینده  ارجاع کار مدت  پیمان   )ماه( محل  اعتبارپروژهردیف
)ریال( 

میزان اعتبار  تخصیصی 
)ریال( 

اجرای  بازسازی  خسارات  ناشی 1
از  سیل به  دیوار  ساحلی  سطح 

 شهر  زاغه با  سنگ  لاشه

ماده ۱۰  ستاد 
 بحران

 ۳  400  /  ۰۰۰  /  ۰۰۰  8/000/000/000 

آ  گهی مناقصه عمومی

روابط عمومی شهرداری شهر قدس

شهرداری شهر قدس در نظر دارد نسبت به احداث المان میدان قدس با برآورد 
اولیه 12,750,00,000 ریال از طریق مناقصه عمومی و عقد پیمان با پیمانکار 

حائز صلاحیت )شرکت های دارای حداقل رتبه 5 ابنیه( اقدام نماید.
دوم  نوبت  تاریخ چاپ  از  کاری  روز  مدت 10  توانند ظرف  می  متقاضیان 
آگهی که به فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور 
قراردادهای شهرداری واقع در: شهر قدس، بلوار انقلاب اسلامی، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهر قدس، طبقه دوم با ارائه معرفینامه نسبت به دریافت و 

تحویل اوراق مناقصه اقدام نمایند.
حساب  به  واریز  قابل  ریال   500,000 مبلغ  به  مناقصه  اوراق  خرید   

0105708298000 بانک ملی شعبه شهر قدس

 سپرده شرکت در مناقصه معادل 5%  برآورد اولیه به مبلغ 637,500,000 
ریال و به صورت سپرده نقدی یا ضمانتنامه معتبر بانکی می باشد.

 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار است.

 هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
 متقاضیان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تاییدیه ارزیابی HSE از اداره 

آموزش شهرداری می باشد. 
 سایر جزئیات در اسناد مناقصه قید گردیده است.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/7/22
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/7/29

 نوبت اول

سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور

آگهی فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای شماره 110-98

اداره کل نوسازی ، توسعه و تجهیز مدارس استان آذربایجانغربی در نظر دارد پروژه های مشروحه ذیل را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله 
ای  و بر اساس فهرست بهای سال 1398 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به پیمانکاران واجد شرایط و دارای گواهینامه صلاحیت 

و رتبه بندی از معاونت برنامه ریزی استانداری واگذار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه قبلی ، مراحل 
ثبت نام در سایت دولت )ستاد ( www.setadiran.ir      انجام خواهد شد و لازم است که مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور  و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
مهلت دریافت اسناد مناقصه : 98/7/28
مهلت زمانی ارائه پیشنهادات: 98/8/8

زمان بازگشایی پاکت ها:   98/8/9 
موضوع مناقصه : 

ضمنا اگهی فوق در سایت پایگاه اطلاع رسانی مناقصات به آدرس   WWW.IETS.MPORG.IR  موجود می باشد.
نام و نشانی دستگاه مناقصه گذار : ارومیه – خیابان دکتر بهشتی –روبروی دانشگاه ارومیه  > امور قراردادها ، مناقصات و پیمان های< اداره کل 

نوسازی ،توسعه و تجهیز مدارس استان آذربایجانغربی به شماره تماس : 33443093
تاریخ انتشار نوبت اول : 98/7/22
تاریخ انتشار نوبت دوم : 98/7/24

 نوبت اول

توضیحات حداقل رتبه  و پایه 
مورد  قبول

نوع  بخشنامه  مبلغ تضمین)ریال( برآورد اولیه )ریال( شهرستان  شرح  ردیف

طبق مشخصات فنی 
پیوست اسناد

5-ابنیه سرجمع 688/400/000 13/766/999/973 پیرانشهر تکمیل مدرسه 6 کلاسه بندره 1

طبق مشخصات فنی 
پیوست اسناد

5-ابنیه سرجمع 700/800/000 14/015/449/183 اشنویه احداث مدرسه 6 کلاسه میرآباد 2

طبق مشخصات فنی 
پیوست اسناد

5-ابنیه سرجمع 771/200/000 15/462/268/748 اشنویه احداث مدرسه 6 کلاسه سیدآباد 3
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حضرتی: 

شورای پول و اعتبار
 تصمیمی برای کاهش سقف وام ازدواج نگرفته  است

الیاس حضرتــی عضو ناظر مجلس در شــورای پول 
و اعتبــار گفت: نه تنها  این شــورا بلکــه در هیچ نهاد 
تصمیم گیــری دربــاره کاهــش ســقف وام ازدواج 

 تصمیم گیری نشده است. 
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
درباره انتشار برخی  اخبار مبنی بر  کاهش سقف وام 
ازدواج با مصوبه شــورای پول و  اعتبار، گفت: تاکنون 
در این شورا درباره این موضوع تصمیم گیری یا  بحثی 
انجام نشــده است و ســقف وام ازدواج کاهش نیافته 

است. 
وی ادامه داد: تاکنون نه تنها در شــورای پول و اعتبار 
بلکه در هیچ یــک  از نهادهای تصمیم گیرنده، درباره 
کاهش سقف وام ازدواج تصمیمی  گرفته نشده است 
و بانک ها موظف هستند بر اساس مصوبه مجلس که 
 همان پرداخت 30 میلیون وام به هریک زوج اســت، 

وام ازدواج را  پرداخت کنند. 
نماینده تهران در مجلس اظهار داشت:طبق مصوبه ای 
که مجلس در  بودجه سال 98 داشت وام ازدواج برای 
هریک از زوج ها در ســال  جاری بــا دوره بازپرداخت 
پنج ساله با أخذ یک ضامن معتبر و سفته  است البته 
بانک مرکزی می تواند یارانه پرداختی به اشخاص را به 

 عنوان تضمین در این زمینه بپذیرد. 
عضو ناظر مجلس در شــورای پــول وا عتبار با بیان 
اینکه فلسفه افزایش  سقف وام ازدواج در بودجه سال 
98 جهت کمک به جوان ها برای  تشــکیل زندگی و 
همچنیــن رفع برخی معضلات و مشــکلات در آغاز 
 زندگی بود، اضافه کرد: اگر متقاضیان در جایی تخلفی 
برای دریافت  وام ازدواج مشــاهده کردند می تواند آن 
موارد را به کمیسیون اقتصادی  مجلس منعکس کنند 

تا اعضای این کمیسیون آنها را پیگیری کنند. 

اســدا... عباســی ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس 
گفت:مقرر شد شعبه ای از  سامانه ثبت اموال مسئولان 
ظــرف ســه هفته آینده در مجلس مســتقر شــود  تا 
نمایندگان اموال خود، همســر و فرزندان شان را اعلام 
کنند. سخنگوی هیات رئیسه مجلس در حاشیه جلسه 
علنی روز یکشــنبه مجلس  شورای اسلامی در نشست 
خبری پیرامون ســازوکار اجرای قانون  رســیدگی به 
اموال مســئولان در مجلس، گفت: قانون رسیدگی به 
دارایی  ها و اموال مسئولان و مقامات جمهوری اسلامی 
سال ۹۱ توســط مجلس  رسیدگی و به تصویب رسید. 
پس از آن شــورای نگهبان این طــرح را  مغایر با اصل 
۱۴۲ قانون اساســی اعلام کرد و بــا اصرار مجلس در 
 مصوبه خود این طرح به مجمع تشخیص مصلحت نظام 

ارسال شــد. وی گفت: در سال ۹۴ مجمع این قانون را 
بالاخره تصویب و به قوه  قضاییه ابلاغ کرد و در ســال 
۹۸ آییــن نامه اجرایی این قانون توســط قوه  قضاییه 
تدوین و ابلاغ شد. ســخنگوی هیئت رئیســه مجلس 
اظهار داشــت: افرادی که شــامل این قانون  می شوند 
زیاد هســتند بــه همین جهت ســامانه ای برای ثبت 
اموال  مســئولان طراحی شد. عباسی گفت: این قانون 
تاکید دارد که برای حفظ حریم خصوصی افراد  سامانه 
به گونه ای طراحی شــود که اطلاعــات مالی مقامات 
بــه صورت  محرمانه در آن قرار گیــرد. وی تاکید کرد: 
آقــای لاریجانی هم بر اجرای ســریع این قانون تاکید 
دارند  بنابراین مقرر شد شعبه ای از سامانه ثبت اموال 
مسئولان ظرف سه  هفته آینده در مجلس مستقر شود 
تا نمایندگان اموال خود، همسر و  فرزندان شان را اعلام 
کنند. ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس تصریح کرد: به 
خاطــر برخی موضوعات  امنیتی بر لزوم محرمانه بودن 
این اطلاعات تاکید شــده ولی نمایندگان می  توانند به 
صــورت داوطلبانه اموال خــود را در انظار مردم اعلام 
کنند. عباســی اظهار داشــت: این ســامانه به صورت 
خوداظهاری اســت و  اطلاعات مالــی افراد با اطلاعات 

ثبت شده در ثبت احوال تطبیق داده  خواهد شد. 

سامانه ثبت اموال مسئولان ظرف سه هفته آینده
 در مجلس مستقر  می شود

غلامعلــی جعفرزاده ایمن آبادی نائب رئیس فراکســیون 
مستقلین ولایی با  تشریح نشست این فراکسیون با رئیس 
سازمان فضایی از کشف ۷۰  هکتار زمین کِشت خشخاش 
توسط ســازمان فضایی خبر داد و گفت:  سازمان فضایی 
همچنین می تواند آخرین ســاخت و ســازهای غیرمجاز، 

 تخریب جنگل و آتش سوزی جنگل ها را رصد کند. 
جعفــرزاده ایمن آبادی در توضیح نشســت فراکســیون 
مستقلین ولایی مجلس  شورای اسلامی با حضور "مرتضی 
براری" رئیس سازمان فضایی  ایران، اظهار داشت: براساس 
گزارشــی که رئیس ســازمان فضایی ایران  به نمایندگان 
ارائه کرد، دســتیابی کشــور به توانمندی های بومی در 
 طراحی، ســاخت و پرتاپ ماهواره های ســنجش از دور و 

مخابرات تحقق  پیدا کرده است. 
ë  پرتاب ۴ ماهواره بومی سازمان فضایی ایران طی

یک سال آینده
جعفرزاده ایمن آبــادی تصریح کرد: این ســازمان چهار 
ماهواره در حال  ســاخت در ســال جاری دارد که شامل 
ماهواره های ناهید »۱«، ناهیــد   »۲«، ظفر و پارس »۱« 
اســت و برنامه ریزی آن برای پرتاب در ۶  ماهه دوم سال 

۱۳۹۸ و ۶ ماه اول سال ۱۳۹۹ است. 
نماینده مردم رشت در مجلس شــورای اسلامی،  افزود: 
آقای بــراری  همچنین در ارتباط با ارائه خدمات ارتباطی 
در مناطق دور افتاده و  بستر ماهواره مخابراتی توضیحاتی 
ارائه کرد؛ مبنی بر اینکه ۴ ماهواره  مذکور بدون استفاده 
از کارشناس خارجی و با تکیه به توان داخلی  ساخته شده 
است، در توضیح خدماتی که این ماهواره ها ارائه می دهند 
به  اســتفاده از ظرفیت  ماهواره های سنجش برای پایش 
سیلاب و خسارات  آن در فروردین ماه سال جاری، پایش 
سطح زیر کِشت محصولات  استراتژیک کشاورزی و میزان 

تولید آن با دقت بالا نیز  اشاره کرد. 
ë  جلوگیری از ۲۳ میلیارد ریال خسارت سیل های

استان های گلستان،  خوزستان و لرستان
جعفرزاده ایمن آبادی ادامه داد: بر اســاس گزارش رئیس 
ســازمان فضایی  ایران از ۸۲ تــا ۹۹ کیلومتر بالاتر فضا 
محسوب می شود، متوسط  اقتصاد فضا ۱۳۹ درصد است و 
حجم مستقیم ۳۵۰ میلیارد دلار است  که این رقم ۳ هزار 
میلیارد دلار ارزش افزوده دارد. این ســازمان ۸۱  درصد 

آمار خســارت سیل به استان گلســتان و ۵۸ درصد آمار 
خســارت  به استان خوزستان و لرستان را راستایی آزمایی 
کرده و از ۲۳ میلیارد  ریال خســارت اضافی که قرار بوده 

پرداخت شود، جلوگیری کرده است. 
وی یادآور شد: براری در نشست امروز فراکسیون تشریح 
کرد که ۴۰  سال اســت داده ها در اختیار سازمان فضایی 
ایران اســت و ســازمان به  محض وقوع یک اتفاق ناگوار 
سعه ســنجش می کند. وی همچنین تاکید  کرد که آمار 
تولیدات کشــاورزی شامل برنج، گندم، سیب زمینی، کلزا 
و  جو قابل برآورد اســت. همچنیــن می توان میزان مورد 
نیاز برای واردات  و صــادرات را ارزیابی و در تصمیم های 

مدیریتی مشاوره دهند. 
نماینده مردم رشت در مجلس شــورای اسلامی،  اضافه 
کرد: بر اســاس  گزارش ســازمان فضایی ایران؛ اســتان 
خوزستان اعلام کرده است که   ۲۵ هزار هکتار برنج تولید 
کرده اما طبق گزارش سازمان استان  خوزستان ۷۸ هزار 
هکتار تولید برنج داشته و برای این میزان ۲  میلیارد ۲۰۰ 
میلیون متر مکعب آب مصرف کرده است. در مورد استان 
 فارس نیز علی رغم اعلام کِشــت ۱۳ هزار هکتار برنج، ۲۵ 
هزار هکتار  برنج کِشــت و ۵۶۰ میلیــون متر مکعب آب 
مصرف شــده اســت. اســتان  اصفهان نیز ۲ هزار و ۵۰۰ 

هکتار برای تولید برنج اختصاص داده  است. 
ë کشف ۷۰ هکتار زمین کِشت خشخاش

جعفرزاده ایمن آبادی در ادامه عنوان کرد: سازمان فضایی 
ایران  همچنیــن اعلام کرد که ۷۰ هکتار زمین کِشــت 
خشخاش را کشــف کرده  است، این ســازمان همچنین 
می تواند وضعیت معادن را برآورد کند،  توســعه استارت 
آپ ها و مشــاوره به کشاورزان از دیگر توانمندی های این 
 ســازمان بوده که در ورامین در حال انجام است. سازمان 
فضایی ایران  همچنین می تواند آخرین ساخت و سازهای 
غیرمجاز، تخریب جنگل و  آتش ســوزی جنگل ها را رصد 

کند. 
وی یادآور شد: سازمان در زمان وقوع سیل استان گلستان 
۳ بار مسیر  سیل را گزارش داده است، همچنین به کمک 
استارت آپ ها گزارش  هفتگی درباره جلبک هایی که برای 
شــیلات مضر هستند را به سازمان  شیلات ارائه می کنند. 
همچنین براری اعلام کرد که ماهواره ای با دقت  یک متر 

در سال ۱۴۰۰ در مدار قرار می گیرد. 
نایب رئیس فراکسیون مســتقلین ولایی مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد:  بر اساس گزارش سازمان فضایی ایران، 
در سال ۱۳۸۷ با ماهواره  امید جزو ۹ کشور برتر بودیم که 
در یــک مدار ۲۵۰ کیلومتری با طول  عمر یک ماه برقرار 

کرده بودند. این ماهواره ها بدون مشــاوره خارجی  ساخته 
شده و هر یک ســاعت و نیم، یک دور زمین می زند. این 
ماهــواره  در بالای ۵۰۰ کیلومتــری قرار می گیرد و ۴۰۰ 
درجه تغییرات حرارت  را در هر یک ســاعت و نیم تحمل 
می کنــد یعنی ۱۶ بار تغییر حــرارت  صفر تا ۴۰۰ درجه 
دارد. تکنولوژی و مسیر آن هایتک و مرتبط با  ایران است 

و تا ۵۰۴ کیلومتر هم توانستیم با ماهواره بریم. 
جعفرزاده ایمن آبادی یادآور شــد: رئیس سازمان فضایی 
ایران تاکید دارد  که با استفاده از ظرفیت جوانان مسائل و 
مشکلاتمان را حل می کنیم،  ماهواره ذوالجناح و ایستگاه و 
پایگاه پرتاب ماهواره با اتکا به نیروی  داخلی کشور ساخته 
شده اســت، وی اذعان داشت که آمریکا در سه سال  اول 
۴۳ پرتاب داشته که ۲۷ پرتاپ آن فیلد )شکست خورده( 
شــده است،  روســیه نیز ۱۱ پرتاب داشته که ۷ مورد آن 
فیلد شــده بنابراین اگر پرتابی  از ما فیلد می شود، اتفاق 

عجیبی رخ نمی دهد. 
ë انتخاب ایران به عنوان کوردیناتور گروه ۱۷۷ چین

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی، 
ادامه داد:  رئیس سازمان فضایی ایران در گزارش خود به 
نمایندگان یادآور شــد که  سازمان ۲ هزار ماهواره در فضا 
دارد در حالی که یک شــرکت  خصوصی آمریکا ۱۲هزار 
ماهواره و شــرکت آمــازون نیز ۳ هــزار و   ۴۲۰ ماهواره 
می خواهنــد در فضا قــرار دهند. طبــق پیش بینی این 
سازمان  در چند سال آینده ۲۰ هزار ماهواره در فضا قرار 

می گیرد که حداقل   ۲۰ ماهواره مهم باید از ایران باشد. 
جعفــرزاده ایمن آبادی در ادامه تصریــح کرد: طبق این 
گــزارش از ۵۰۰ تا  هزار کیلومتر هیــچ محدودیتی برای 
ماهواره وجود ندارد، ایران به  عنوان کوردیناتور )هماهنگ 
کننده( گروه ۱۷۷ چین انتخاب شده است و  مدار ۳ هزار 
و ۶۰۰ کیلومتری نقطه مدار ایران است. ما همچنین ۲۵ 

 نقطه مداری را ثبت کردیم. 
ë انتقاد سازمان فضایی ایران از صدا و سیما

وی یادآور شــد: رئیس سازمان فضایی ایران ضمن انتقاد 
از صدا و ســیما  گفت که صدا و سیما ماهواره ای خریده و 
۶۰ درصد بازار ماهواره  مخابرات را گرفته است لذا فعالیت 

بخش خصوصی را غیرتوجیه  اقتصادی کرده است. 

وزیر کشور: 
  لایحه »حمایت و صیانت از حقوق زنان در برابر خشونت« 

امیدبخش  است

رحمانی فضلــی وزیر کشــور گفت: لایحه »صیانــت، کرامت و  تأمین 
امنیت بانوان در برابر خشونت« که قوه قضاییه آن را به دولت  فرستاده 

و نکات قابل توجهی در آن وجود دارد، امیدبخش است. 
رحمانی فضلی در حاشیه یکصد و  بیســت و چهارمین جلسه شورای 
 اجتماعی کشــور، گفت: سه دســتور امروز در این جلسه بررسی شد 
کــه  یکی از آنها لایحه »صیانت، کرامت و تامین امنیت بانوان در برا بر 
 خشــونت« بود که قوه قضاییه آن را به دولت فرســتاده و نکات قابل 
 توجهــی در آن وجود دارد. وی با بیان اینکه لایحه »حمایت و صیانت 
ازحقوق زنان در برابر  خشــونت« امیدبخش اســت، افزود: امیدواریم 
با نظراتی که اعضای همه  دســتگاه های اجرایی و کارشناسان دادند، 
اصلاحــات لازم به صورت  تکمیلی از ســوی دولت نیز در آن صورت 
بگیرد و نهایتــا برای  قانونگذاری به مجلس برود.  وزیر کشــور گفت: 
موضوع مهم در این رابطه حمایت ها و تکریم از  بانوان و زنان مطابق با 
اصول و ارزش های جمهوری اسلامی است که  مبتنی بر اصول و عقاید 
دینی اســت؛ باید تلاش کنیم هر نوع ظلم،  نابرابری و تبعیض چه به 
صورت تاریخی، فکری، انتقادی، اندیشه ای و  چه به صورت عملی علیه 
بانوان در جامعه وجــود دارد را حل کنیم. رحمانی فضلی عنوان کرد: 
موارد متعددی در این لایحه دیده شده است  و تاکید جلسه بر این بود 
که ضمن جرم انگاری خیلی از مواردی که به  دقت و درستی آمده بود، 
دو موضوع فرهنگســازی و هم آموزش برای  آشنایی همه افراد جامعه 
بخصــوص بانوان با حقوق خود و نحوه پیگیری  را نیز بررســی کنیم، 
همچنین بحث تمایزاتی که از نظر فرهنگی در نقاط  مختلف کشــور 
به عنوان یک کشــور متنوع از نظر زبــان، مذهب، نژاد و  فرهنگ های 
بومی و محلی داریم در این لایحه لحاظ شــود. وزیر کشور با اشاره به 
لایحه دیگری که در این نشست مورد بررسی  قرار گرفت، عنوان کرد: 
موضوع توانمند ســازی زنان سرپرست  خانواده در این جلسه بررسی 
شــد، بیش از سه میلیون نفر زن سرپرست  خانوار در کشور داریم که 
٧1 درصدآن مربوط به زنانی است که  همسران شان فوت کرده است 
و 11درصد طلاقی هســتند و بقیه هم  شامل مواردی است که ازدواج 

نکرده اند. 
وی یادآورشد: دولت تلاش دارد مجموعه اقدامات و برنامه هایی که در 
 برنامه ششم به عنوان وظیفه در این باره دارد، را انجام دهد لذا این مهم 
 امروز با حضور نمایندگان دســتگاه های مختلف بررسی شد تا بهترین 
راه  حل ها و اقدامات را پیشنهاد دهند. امیدواریم این نظراتی که ارائه 

شد،  مقدمه ای برای زمینه سازی و تاثیر در اجرا باشد. 

خداییــان رئیس ســازمان ثبت اســناد 
و امــلاک کشــور گفت: در حــال تهیه 
 پیش نویس اصلاح و به روز رسانی قوانین 

دفاتر اسناد هستیم. 
خداییــان در برنامــه روی خط خبر، به 
بررسی ماموریت ها و برنامه های  سازمان 
ثبت اسناد و املاک برای رفع دغدغه های 
شــهروندان پرداخت و  گفت: ســازمان 
جهانی مالکیت معنوی یا وایپو سازمانی 
است که جهت  حمایت از ارتقای نوآوری، 
خلاقیــت و ابتکار و با هــدف کمک به 
 کشور ها در زمینه مالکیت معنوی و رشد 
اقتصادی، فرهنگی و  اجتماعی کشــور ها 
فعالیــت می کند که حــدود ۱۹۲ عضو 

دارد. 
وی ادامــه داد: بالاتریــن مجمــع این 
ســازمان، مجمع عمومی است که سالی 
 یکبار تشکیل جلســه می دهد و در این 
نشســت عملکرد یکساله ســازمان  وایپو 
و همچنین برنامه های دوســالانه آتی و 
بودجه های مربوطه را  بررســی و تصویب 
می کند بر این اســاس همه کشــور های 

عضو در  بالاترین سطح در نشست مجمع 
شــرکت کرده و بیانیه های خودشــان را 

 مطرح می کنند. 
خداییان افزود: علاوه بر آن، روی مسائل 
مختلف بحث و بررسی شده و  در نهایت 

تصمیم گیری می شود. 
معاون رئیس قــوه قضاییه تاکید کرد: از 
جمله چالش هایی که ما در این  نشســت 
داشتیم و مباحث طولانی صورت گرفت 
و در نهایــت به نتیجه  نرســید در مورد 
تشــکیل دفاتر خارجی وایپو است که در 
حوزه آسیا،  اروپا و اقیانوسیه بود که سه 
الی چهار دفتر اختصــاص داده بودند از 
 جملــه ما و کشــور های متعدد همچون 
چین، هند، ترکیه، عربســتان،  امارات و 
کشور های مختلف متقاضی بودند که این 
دفاتر در کشور آن ها  تشکیل شود، اما در 

نهایت اجماعی حاصل نشد. 
وی ادامــه داد: بر این اســاس این دفاتر 
به نمایندگی از وایپو در کشور ها  تشکیل 
می شــد و آن کمک های فنی و حقوقی 
که بایستی سازمان به آن  کشور ها داشته 

باشد را پیگیری می کند که اگر کشوری 
موفق شود بسیار  مهم است؛ چراکه تعداد 
دفاتر در جهان بسیار معدود و حدودا ده 
دفتر  هســتند که ۴ دفتر را به این حوزه 
اختصاص داده بودنــد و متقاضیان زیاد 
 بودند و باید در این زمینه اجماع صورت 

می گرفت. 
رئیــس ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشــور افزود: البته بعضی از  کشــور ها 
تقاضا داشتند که به رأی گیری گذاشته 
شود البته قبلا  رایزنی هایی با دولت های 
خودشــان و کشــور های دیگر داشتند و 
خیلی از  کشور ها نیز تقاضا داشتند همان 
گونه که قبلا تصمیمات به صورت  اجلاس 
بوده به همین شــکل ادامه پیدا کند که 
در نهایت این اختلافات  باعث شــد ما در 
آنجا به نتیجه نرسیم و به نشست بعدی 

یعنی به سال آینده  موکول شد. 
بیان داشــت: موضــوع بعدی  خداییان 
مالکیت  دولــی  بیــن  کمیته  فعالیــت 
 معنــوی، منابع ژنتیک و دانش ســنتی 
است که این هم چالشی بود که با  توجه 

به غنای فرهنگی و فکری که کشورما در 
این حوزه دارد  کشور های در حال توسعه 
و از جمله ما تلاشــمان بر این بود که در 
این  کمیته بر موضــوع حمایت از دانش 

سنتی، منابع ژنتیک بحث شود. 
وی تصریح کــرد: ما منابــع جانوری و 
گیاهی متنوع و دانش سنتی بسیار  غنی 
داریــم و از هزاران ســال پیش گیاهان 
دارویی و مسائل این چنینی  در کشورما 
رواج داشــته و اســت لذا کشور های در 
حال توســعه از جمله  ما پیگیر آن بودیم 
که یک ســند الزام آور در جهت حمایت 
از منابع  ژنتیک و دانش های ســنتی به 

تصویب برسد که کشور های توسعه یافته 
 تقریبــا مخالف بودند چرا که معمولا این 
یافته  نمی خواهند  کشــور های توســعه 
کشــور های دیگر را در منابع اختراعات 
خود ســهیم کنند لذا  مخالف بودند که 
این هم یک چالشــی بین ما و آن ها بود 

که به نتیجه  نرسید. 
مثبت  دســتاورد های  دربــاره  خداییان 
نشســت مذکور، گفت: در این نشست  ما 
به عنوان رئیس اتحادیه لیسبون انتخاب 
شدیم این اتحادیه هم درمورد  نشانه های 
جغرافیایــی فعالیت می کند و حمایت از 

آن ها را مدنظر قرار  می دهد

سیاسی

نظارت  آژانس درگام چهارم کاهش می یابد

نقوی  حســین  سید 
ســخنگوی  حسینی 
امنیــت  کمیســیون 
گفت:  مجلــس  ملی 
 احتمالا در گام چهارم 
تعهــدات  کاهــش 
برجامی، توقف اجرای 
داوطلبانــه  پروتــکل 
کاهــش  و  الحاقــی 
نظارت های آژانس بر برنامه های هســته ای ما  در دستور کار 
قرار می گیرد. نقوی حســینی با اشاره به کاهش تعهدات ایران 
در برجام، گفت: کمیته  هســته ای کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس جلســه ای را پس  از گام سوم ایران 
در کاهــش تعهدات برجامــی، برگزار و گــزارش خود  را به 
اعضای کمیسیون ارائه کرد. وی افزود: همچنین رئیس کمیته 
هســته ای این کمیسیون جهت اجرا شــدن  گام های کاهش 
تعهدات ایــران در برجام، بازدیدهایی را از مراکز  هســته ای 
انجام داده است و گزارش این بازدیدها را در جلسه کمیسیون 
 امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس مطرح کرد. سخنگوی 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس تصریح 
کرد:  همچنین برنامه ریزی هایی در حال انجام است که دیگر 
اعضای  کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس هم 
از سایت های هسته ای  و روند اجرای گام سوم کاهش تعهدات 
برجامــی ایران بازدید کنند. نقوی حســینی با تأکید بر اینکه 
قطعاً ما گام چهارم کاهش تعهدات  برجامی را هم برمی داریم، 
گفت: اروپایی ها تاکنون به تعهداتشان در  برجام عمل نکرده اند 
و ما هیچ گونه اقدام عملی از طرف مقابل ندیده ایم. وی درباره 
اقدامات احتمالی جمهوری اســلامی ایــران در گام چهارم، 
 اظهار داشــت: در گام چهارم کاهش تعهدات برجامی احتمالًا 
روی حوزه  نظارت محدودیت هایــی را ایجاد خواهیم کرد به 
این معنا که نظارت  آژانس بین المللی انرژی اتمی بر فعالیت 
های هسته ای ایران کاهش  می یابد. نماینده مردم ورامین در 
مجلس با بیان اینکه ما پروتکل الحاقی را به  صورت داوطلبانه 
اجــرا می کنیم که می توانیم آن را متوقف کنیم، گفت:  زمانی 
که طرف مقابل تعهداتــش را انجام نمی دهد، ضرورتی ندارد 
که  ما هم تعهدات خود را اجرایی کنیم و نباید اجازه دهیم که 

آژانس نظارت  مطابق با پروتکل الحاقی داشته باشد. 

کشف 70 هکتار زمین کِشت خشخاش توسط سازمان فضایی
خبر: 

خبر

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور خبر داد: 

طراحی سامانه  ارتباط دفاتر اسناد و بنگاه های املاک

ابلاغ اجرائیه مهریه

بدین وســیله به آقای ایمان ایمانی نیک  نام پدر:شــیرعلی تاریخ تولد   : 1366/06/29 
شــماره ملی :42199٧390٧ شماره شناسنامه   :44 به نشانی : خرم آباد بلوار ولیعصر 
روبروی دانشــگاه آزاد  پلاک  ابلاغ می شــود که خانم صبا انصاری جهت وصول مهریه 
 خود به میزان 50 عدد سکه بهار آزادی به قیمت روز به استناد  مهریه مندرج در سند 
ازدواج شماره 2٧299 دفتر ازدواج شــماره   6 خرم آباد علیه شما اجرائیه صادر نموده 
و پرونده اجرائی به  کلاســه 9800442 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 
  1398/0٧/09 مامور ، محل اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته  نشده ، لذا بنا به 
تقاضای بســتانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا  مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی 
از روزنامه های کثیرالانتشــار  محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت بیست روز از 
تاریخ  این آگهی که روز ابلاغ محســوب می گردد ، نسبت به پرداخت  بدهی خود اقدام 

ننمایید ، عملیات اجرائی جریان خواهد یافت . 
علی رحیمی  

رییس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  
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ســردار تقی مهری رییس ســازمان وظیفه 
عمومی ناجا با بیان اینکه  امسال حدود ۲۰۰ 
هزار ســرباز مهارت شــغلی را در پادگان ها 
آمــوزش  می بیننــد گفت: بــا هماهنگی با 
بانک ها پــس از اتمام خدمت ســربازی به 
 مشــمولان تا ســقف ۳۰ میلیون تومان وام 

داده خواهد شد. 
مهری در مراســم معارفه جانشــین جدید 
رییس ســازمان وظیفه عمومی  ناجا گفت:  
سربازی یک ارزش و خدمت بزرگ در کشور 
است، به  طوری که بیش از نیمی از نیروهای 

ما در جنگ تحمیلی نیز سربازان  بودند. 
وی با اشاره به نقش و جایگاه سربازان گفت: 
امروز سربازان در حوزه  خدمات، امنیت، توان 
دفاعی کشــور چه در مرزها و چه در مرکز 
کشــور  در حال ایفای نقش هستند و انصافا 

هم نقش موثری دارند. 
رئیس ســازمان وظیفه عمومی ناجا با بیان 
اینکه در شش ماهه نخســت  امسال روزانه 
حدود ۱۲ هزار درخواست از سوی مشمولان 
و خانواده   آن ها در ســازمان وظیفه عمومی 
مورد رســیدگی و پیگیری قرار گرفته  است، 
گفت: برای تمام ائمه جمعه سراســر کشور 
نامه ای تنظیم شــد تا  جوانان بــرای انجام 
خدمت سربازی تشویق شوند، هدف ما این 
است تا  گفتمان سازی خدمت سربازی را در 
ســطح ائمه جمعه مطرح کنیم و در  صورت 
تحقق این امر شرایط دفاعی و امنیتی کشور 

تقویت خواهد شد. 
رییــس ســازمان وظیفه عمومــی ناجا در 
مورد مشــمولان غایب ســربازی  نیز گفت: 
طبق قانون بکارگیری مشــمولان غایب در 

واحدهای صنفی،  تمام شرکت ها و کارخانه ها 
اعــم از خصوصی و غیــر خصوصی ممنوع 
 است و کسانی که اقدام به این کار کنند بنابه 

مصوبه مجلس باید جریمه  شوند. 
به گفته ســردار مهری، جرایمی پیش بینی 
شــده ازجمله قرار نگرفتن  تسهیلات بانکی 
برای شــرکت ها و کارخانه هایی که اقدام به 
جذب  مشــمولان می کنند. وی افزود: پس از 
تدبیر مقام معظم کل قــوا، قرارگاه مهارت 
آموزی  برای خدمت قبل از ســربازی، حین 
خدمت و پس از خدمت سربازی  پیش بینی 
و راه اندازی شــد تا براســاس سطح سواد و 
رشــته تحصیلی و  مهارت شــغلی نیروها را 
تقسیم بندی کنیم و طبق مهارت شغلی در 

یگان  مربوطه خود مستقر خواهند شد. 

طبق گزارشی جدید، گوگل برای حفاظت 
از مشــتریانش، اپلیکیشــن های  وامدهی 
فریبکارانــه که بهــره بازپرداخت آنها ۳۶ 
درصد یا بالاتر اســت  را در گوگل اســتور 

ممنوع کرده است. 
گــوگل برای مدتــی با اپلیکیشــن های 
وامدهی مقابلــه کرد اما اکنــون تصمیم 
 گرفته این اپلیکیشــن ها را در اپ استور 

خود حذف کند.   
طبــق گزارشــی جدیــد اخیــرا گوگل 

اپلیکیشــن های وامدهی در اپ استور که 
 فریبکارانه هســتند و بهره بازپرداخت آنها 
۳۶ درصد یا بیشــتر است را  ممنوع کرده 
است. به گفته ســخنگوی گوگل سیاست 
های مالی در ماه آگوســت اجرایی شده و 
 هدف از آن حفاظت از مشــتریان در برابر 

شرایط سوءاستفاده جویانه  است. 
ë  البته در اپل چنین ممنوعیتی  

برای اپلیکیشن های وامدهی وجود 
ندارد. 

ایــن درحالی اســت که اپلیکیشــن های 

وامدهی از این رویداد چندان  خوشــحال 
نیســتند. در چنین وضعیتــی آنها مجبور 
هستند نرخ سود وام خود  را کاهش دهند 

یا به طور کامل اپلیکیشن را حذف کنند. 
مری جکســون مدیر ارشــد اجرایی بنیاد 
وام دهنــدگان آنلایــن همچنــان معتقد 
 است عملکرد این شــرکت ها مجاز است  
و چنین ممنوعیتــی به  اپراتورهای قانونی 
وام و همچنین مشــتریان وام های قانونی 

آسیب می  رساند. 

در ایــن میــان تصمیم گوگل ســوالاتی 
دربــاره آنکه آیا اپراتورهای اپ  اســتور ها 
باید اپلیکیشــن مدل های کسب و کاری 
که عملکرد غیر اخلاقی  دارند اما همچنان 

قانونی هستند را ممنوع کند یا خیر.  

 ۸۵ درصد زنان خانه دار 
در معرض ابتلا به بیماریهای ریوی

دکتر علی اکبر ولایتی رییس بیمارســتان دکتر مســیح 
دانشــوری با اشــاره به  این که جراحی پیوند ریه یکی از 
ســخت ترین جراحی هاســت، گفت:  بیمارستان مسیح 
دانشوری دانشــگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی در حوزه 
 پیونــد ریه و طول عمر بیماران پس از پیوند، موفق ترین 
مرکــز در غــرب  آسیاســت. نهمین کنگــره بین المللی 
بیماری های ریوی، مراقبت های ویژه سل با  حضور دکتر 
علی اکبر ولایتی رئیس بیمارســتان مســیح دانشوری، 
دکتر  علیرضا زالی سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی 
شهید بهشتی و جمعی از  محققان و متخصصان داخلی و 
خارجی صبح امروز 20 مهرماه در  بیمارستان فرهیختگان 
آغاز به کار کرد. رئیس بیمارستان مسیح دانشوری با بیان 
این که این کنگره طی دو دهه  اخیر هر دو ســال یک بار 
برگزار می شود، از ارائه بیش از 90 مقاله  علمی در قالب 
سخنرانی شــفاهی و پوســتر خبر داد. وی بیماری های 
ریوی، مراقبت های ویژه پس از پیوند ریه و ســل را سه 
 محور اصلی کنگره امســال عنوان کــرد و گفت: در روز 
آخر کنگره که  مصادف با روز جهانی مبارزه با سل است، 
برنامه ویژه ای با محوریت  ســل با مشارکت متخصصان 
داخلی و خارجی  برگزار خواهد شد. دکتر ولایتی درباره 
جراحی های پیوندی که در بیمارســتان مسیح  دانشوری 
انجام شده است، به 25٧ مورد پیوند قلب، بیش از 200 
مورد  پیوند ریه اشــاره کرد و مجموعــا آمار پیوندهای 
این مرکز را کم نظیر  توصیــف کرد. وی افزود: پیوند ریه 
یکی از سخت ترین جراحی هاست و عملکرد  بیمارستان 
مســیح دانشوری دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
در حــوزه  پیوند ریه و طول عمــر بیماران پس از پیوند، 
موفق ترین مرکز در غرب  آسیاست. رئیس نهمین کنگره 
بین المللــی بیماری های ریوی، مراقبت های ویژه ســل 
 بابیــان این که پیوند، قله علم پزشــکی در حوزه درمان 
است، خاطرنشان  کرد: بیمارستان مسیح دانشوری ضمن 
دراختیارداشتن اســاتید مجرب و  امکانات منحصربه فرد 
و همچنیــن آمار اعمال جراحی موفــق حرف اول  را در 
این حوزه در کشــور میزند. وی در پایان اظهار امیدواری 
کرد که با برگــزاری این کنگره و تبادل  تجربیات علمی 
بتوانیم گام های مؤثرتری در حوزه درمان و پیشــگیری 
از  ابتلا به بیماری های ریوی برداریم. دکتر علیرضا زالی 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی نیز در 
 این مراســم بابیان این کــه نهمین کنگــره بین المللی 
بیماری های ریوی،  مراقبت های ویژه ســل ازنظر دانش 
و مهــارت در وضعیــت مطلوبی قــرار  دارد، نحوه ارائه 
خدمات در ســطوح تشــخیص، درمان  و توان بخشی به 
 بیماران ریوی در کشــور و بیمارستان مسیح دانشوری 
را منحصربه فرد  دانســت. وی با ذکر این که بیماری های 
غیــر واگیر، الگو و جایگاه متفاوتی را در  نظام ســلامت 
به خود اختصاص داده اســت، گفت: بیماری های ریوی 
و  تنفســی بخش عمده ای از بیماری هــای غیر واگیر را 
تشکیل می دهند. زالی با اشاره به بار مشکلات اقتصادی 
ناشــی از بیماری های ریوی در  کشــور گفت: حدود ۲۵ 
سال پیش این بیماری ها شانزدهمین علت مرگ  ایرانیان 

بود و اکنون به هفتمین عامل تبدیل شده است. 

برخورد سیاسی برخی مجلات علمی
 در رد مقالات ایرانی به بهانه  تحریم

دبیر کمیته ملــی اخلاق در پژوهش وزارت بهداشــت 
گفــت: هیچ مجله ای  حق ندارد بــه دلیل تحریم مقاله 
ایرانی هــا را نپذیرد و اگر ســردبیری بــه  این موضوع 
توجــه نکرد محققان ما می توانند از آن مجله شــکایت 
کنند. دکتر احسان شمسی کوشکی در گفتگو با خبرنگار 
مهــر افزود: اگر مجله  علمی هم بخواهد دلیل سیاســی 
برای رد یک مقاله داشته باشد، باید یک  دستاویزی برای 
کار خود داشته باشد. اخیراً برخی مجلات به نویسندگان 
 مــا می گویند که به دلیل تحریم هــا مقاله ایرانی ها را 

چاپ نمی کنند. 
وی افزود: وزارت بهداشــت مراوده خوبی با کمیته بین 
المللی اخلاق  نشر ) COPE ( داشت و این کمیته رسما 
اعلام کرد که هیــچ مجله ای حق  ندارد به دلیل تحریم 
مقاله ایرانی هــا را نپذیرد. دبیر کمیتــه ملی اخلاق در 
پژوهش وزارت بهداشت اظهار داشت: نکته  مورد اهمیت 
این اســت که این تحریم ها ظالمانه هستند و اگر مجله 
ای  هم ســختگیری کند این تحریم هــا به هیچ عنوان 
انتشار مقالات علمی را  شــامل نمی شود. بنابراین تنها 

جوی است که مخالفان ایران درست می  کنند.  
وی گفت: ما در موارد زیاد به محققان توصیه کردیم که 
با دقت و  شــجاعت با ســردبیری که چنین اظهارنظری 
مــی کند مکاتبه کنند و محقق  بــه مجله اعلام کند که 
این رفتار کاملا تبعیض آمیز است و به هیچ  عنوان مورد 

تایید نهادهای بین المللی اخلاق در نشر نیست. 
شمسی کوشکی تاکید کرد: اگر سردبیری به این موضوع 
توجه نکرد  محققان ما می توانند از آن نشریه به کمیته 
بین المللی اخلاق نشــر   ) COPE ( شــکایت کنند و در 
واقع هزینه این کار را برای نشــریات بالا  ببرند. نشریات 
علمی نهادهای مســتقلی هستند و هیچ نشریه ای نمی 
تواند  به بهانه تحریم ها مقاله ای را از کشوری نپذیرند. وی 
گفت: مواردی وجود دارد که نشــریه برای انتقال مالی و 
وجه انتشار  مقاله مقرراتی دارد که تحریم ها مانع آن می 
شــود که در این صورت بر  عهده پژوهشگر است که این 
پول را به طریق ممکن به نشــریه واریز  کند. دبیر کمیته 
ملی اخلاق در پژوهش وزارت بهداشت خاطرنشان کرد: 
 برخورد برخی از نشــریات علمــی در نپذیرفتن مقالات 
محققان ایرانی به  بهانه تحریم، برخوردی کاملا سیاسی 
اســت و برخلاف استقلال   ســردبیری به عنوان یکی از 
اصول مهم نشریات علمی اســت. محققان  ایرانی باید با 
جدیت و شجاعت با این نشریات برخورد کنند. شاید در 
 آخر مجله مقاله را نپذیرد اما هزینه این کار برای چنین 

نشریاتی بالا می  رود. 

حسین فتح آبادی معاون اشتغال و خودکفایی 
کمیته امــداد اســتان تهران  ضمــن اعلام 
اولویتهای پرداخت وام اشتغال به مددجویان 
و نیازمندان  فاقد شــغل،گفت: به افراد واجد 
شرایط تا سقف ۸۰ میلیون تومان وام  پرداخت 
می شــود. فتح آبــادی در خصوص شــرایط 
پرداخت وام اشــتغال گفت: اولویت اول ما  در 
پرداخت وام ،مددجویان تحت پوشش هستند 
که در درجه اول به خود  مددجو و ســپس به 
فرزندان آنها وام اشــتغال تعلق میگیرد. وی با 
اشاره به اینکه اولویت دوم ما در پرداخت وام 
اشتغال زنان  سرپرســت خانوار هستند ادامه 
داد: این افراد نیازی که تحت پوشــش امداد 
 باشــند اما فقط در صورت بیکاری و نداشتن 
بیمه و البته دارا بــودن  مهارت می توانند از 
وام اشــتغال برخوردار باشند. معاون اشتغال و 
خود کفایی کمیته امداد استان تهران اولویت 
سوم را  شامل مردان غیر تحت پوشش و بیکار 
دانست و گفت: مردانی که شغل  و بیمه ندارند 

نیز می تواننــد وام دریافت کنند و همچنین 
اولویت بعدی  مربوط به پسران مجردی است 
که دارای کارت پایان خدمت و مهارت  بوده و 
خانواده آنها نیز از تمکن مالی برخوردار نباشد. 
وی افــزود: در مجمــوع از دو محل صندوق 
قرض الحســنه امــداد ولایــت و  همچنین 
تبصره ۱۶ بانک مرکــزی ۸۰ میلیون تومان 
وام اشــتغال به  مددجویان پرداخت می شود 
که تا ســقف ۵۰ میلیون تومان از تبصره ۱۶ 
 و ۳۰ میلیــون تومان نیز از صنــدوق امداد 
پرداخت می شــود. وی گفت: از محل تبصره 

۱۶، ۱۲۶ میلیارد تومان بــرای پرداخت وام 
 اشــتغال به مددجویان و نیازمندان اســتان 
تهران اختصــاص پیدا کرده که   ۱۰۰ میلیارد 
تومان آن مردادماه ابلاغ شــده است و ما نیز 
از مرداد  متقاضیان واجد شــرایط را به بانک 
معرفی کرده ایم.  معاون اشتغال و خود کفایی 
کمیته امداد استان تهران در خصوص  ضمانت 
وام برای ۵۰ میلیــون تومان گفت: برای ۵۰ 
میلیون تومان دو  ضامن کارمند لازم است که 
البته براســاس قوانین بانک انجام می شود اما 
 در صندوق امداد ولایت ضمانت های ما برای 
مددجویان راحت تر اســت  و وام ۳۰ میلیون 

تومانی را با دو فقره چک پرداخت می کنیم. 
فتح آبــادی از افزایش ســه برابری اعتبارات 
تبصره ۱۶ برای پرداخت  وام اشتغال خبر داد 
و افزود: اعتبارات اشــتغال ما نسبت به سال 
گذشــته  افزایش یافته و بر اســاس اولویت و 
تکمیل مدارک و داشتن شرایط وام  پرداخت 

می شود . 

شاهرخ رامزی معاون برنامه ریزی، مدیریت و توسعه 
منابع ســازمان بیمه  ســلامت گفت: پوشــش بیمه 
اجباری ســلامت از ابتدای آبان ماه امسال برای  آحاد 
جامعه آغاز می شــود و به طور حتم هیچ فردی نباید 

فاقد بیمه باشد. 
رامــزی افزود: پرداخت بر اســاس تــوان و دریافت 
خدمات بر اســاس نیاز،  شــعار بین المللی است که 
در دستور کار سازمان بیمه ســلامت قرار دارد و  در 
برنامه ششم توسعه کشور نیز بر بیمه اجباری سلامت 

مبتنی بر  ارزیابی وسع تاکید شده است. 

وی ادامــه داد: بدون تردید برای عملکرد بهینه نظام 
سلامت و حمایت مالی  از اقشار نیازمند، ارزیابی وسع 
و بــه دنبال آن بیمه اجباری پایه ســلامت  باید پس 
از فراهم شــدن زیرســاخت های مورد نیاز در کشور 

اجرایی شود. 
رامزی بیان کرد: ســازمان بیمه ســلامت از ابتدای 
فعالیت تاکنون اقدامات  بسیاری را جهت پوشش بیمه 
اقشار نیازمند انجام داده است،  به گونه ای که  در حال 
حاضر کلیه ساکنان روستاها و شهرهای زیر 20 هزار 
نفر  جمعیت تحت پوشش بیمه سلامت قرار داشته و 
بیش از ۸۵ درصد خدمات  درمانی در روستاها توسط 
پزشــک خانواده ارائه و ۱۵ درصد به متخصص  ارجاع 

داده می شوند. 
وی افــزود: یکی از گام هــای اصلی طرح تحول نظام 
سلامت در دولت  یازدهم توسعه پوشش بیمه همگانی 
ســلامت بود.  در این طرح افــرادی که  فاقد هرگونه 
بیمه پایه درمانی بودند تحت پوشــش بیمه سلامت 
قرار گرفته و  در صورت عدم توان مالی، به طور رایگان 

دفترچه بیمه سلامت همگانی  دریافت کردند. 
معــاون ســازمان بیمه ســلامت اظهار داشــت: در 
طرح بیمه اجباری ســلامت  بر اساس ارزیابی وسع، 
ســه دهک پایین جامعه بیمه رایگان خواهند شــد.  
 همچنیــن دهک های دیگر بر اســاس میزان درآمد 

خانوار حق بیمه خانوار را  پرداخت خواهند کرد. 
معاون برنامه ریزی، مدیریت و توسعه منابع سازمان 
بیمه سلامت ادامه  داد: در حوزه ارائه خدمات بهداشت 
و درمان به بیمه شدگان، باید درآمد  خانواده ها مورد 
توجه قرار گیرد.  این درحالی اســت که در شــرایط 

فعلی  چنین شــرایطی وجود ندارد. بدون تردید برای 
برنامه ریزی و عملکرد بهینه  منابع، ارزیابی وسع باید 

در کشور اجرایی شود. 
رامزی درباره طرح نســخه الکترونیکی نیز بیان کرد: 
طرح نســخه  الکترونیکی در سطح کشــور در حال 
اجراســت و تا امروز یک میلیون و   ۹۰۰ هزار نسخه 

الکترونیک در کشور صادر شده است. 
کوروش فرزین،  معاون بیمه خدمات سلامت سازمان 
بیمه ســلامت گفت:  هر شــخص که فاقــد هرگونه 
پوشش بیمه ای است، از زمان ابلاغ آیین نامه  اجرایی 
ارزیابی وســع که در هفته بیمه سلامت خواهد بود، 
می توانند با  مراجعه به ســایت سازمان بیمه سلامت 
یا دفاتر پیشخوان از بیمه ســلامت  برخوردار شوند.  
اگر افراد قادر به پرداخت حق ســرانه بیمه نباشــند، 
 می توانند درخواســت ارزیابی وســع کننــد. پس از 
دریافت اطلاعات دهک  درآمــدی خانوار متقاضی از 
وزارت رفــاه، متقاضی می توانــد از صد در صد  یا ۵۰ 
درصد تســهیلات دولت در پرداخت حق سرانه بیمه 

پایه استفاده کند. 
حیدرعلی عابدی،  عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شــورای  اســلامی نیز درباره بیمــه اجباری 
ســلامت و انجام ارزیابی وســع گفته بود:  ســازمان 
بیمه ســلامت نباید بدون ارائه نامــه از وزارت رفاه 
مبنی بر تایید  ارزیابی وســع، کسی را تحت پوشش 
بیمه ســلامت قرار دهد یا بیمه همگانی  ســلامت را 
تمدید کند.  موضوع مقطع زمانی و چگونگی اجرا در 
زمینه  ارزیابی وسع مطرح است. کسانی که حق بیمه 
پرداخت نمی کنند باید به  وزارت رفاه معرفی شــده و 
زمان مشخصی نیز برای تمدید دفترچه تعیین  شود. 
اگر این افراد نامه تایید ارزیابی وسع را از وزارت رفاه 
دریافت  کرده و به بیمه سلامت ارائه کنند، سپس باید 

تحت پوشش بیمه سلامت  قرار بگیرند. 
مطابق قانون برنامه، پوشش بیمه سلامت برای تمامی 
آحاد جمعیت کشــور  اجباری بــوده و برخورداری از 
یارانه دولت جهت حق ســرانه بیمه از  طریق ارزیابی 
وسع و سایر ضوابط، بر اساس آیین نامه ای است که به 
 تصویب دولت می رســد. بر این اساس، این حق بیمه 
شامل سرپرست  خانوار و تمامی افراد تحت تکفل آنان 

است. 

اجتماعی

هفته گذشــته کارشناســان حوزه آموزش 
در جلســاتی بــه مــواردی چــون  اصلاح 
فراینــد کنکور به جای حــذف آن، پایین 
بودن امنیت امتحانات  نهایی، لاغر شــدن 
کتاب های درسی و بی رغبتی دانش آموزان 

به  یادگیری پرداختند. 
بــه گفتــه وی، در روز اول کارشناســان 
پژوهشــکده ها از جمله مرکز  پژوهشهای 
مجلس شورای اسلامی در روز دوم استادان 
و روســای  دانشگاه های کشور در روز سوم 
مشــاوران و مدیران مــدارس خاص  تهران 
از جملــه مدارس ســمپاد و در روز چهارم 
نمایندگان ناشران  آموزشی و یکی از برگزار 
آزمایشــی حضور  آزمــون های  کنندگان 

 داشتند. 
ســبطی با اشاره به اینکه در این جلسات از 
مناطق محروم نماینده ای  حضور نداشــت 
در خصوص موارد مطرح شده در هر جلسه 
بیان کرد:  در جلسه روز اول که پژوهشکده 
ها حضور داشــتند نمایندگان آنان به  طور 
نســبی اعتقاد داشتند در شــرایط فعلی و 
با این حجم داوطلبــی که همه  قصد ورود 
به کمتر از ۲۰ رشــته از میان صدها رشته 
دانشــگاهی را  دارند وجود هر نوع مسابقه 
علمــی یک ضرورت اســت و امکان حذف 
آن  وجــود نــدارد چرا کــه در آن صورت 
عدالت از میان مــی رود. اما همچنین  این 
نمایندگان معتقــد بودند در فرآیند کنکور 
بایــد اصلاحاتی انجام شــود تا  از تنش آن 

کاسته شود. 
ســبطی ادامه داد: در روز دوم که استادان 
و روسای دانشــگاه ها  حضورداشتند اذعان 
داشــتند خروجی کنکور برای اهداف آنها 
مطلوب  اســت و اعتقاد داشتند اگر فیلتر و 
ســدی  میان خروجی آموزش و پرورش   و 
گزینش در دانشــگاه ها وجود نداشته باشد 
خود دانشــگاه ها نمی تواننــد  در گزینش 
نخبگان کاملا موفق عمل کنند و در نهایت 
آنها معتقــد بودند  آنچه از فرآیند کنکور به 

آنها می رسد نسبتا مطلوب است. 
این کارشناس آموزشــی ادامه داد: در روز 
سوم که مدیران مدارس و  برخی مسئولان 
آموزش و پرورش حاضر بودند این مســاله 
مطرح شد  که کنکور را مانع پیشبرد اهداف 
آمــوزش و پرورش می دانســتند البته در 
 همان جلسه این گفته با نقد جدی برخی از 
حاضران رو به رو شد با این  استدلال که اگر 
از فردا روزی کنکور نباشد، بعید است بچه 
ها با  اشتیاق به مدرسه بیایند و درس هایی 
مانند فیزیک و شیمی و اقتصاد را  بخوانند. 
به گفته آنها مشــکل در سیســتم آموزش 
و پرورش اســت که دارد  با ســاختن یک 
مافیای کنکور جهت فلش را به سمت دیگر 
منحرف می  کند. در واقع سیستم آموزش و 
پرورش به دلیل بودجه ای که برایش  تامین 
نمی شــود نمی تواند غالب نخبگان کشور 
را به شــغل شریف معلمی  جذب کند و اگر 
نخبگان کشور جذب سیستم معلمی نشوند 
آموزش و  پرورش آن کشور نمی تواند نخبه 

پروری کند. 
به گفته وی در جلسه سوم ایرادات جدی به 
امنیت برگزاری امتحانات  نهایی گرفته شد. 

وی بیان کــرد: این ایــرادات از دو جهت 
مطرح شــد اینکــه در شــهرهای  کوچک 
رعایت انصاف و عدالت نمی شــود و تقلب 
هایی صورت می  گیرد و بخشی از سوالات 
یا پاســخ ها به نحوی در دســترس دانش 
آموزان  قرار می گیرد. دومین ایراد این بود 
که امکان غربالگری دهک های  بالای دانش 
آموزان مســتعد تحصیلی در این امتحانات 

دیده نمی شود. 
ســبطی بیان کرد: یک مــورد دیگر که در 
جلسه ســوم مطرح شد از ســوی  مسئول 
برگزاری المپیادهای علمی کشــور بود  که 
چند سالی المپیاد حس  و حال علمی خود 
را از دست داده اســت و بسیاری از دانش 
آموزان به  اجبار  طی کردن مســیر المپیاد 
را در پیش می گیرندد تا بتوانند از  موفقیت 
در این مسیر برای راهیابی به دانشگاه بدون 
کنکور و یا خارج  شــدن از ایران و تحصیل 
در دانشــگاه های معتبر آن طرف استفاده 
کنند و  حس کنجکاوی و جستجوگری در 
این بچه ها کمرنگ شده است. به گفته  وی 
کنکور و المپیاد هم که نباشــد وقتی حس 
کنجکاوی در دانش آموزان  نیســت هر نوع 

درس خواندنی باعث رنج می شود. 
ë  اصلاح فرایند کنکور به جای حذف

آن
ســبطی گفــت: در آخر می توانــم بگویم 
برآینــد گفته های هر چهار روز این  بود که 
کنکور معضلی اســت که ناشی از معضلات 
ساختاری تری در  کشــور است و با حذف 
کنکور ممکن اســت وضعیت بدتر شــود، 
بهترین  کار این اســت کــه فرآیند کنکور 
اصلاح شــود و میزان تنش آن کاسته شود 
 یکی از ســاده ترین کارها کــه به نظر می 
رسد در مجلس شــورای اسلامی  پیگیری 
شود این است که به جای یک بار برگزاری 
کنکور در ســال چند  نوبــت کنکور برگزار 
شود و هر دانش آموز بهترین نتیجه ای که 
در یک  ســال گرفت بر اســاس آن انتخاب 
رشته کند این باعث می شود دانش  آموزی 
کــه روز کنکور حالش خوب نیســت فکر 
نکند یک ســال از عمر  خود را از دست می 
دهد و بداند ســه ماه دیگــر فرصت این را 
دارد که  دوباره در این رقابت شــرکت کند. 
دومین پیشنهاد این بود که تعداد  زیرگروه 
هــا افزایش یابد و ما به جــای اینکه در ۵ 
زیرگروه افراد را با  هم می ســنجیم هر زیر 
گروه به زیرگروه های دیگری تقســیم شود 
تا  مجبور نباشــیم به طور مثال برای دانش 
آموزی که رشــته پیراپزشــکی می  خواهد 
شــرکت کند همه دروس وقت که داوطلب 
رشته پزشکی و  دندانپزشکی را باید بخوانند 
را کنکــور دهنــد. در واقع بــا این کار می 

 توانیم از استرس آن بکاهیم. 
ë کتاب های درسی لاغر شده است

به گفته ســبطی در این جلسات به کتاب 
های درســی هم پرداخته شد که  بیش از 
حد لاغر سازی شده و کمبود  مطالب دانش 
آمــوزان را ناچار می  کند به ســمت کتاب 
های کمک درســی و کمک آموزشی  بروند 
که در  بیشــتر مواقع به ســمت کتاب های 
کمک درسی و باز  هم بیشتر به سمت  حل 
المسائل  می روند. کارشناسان گفتند که در 
این باره نمی تــوان جلوی  دانش آموزان را 
گرفــت و حتی اگر به صورت قهری  جلوی 
تولید آن را  بگیریم این کتاب ها به صورت 

زیرزمینی چاپ می شود. 

دستورالعمل فعالیت تاکسی های 
اینترنتی بررسی شد

کمیسیون تجارت الکترونیکی سازمان نظام صنفی رایانه 
ای  دستورالعمل اخیر در خصوص فعالیت تاکسی های 
اینترنتی را با تاکید  بر امنیت اطلاعات کسب و کارها و 

حریم خصوصی کاربران، بررسی  کرد. 
هادی ســجادی معــاون اقتصادی و تنظیــم مقررات 
مرکز ملی فضای  مجازی و ســروش قاضی نوری معاون 
سیاستگذاری و اعتباربخشی  سازمان فناوری اطلاعات 
حضور داشــتند، اعضای کمیسیون تجارت  الکترونیکی 
ســازمان نصــر، ضمن بررســی دغدغه هــای فعالان 
ایــن حوزه،  روی مــواردی تمرکز کردنــد که علاوه بر 
تاکسی های اینترنتی، سایر  کسب وکارهای اینترنتی را 
نیز تحت تاثیر قرار می دهد. محمد باقر اثنی عشــری، 
رئیس ســازمان نظام صنفی رایانه ای در این  جلسه بر 
لزوم توجه جدی بر امنیت اطلاعات کســب وکارها که 
بزرگترین  دارایی آنها است تاکید کرد و گفت: مواردی 
نظیر ارســال داده ها از  طریق سی دی به هیچ وجه قابل 
پذیرش نیســت و باید در زمینه کنترل  دسترسی ها و 
عدم اســتفاده تجاری از آنها اطمینان حاصل شود. وی 
گفت: در خصوص دغدغه هــای مرتبط با حفظ حریم 
خصوص  کاربران نیز،  نهادهــای مرجع باید اعلام نظر 
کارشناســی کنند که آیا  امکان نقض این حریم  با این 

سطح از اطلاعات درخواستی وجود دارد  یا خیر؟
در این جلسه، نگرانی جدی ســایر اعضای کمیسیون 
تجارت الکترونیکــی  در خصوص این دســتورالعمل، 
مربــوط به وجاهــت قانونی دریافت بخشــی  از درآمد 
کسب وکار تاکسی های اینترنتی عنوان شده است. اینکه 
آیا این  موضوع مبنای قانونی داشته و در کسب وکارهای 
مشــابه سنتی هم اعمال  می شــود یا اینکه یک بدعت 
جدید است. طبق دســتورالعمل جدید، شهرداری ۱.۵ 
درصد از مبلغ فروش تاکســی  های اینترنتی را در ازای 
ارائه خدماتی که شــفاف نیســت مطالبه می کند و  در 
صورتی که تاکسی های اینترنتی ذیل این دستورالعمل 
از پرداخت  مالیات ارزش افزوده معاف شــوند، ســهم 

شهرداری به ۲ درصد افزایش  پیدا می کند. 
از این سهم تفسیر به عوارض شده که به دلیل موانع و 
محدودیت های  قانونی در متن دستورالعمل درج نشده 
اســت و در قالب قرارداد با  شهرداری ها و تسهیم درآمد 
دریافت خواهد شــد. در حال حاضر هم عوارض خودرو 
توسط راننده های این کسب وکارها  پرداخت می شود و 
هم طبق قانون، درصــدی از کل مالیات ارزش افزوده 
 پرداخت شده توسط تمامی کسب وکارها، به دلیل اثرات 
فعالیت تجاری  بر محیط شهری، در اختیار شهرداری ها 
قــرار می گیرد. همچنین علاوه بر ادعای تاکســی های 
اینترنتی مبنی بر عــدم توانایی  پرداخت آن و تحمیل 
هزینه بیشتر بر مسافر، بیم آن می رود که این  حرکت 
ممکن اســت بدعتی برای ورود و ســهم خواهی سایر 
نهادهای ذینفع  از درآمد سایر کسب و کارهای نو باشد. 

براین اساس کمیسیون تجارت الکترونیکی درخواست 
کرده که تهیه  کنندگان دســتورالعمل و نهادهای ناظر 
نسبت به شفاف سازی این  رویکرد و اعلام مبانی قانونی 
و حقوقــی دقیق آن، جهت جلوگیــری از  ایجاد بدعت 
برای تولید مجوزهای جدید و سهم خواهی سایر نهادها 

اقدام  کنند. 

اصلاح فرایند کنکور به جای حذف آن
خبرخبر

بیمه اجباری سلامت از آبان برای آحاد جامعه آغاز می شود

شرایط پرداخت وام اشتغال به مددجویان کمیته امداد

وام 30 میلیونی برای سربازان دارای گواهینامه مهارت شغلی

حذف برنامه های فریبکار دریافت وام از گوگل پلی
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اجاره مدرک مهندسی؟! 
اجازه نمی دهیم

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرســازی درباره این شائبه 
که  برخی مهندســان مدرک خود را به شــرکت های ارایه خدمات 
مهندســی  اجاره می دهند، گفــت: با الکترونیکــی کردن خدمات 
مهندســی جلوی  روزنه های بروز خطا از جمله اجاره دادن مدرک 

را می گیریم. 
محمودزاده اظهار کرد: به اعتقاد بنده موضوع امضافروشــی، بیشتر 
یک  ادعا اســت. البته یکی از مشکلات، شــائبه اجاره دادن مدرک 

به  شرکت های حقوقی مهندسی است که نیاز به اصلاحات  دارد. 
وی افــزود: هم اکنون با ضعف برخی از قوانین در حوزه مهندســی  
 مواجهیم که ممکن است کسانی از آن استفاده یا سوءاستفاده کنند. 
وظیفه  ما به عنوان نماینده حاکمیت این است که جلوی روزنه های 
بروز خطا  را بگیریم.   در این خصوص جلساتی را با محوریت وزارت 
راه و  شهرسازی انجام می دهیم که خدمات مهندسی را الکترونیک 
کنیم تا از  مســائلی که ممکن است ســلیقه خاصی در آن  دخیل 

باشد جلوگیری شود. 
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی درباره چالش اخیر 
 صدور پروانه  اشــتغال که اخیرا شــرکت های حقوقی مهندسی با 
آن مواجــه  شــده اند گفت: حدود ۲۴ ســال از تصویب قانون نظام 
مهندســی و کنترل  ســاختمان می گذرد و بسیار طبیعی است که 
هم اکنون بســیاری از موارد  قانون نیاز به تجدیدنظر داشــته باشد. 
در رابطه با شرکت های حقوقی  موضوعات مختلفی مطرح شده که 
باید رسیدگی شــود. عملکرد حوزه  مهندسی ساختمان کشور بعد 
از تصویب قانون کاملا قابل دفاع اســت اما  ایــن نافی اصلاحات و 

تجدیدنظر در زمینه های مختلف قانون نیست. 
محمودزاده دربــاره رای دیوان عدالــت اداری مبنی بر ممنوعیت 
ســازمان  نظام مهندســی از ارجاع کار گفت: دیوان، سازمان نظام 
مهندسی را از  ارجاع منع نکرده بلکه دستور توقف بخشنامه معاونت 
وقت وزارت راه  و شهرســازی را صادر کرده است. موضوعی که در 
بخشــنامه آمده  مطابق قانون و آیین نامه  اســت و ما بدون تعصب 
خاصــی بین موافقــان و  مخالفان ارجاع کار در حال بررســی این  
مساله هستیم. اصلاحاتی که  در دستور کار داریم به افزایش کیفیت 

جامعه مهندسی و مخاطبین که  مردم هستند کمک می کند. 
وی هم چنین با اشــاره به برگزاری آزمون ورود به حرفه متقاضیان 
اخذ  پروانه اشتغال به کار مهندسی که روز جمعه ۱۹ مهرماه برگزار 
شــد  گفت: از زمان تشکیل سازمان نظام مهندسی تاکنون بیش از 
۲۴ آزمون  برگزار شــد که ۱۶ آزمون از ســال ۱۳۸۷ به این  طرف 
بوده  اســت.  همه مراحل از طراحی سوالات، سنجش مستندات و 
برگزاری آزمون  پروســه پیچیده و ســنگینی است که همکاران ما 

در وزارت راه و  شهرسازی به شکل حرفه ای آن را انجام می دهند. 
معاون وزیر راه و شهرســازی خاطرنشــان  کرد: از ابتدای تشکیل 
 ســازمان نظام مهندسی تا کنون حدود ۲ میلیون و ۳۰۰  هزار نفر 
آزمون  برگزارشده است و افراد در صلاحیت ها و رشته های مختلف 
به رقابت   پرداخته اند. از این تعداد در حال حاضر بیش از ۵۵۰ هزار 

نفر موفق  به اخذ صلاحیت شده اند. 

بررسی ســهم اشتغال ناقص جمعیت ۱۵ساله و بیشتر نشان 
می دهد که در  تابســتان ۱۳۹۸، ۸.۸درصد جمعیت شــاغل،  
به دلایل اقتصادی )فصل  غیرکاری، رکود کاری، پیدانکردن کار 
با ســاعت بیشتر و…( کمتر از   ۴۴ ساعت در هفته کار کرده 
و آماده برای انجــام کار اضافی بوده اند. با توجه به نتایج طرح 
آمارگیری نیروی کار در تابستان 98، نرخ  مشارکت اقتصادی 
جمعیت 15ساله و بیشتر در فصل تابستان، نیز  نسبت به فصل 
مشابه سال قبل )تابســتان 9٧(، 0.2 درصد افزایش را  نشان 
می دهد. بررسی سهم اشــتغال در بخش های عمده اقتصادی 
نشــان می دهد بخش  خدمات با 49.1 درصد بیشترین سهم 
اشــتغال را به خــود اختصاص داده  اســت. در مراتب بعدی 
بخش های صنعت با 32.0 درصد و بخش  کشــاورزی با 19.0 

درصد قرار دارند. 
سهم شاغلین بخش کشــاورزی در تابستان سال 98 نسبت 
به تابســتان 9٧،  حدود 0.1 درصد افزایش داشته است. سهم 
شــاغلین بخش صنعت نسبت  به تابســتان 9٧، 0.5 درصد 
افزایش داشته است. سهم شاغلین بخش  خدمات در تابستان 
98 نسبت به تابستان سال 9٧، حدود 0.4 درصد  کاهش یافته 
اســت. نتایج طرح آمارگیری نیروی کار در تابستان 98 بیان 

می دارد، تعداد  شــاغلان 15ساله و بیشتر در این فصل نسبت 
به فصل مشــابه سال قبل   )تابستان9٧( حدود 843.٧19 نفر 
افزایش یافته است. بررسی نرخ بیکاری افراد 15ساله و بیشتر 
نشــان می دهد که 10.5  درصد از جمعیت فعال )شــاغل و 
بیکار(، بیکار بوده اند. بررسی روند  تغییرات نرخ بیکاری حاکی 
از آن اســت که این شاخص، نســبت به فصل  مشابه در سال 

139٧، 1.8 درصد کاهش یافته است. 

در تابستان 1398، به میزان  44.9 درصد جمعیت 15ساله و 
بیشتر از  نظر اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا 
بیکاران قرار  گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی 
حاکی از آن اســت که  این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال 
قبل )تابستان 139٧( 0.2  درصد افزایش داشته است. جمعیت 
شــاغلین 15ساله و بیشــتر در این فصل 24 میلیون و ٧51 
هزار  نفر بوده که نســبت به فصل مشابه سال قبل 844 هزار 
نفر افزایش  داشته است. بررسی اشتغال در بخش های عمده 
اقتصادی نشان می دهد  که در تابستان 1398، بخش خدمات 
با 49.1 درصد بیش  ترین ســهم  اشتغال را به خود اختصاص 
داده است. در مراتب بعدی بخش های  صنعت با 32.0 درصد 
و کشــاورزی با 19.0درصد قرار دارند. نرخ بیکاری جوانان 15 
تا 24 ســاله حاکی از آن است که 26.1 درصد  از فعالان این 
گروه سنی در تابستان 1398 بیکار بوده اند. بررسی  تغییرات 
فصلی نرخ بیکاری این افراد نشان می دهد این نرخ نسبت به 
 فصل مشابه در سال قبل )تابستان 139٧( 1.1 درصد کاهش 

یافته  است. 
بررسی نرخ بیکاری جوانان 18 تا 35 ساله نیز نشان می دهد 
که در  تابستان 1398، 1٧.9 درصد از جمعیت فعال این گروه 

سنی بیکار  بوده اند. 

یک عضو اتاق بازرگانی تهران معتقد 
است در شرایطی که تبادلات  بانکی 
بین المللــی برای فعــالان اقتصادی 
دشوار شده، استفاده از سایر  گزینه ها 
به شرط فراهم شدن مقدمات قانونی 
لازم از ســوی دولت قابــل  پیگیری 

است. 
عبــاس آرگون اظهار کــرد: در طول 
ماه های گذشته با توجه به تحریم های 
 یک جانبه آمریکا علیه اقتصاد و مردم 
ایران، بســیاری از فعــالان  اقتصادی 

برای پیگیری معاملات شان نتوانستند 
از تبادلات بانکی استفاده  کنند، زیرا 
بســیاری از بانک ها رســما معامله با 

ایران را متوقف کرده اند. 
به گفتــه وی، هرچنــد در ماه های 
گذشــته صادرکنندگان ایرانی تلاش 
کردند  با اســتفاده از تمام گزینه ها و 
ظرفیت های موجود صادرات را ادامه 
داده  و ارز حاصل از آن را به کشــور 
بازگردانند، اما قطعا اســتفاده از تمام 
 گزینه ها برای تســریع در روند نقل و 

انتقالات ارز اهمیت زیادی دارد. 
این عضو اتاق بازرگانی تهران با بیان 
این که تهاتر و معامله پایاپای  یکی از 
صادرکنندگان  پیش روی  گزینه های 
اســت، ادامه داد: در طــول  ماه های 
گذشــته نیز این گزینه مطرح بوده 
و در برخــی معاملات اجرایی  شــده 
اســت. راه حل بانک مرکزی برای در 
نظر گرفتن واردات به عنوان  بخشی 
از تعهــد بازگشــت ارز صادراتی نیز 
می تواند در همین گزینه  مطرح شود. 

آرگون اظهار کــرد: البته این فرآیند 
در شرایطی اجرایی می شود که  کشور 
مقصد، کالای مورد نیاز ایران را داشته 
باشد و امکان تهاتر  وجود داشته باشد، 
اما در هر صورت این گزینه در سطح 

خود امکان  استفاده دارد. 

  

شــیوه فعلی پیش بینی شــده بــرای تأمین 
کســری بودجه پیامدهای تورمی در  پی دارد 
که می توانــد منجر به افزایش نــرخ تورم در 
ماه هــای پایانی ســال   ۱۳۹۸ و همچنین نرخ 

تورم سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ شود. 
نرخ تورم در ســال ۱۳۹۸ و به خصوص فصل 
تابستان روند کاهشی را  در پیش گرفته است. 
نرخ رشد شاخص نرخ مصرف کننده در شهریور 
 ماه امســال به ۰.۵ درصد رسیده که این رقم 

کمترین مقدار آن از بهار  امسال است. 
با کاهش نرخ تورم این سوال ایجاد می شود که 
چه عواملی باعث کاهش  نرخ تورم شده است. 
در میان عوامل کاهنده نرخ تورم می توان به دو 
 مورد زیر به عنوان اصلی ترین عوامل اشاره کرد: 
 ۱- افزایش شدید نرخ در سال ۱۳۹۷: افزایش 
قابل توجه شاخص نرخ  مصرف کننده در سال 
۱۳۹۷، کاهش رشــد این شاخص را در سال 
  ۱۳۹۸ در پی داشته و این امری طبیعی است 
که با افزایش شدید عدد  شاخص، رشد آن روند 

کاهنده پیدا کند. 
 ۲- ثبات نســبی بازار ارز: تغییرات و نوسانات 
بازار ارز مهم ترین عامــل  اثرگذار بر انتظارات 
تورمی در ایران اســت. هرچند تغییرات نرخ 
ارز  بــر هر دو شــاخص نــرخ مصرف کننده و 
تولیدکننــده موثر اســت. امــا از  طرف دیگر 
تغییرات و نوســانات این بازار نیــز انتظارات 
تورمی را به  شــدت تحت تأثیر قرار می دهد. 
ایجاد ثبات نسبی در بازار ارز در سال   ۱۳۹۸، 

انتظارات تورمی را کنترل کرده و در نتیجه بر 
نرخ تورم  اثرگذار بوده است. 

امــا در کنار عوامل کاهش دهنــده نرخ تورم، 
نگاهی به عوامل بلندمدت  اثرگذار بر شاخص 
نرخ مصرف کننده یعنی سیاست های اقتصادی 
 بالاخص سیاســت مالی، نشــان می دهد که 
تحولات رخ داده شده در این  بخش در جهت 
کاهش نرخ تورم نبوده و اگر این سیاســت ها 
تعدیل  نشوند، می توان بازگشت روند افزایشی 

شاخص نرخ مصرف کننده را  انتظار داشت. 
مهمترین عنصر تصمیم گیری برای سیاستگذار 
در ســال ۱۳۹۸ که هر  دو سیاســت مالی و 
سیاســت پولی را تحت تأثیر قــرار می دهد، 

چگونگــی  مواجه سیاســت گذار بــا موضوع 
کسری بودجه اســت. بر اساس برآورد  دولت، 
میزان کســری بودجه در سال ۱۳۹۸ پس از 
اعمال مکانیسم  تخصیص )و با کاهش ۶۲ هزار 
میلیارد تومانی از طریق عدم تخصیص  بودجه 
به دســتگاه ها و رسیدن بودجه به سقف ۳۸۶ 
هزار میلیارد تومان(  در حدود ۷۶ هزار میلیارد 

تومان است. 
در مصوبه شورای ســران مقرر شده است که 
سقف برداشت از صندوق  توسعه ملی برابر ۴۵ 
هزار میلیارد تومان باشد و مجموع فروش اوراق 
 و صندوق توسعه ملی فراتر از ۶۲ هزار میلیارد 

تومان نباشد. 

بنابراین از کل ۷۶ هــزار میلیارد تومان، ۴.۵ 
هــزار میلیارد تومان از  حســاب ذخیره ارزی، 
۱۰ هــزار میلیارد تومان از محل مولدســازی 
 دارایی های دولت، و مجموعاً ۶۲ هزار میلیارد 
تومان از محل صندوق  توســعه ملی و انتشار 
اوراق مالی اسلامی )به عنوان مثال ۲۳.۵ هزار 
 میلیارد تومان از منابع صندوق توســعه ملی و 
۳۸ هزار میلیارد تومان  از فروش اوراق جدید( 

تأمین خواهد شد. 
شیوه فعلی مصوب برای تأمین کسری بودجه 
ظرفیــت افزایش تــورم را  داراســت. در این 

خصوص نکات زیر قابل ذکر است: 
 ۱- عدم کاهش متناســب هزینه ها: دولت در 
شرایط فعلی با کاهش  درآمدها مواجه است. در 
زمــان کاهش درآمدها باید مخارج نیز کاهش 
 یابد. اینکه دولت با کاهش درآمد مواجه باشد 
اما همچنان مخارج به  شــیوه قبلی پیش رود 
و یارانه هــا نیز ادامه دار باشــد، تنها منجر به 
افزایش  کسری بودجه و تورم و در نتیجه خرج 
کردن از جیب مردم )از طریق  مالیات تورمی( 

خواهد شد. 
 ۲- تأمیــن منابع کســری بودجــه از محل 
صندوق توسعه ملی: تأمین منابع  از این محل 
به هیچ وجه توصیه نمی شــود. منابع صندوق 
توســعه ملی  برای تبدیل سرمایه نفت به یک 
ســرمایه بین نسلی و استفاده نسل های  آینده 
از منابع نفت اســت. به طور کلی اســتفاده از 
منابع صندوق توسعه  ملی برای مصارفی مانند 
پرداخت حقوق و دستمزد و تأمین هزینه های 

 جاری قابل توصیه نیســت و بــا اهداف اولیه 
صندوق توسعه ملی در تضاد  است. 

علاوه بر آن، اســتفاده از منابع صندوق توسعه 
ملی در حالی که در  دسترس بودن منابع ارزی 
آن محل ابهام اســت، پیامدهای تورمی را در 
 پی خواهد داشت. یعنی در شرایطی که منابع 
ارزی در دســترس نیستند،  این منابع به بانک 
مرکزی فروخته شــده و معادل ریالی دریافت 
می شــود  که منجر به افزایش پایه پولی و در 

نتیجه نقدینگی و تورم می شود. 
 ۳- تأمیــن ۳۸ هزار میلیــارد تومان از محل 
اوراق: در شــرایط فعلی کــه  اقتصاد با کاهش 
تقاضا مواجه اســت، امکان فــروش ۳۸ هزار 
میلیارد  تومان اوراق مازاد بر ۴۴ هزار میلیارد 
تومان اوراق پیش بینی شــده در  قانون بودجه 
)کــه در مجموع ۸۲ هزار میلیارد تومان اوراق 
خواهد  بود(، بدون افزایش نرخ تنزیل این اوراق 
امکان پذیر نیست. افزایش  نرخ تنزیل که منجر 
به افزایش نرخ ســود بانکی نیز خواهد شد، در 
 شــرایط رکودی هرگز توصیه نشده و موجب 

تعمیق رکود می شود.  
 ۴- مولد سازی دارایی ها: بر اساس مصوبه فوق، 
پیش بینی شده است که   ۱۰ هزار میلیاد تومان 
از کســری بودجه دولت از محل مولد ســازی 
 دارایی ها تأمین شود. این در حالی است که در 
تأمین این منابع به شدت  ابهام وجود دارد و در 
نهایت می توان انتظار داشت که این منابع نیز 

از  بانک مرکزی تأمین شود. 

تهاتر و رمزارز؛ گزینه های جایگزین تبادلات بانکی

یارانه رانت است،
چه برای بنزین چه برای 

مطبوعات

علی اصغر سمیعی

یک دوچرخه ســوار وقتی قرار باشــد در یک تور بین 
المللی رکاب بزند  ، باید بداند ، که تمام مســیر مسابقه 

مسطح نخواهد بود . 
بایــد بداند و مــی داند که فراز و نشــیب های فراوان 
در پیــش رو دارد ،  می باید خــود را آماده کند و یک 
دوچرخه ســوار آماده و باتجربه در  زمان مسطح بودن 
جاده انرژی خود را برای ســر بالا ها ذخیره می کند  و 
در ســربالا ها هم با همان ریتم و استحکام رکاب می 
زند و در زمانی  که به پیچ های خطر ناک در سرازیری 
میرســد خونسردی خود را حفظ  می کند ، در سر بالا 
پس نمی زند و در ســرازیری هم از جاده منحرف  نمی 
شــود ، از حریف ها هراس به دل راه نمی دهد و البته 
همواره  اصول جوانمردی را در باره آنها رعایت می کند 
. زمانی که ما از وضعیت فعلی منطقه صحبت می کنیم 
و می خواهیم  بدانیم در شرایط فعلی وضعیت اقتصادی 
کشــور چگونه خواهد بود باید  به نکته ای توجه کنیم 
و آن اینکه اگر قبل از این شــرایط ، وضعیت  مستحکم 
و اصولــی بر اقتصاد حاکم بوده و به اصطلاح جای پای 
ما  محکم بوده ، پس با این نســیم ها و حتی طوفان ها 
مشــکلی پیش نخواهد  آمد ،  ولی اگر جای پای ما بر 
روی لبه تیغ قرار داشته ، حتی اگر هیچ  حادثه ای هم 

پیش نیاید ، باز هم باید نگران بود . 
  مسئولان عزیز اقتصادی کشور بهتر است هر چه زود تر 
بازی کردن  و کشتی گرفتن با اقتصاد را کنار بگذارند ، 
و اجازه دهند ، این کشتی  عظیم در این اقیانوس وسیع 
کار خودش را بر اساس معیار های خودش  انجام دهد . 
دست از سر اقتصاد بردارند ، با قیمت های دستوری و 
با  حاکم کردن سیســتم های چند نرخی و رانتی بیش 
از این باعث صدمه  زدن به پیکر اقتصاد کشــور نشوند 
. بــا جلو گیری از واردات  قانونــی  باعث رواج و رونق 
قاچاق نشــوند. بدانند کارشناســان اقتصادی دشمن 
 کشور عزیزمان نیســتند. امروز هم هنوز دیر نیست ، 
با بر داشــتن ،  سوبســید های عجیب و حذف "رانت " 
و حذف " ربا " از سیســتم بانک و  مبارزه با "رشوه" در 
برخی ادارات ، و اصلاح نظام مالیاتی و اســلامی  کردن 

آن ، به جنگ با شیطان بپردازیم. 
  امروزه یک قلم  یارانه ای که سالانه فقط برای مصرف 
کنندگان بنزین  داده می شود نزدیک چهارصد میلیارد 
تومان اســت ،  و همین حدود  برای سایر حامل های 
انرژی ،  حدود سیصد هزار میلیارد تومان به  پول های 
ســپرده گذاران ، بهره ) بخوانید ربا ( داده می شــود 
،به اتومبیل  ســازان تحت عنوان حمایت از محصولات 

داخلی رانت های عجیب و  غریب داده می شود و... 
واقعا جای سوال اســت که چه دلیلی دارد ، به بعضی 
روزنامه ها و  نشــریات به بهانــه حمایت از مطبوعات ، 
ســالانه میلیارد ها تومان از بیت  المال،  یعنی از جیب 
مردم پول پرداخت  شود ، و به علاوه کاغذ با  نرخ های 

پایین تر از واقعی در اختیار آنها قرار بگیرد،  
چرا نباید گذاشــت هر کس کار خودش را بکند و بار 

خود را به دوش  بکشد ؟
رانت فســاد آور و زیان بار اســت .چه به صرافان داده 
شــود چه به  مطبوعات ، چه به اتومبیل سازان ، و چه 
به مصرف کنندگان ، چــه به  وارد کنندگان رانت ضد 

رقابت سالم است ،  
و انگیزه پیشــرفت را برای رانت خوار از بین می برد و 
کســانی راهم که  دستشان به رانت نمی رسد ، مایوس 

و دلسرد می کند. 
وقتی با چنــد نرخی کردن ارز ، میلیــارد ها دلار ارز 
ارزان به برخی  داده می شود که این در بهترین حالت 
یعنــی زدن جیب همه مردم به نفع  عده ای محدود از 
مردم ، که اگر حتی خیر خواهانه هم باشــد اثر مخرب 

 خود را باقی می گذارد ،
  البتــه بار ها گفته ایم،  که ســه مــورد،  " آموزش و 
پرورش " ، "  بهداشــت و درمــان " و " قضاوت و امنیت 
" اســتثنا هستند و دادن  هر  گونه سوبسید به این سه 
مورد مجاز و بلکه واجب اســت،  ولــی در بقیه  موارد 
هرگونه یارانه ای  "رانت " محســوب می شــود و فساد 
آور خواهد  بود.    در هر حال اگر  دســت از این کار ها 
برداشته شــود و اجازه داده شود  اقتصاد راه خودش را 
طبق قانون تعادل و عرضه و تقاضا ادامه دهد ،  دشمنی 
دشــمنان تاثیر زیادی نخواهد داشت ، هر چند هر چه 
دوستان  بیشتر و دشمنان کمتر شوند بهتر است و طی 

طریق آسان تر.  

نگاهی بر عوامل موثر در افزایش تورم

با بخشنامه جدید هیات مقررات زدایی و تسهیل 
صدور مجوزهای  کســب وکار، مبنای محاســبه 
مالیات علی الحساب ۴ درصدی واردات از  مجموع 
ارزش گمرکی و حقوق و عوارض ورودی به ارزش 

گمرکی  مندرج در اظهارنامه تقلیل یافت. 
حدود ســه ســال پیش بود که بخشنامه افزایش 
مالیات علی الحساب  واردات از 2 به چهار درصد، 
صدای برخی فعالان اقتصادی را بلند  کرد، اما در 
نهایت، چندی بعد دســتورالعمل دریافت مالیات 
علی الحساب  از واردکنندگان کالا به تصویب رسید 
و اجرا شــد. بر اساس این دســتور العمل، واردات 
قطعی کالا توسط کلیه اشخاص  حقیقی و حقوقی 

مشــمول پرداخت مالیات علی الحســاب واردات 
کالا به  نرخ  چهار درصــد ارزش گمرکی مندرج 
در اظهارنامه گمرکی است. حالا در بیست ونهمین 
جلســه هیــات مقررات زدایی و تســهیل صدور 
 مجوزهای کســب وکار، تغییراتی در دستورالعمل 
دریافت مالیــات  علی الحســاب از واردکنندگان 
کالا اعمال شــد. بر این اساس کالاهای اساسی از 
پرداخــت ۴ درصد مالیات علی الحســاب  واردات 
معاف شــدند. همچنین واحدهای تولیدی دارای 
پروانه معتبر،  ســازمان های دولتی و تعاونی های 
مرزنشــینان و کالاهای وارداتی معاف  از پرداخت 
حقوق ورودی مــاده ۱۱۹ قانــون امور گمرکی 

مشــمول  پرداخت مالیات علی الحساب ۴ درصد 
نمی شوند. با بخشــنامه جدید این هیات، مبنای 
محاســبه مالیات علی الحساب ۴درصد  واردات از 
مجموع ارزش گمرکی و حقوق و عوارض ورودی 
به  ارزش گمرکی مندرج در اظهارنامه تقلیل یافت. 

معافیت کالاهای اساسی وارداتی از پرداخت ۴ درصد مالیات  علی الحساب

حمیدرضا دهقانی نیا سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز گفت:  متاســفانه همچنان شاهد ناپایداری  
تبادل اطلاعات بین ســامانه جامع امــور  گمرکی و 
ســامانه جامع تجارت هســتیم. دهقانی نیا در مورد 
اینکه آیا مشکل اتصال سامانه جامع امور گمرکی  به 
سامانه جامع تجارت برطرف شده است، اظهار داشت: 
متاسفانه  همچنان شــاهد ناپایداری  تبادل اطلاعات 
بین این دو ســامانه هستیم؛  این  ناپایداری، استفاده 
از اطلاعات ارائه شــده از ســوی گمرک را با مشکل 
 مواجه مــی کند. وی افزود: از گمرک که پیگیری می 
کنیم می گویند بــه دلیل حجم بالای  ورود تراکنش 
ها، سامانه با قطع و وصل مواجه می شود و ناپایداری 
 را پدید می آورد؛ امیدواریم این دلیل گمرک، حقیقت 

داشته باشد. 
دهقانی نیا ادامه داد: تبادل اطلاعات بین سامانه امور 

گمرکی با ســامانه  جامع تجارت باید توسط گمرک 
پایدار شود و به هیچ عنوان هم کار  سختی نیست. 

ë  تکلیف قانونی گمرک به اتصال و تبادل
پایدار اطلاعات با سامانه جامع  تجارت

سامانه جامع تجارت به عنوان درگاه یکپارچه ارتباط 
بازرگانان با  دســتگاه های ذیربط در امر تجارت کشور 
با هدف شفاف سازی، تسهیل و  تسریع تجارت جهت 
انجام اموری همچون ثبت ســفارش، اخذ مجوزهای 
 ورود کالا، تأمین ارز از نظام ارزی کشور، اظهار منشأ 
ارز و  پرداخت ها به صورت الکترونیکی و سیستمی از 
ســال ۹۵ آغاز به کار  کرد و برگه فیزیکی مجوزها و 
اســتفاده از کاغذ را حذف کرده است. مطابق با قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز تمامی دستگاه های دخیل 
در  امــر تجارت باید به ســامانه جامع تجارت متصل 
شــوند تا زمینه سواســتفاده  قاچاقچیان از شــرایط 
تجارت کشــور،  برچیده شود.   »بند الف ماده ۶ قانون 
مبارزه با قاچــاق کالا و ارز، ماده ۳ آئین نامه  مواد ۵ 
و ۶ قانــون مبارزه با قاچــاق و تبصره ۵ آن، ماده ۳۲ 

آئیــن نامه  مواد ۵ و ۶ قانون مبــارزه با قاچاق و ماده 
۳۵ آئین نامه مــواد ۵ و ۶  قانون مبارزه با قاچاق« به 
لزوم اتصال سامانه جامع تجارت به سامانه  جامع امور 
گمرکــی تاکید دارد و حتی برای  اجرای این قانون و 
 جلوگیری از بهانه تراشــی های گمرک،  وزارت امور 
اقتصادی و  دارایــی و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
شهریور ماه سال گذشته اقدام  به امضای توافقنامه ای 
کردند و این اتصال برقرار شــد امــا بدلیل  ناپایداری 
تبادل اطلاعات بین این دو ســامانه، عملا امکان بهره 
گیری از  اطلاعات سامانه امور گمرکی وجود ندارد. به 
همین دلیل قاچاقچیان و سودجویان با سواستفاده از 
این خلا، می  تواننــد اقدامات مورد نظر خود را بدون 
دخالت نهاد نظارتی پیش ببرند.  انتظار این است پس 
از گذشــت چهار سال از اصلاح قانون مبارزه با  قاچاق 
کالا و ارز و بیــش از یک ســال از امضای توافق نامه 
بیــن دو  وزارتخانه اقتصاد و صمــت، تبادل اطلاعات 
بین سامانه جامع امور  گمرکی و سامانه جامع تجارت 

پایدار و ثابت شود. 

اشتغال ناقص ۸.۸درصدی شاغلان در تابستان

تبادل اطلاعات گمرک
 با سامانه جامع تجارت همچنان ناپایدار است

خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه
مدیرکل آموزش و پرورش استان :

 کلاس بدون معلم در اصفهان نداریم

دعوت از مردم  آذربایجان غربی برای مشارکت در اجرای طرح ملی قبض سبز
ارومیه -مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 

به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی 
برق آذربایجان غربی ؛ اکبر حسن  بکلو مدیرعامل 
شــرکت توزیع نیــروی برق اســتان آذربایجان 
غربی ضمن دعوت مردم به مشــارکت حداکثری 
در اجــرای طرح ملی قبض ســبز عنــوان کرد: 
طرح ملی قبض ســبز حرکتی چند بعدی است 
که مزایای مختلفی برای مــردم و جامعه دارد و 
امیدواریــم مــردم در گام های بعــدی این طرح 
 نیز مانند گام اول حداکثر مشــارکت را داشــته 

باشند.
وی افزود: گام اول اجرای طرح ملی قبض سبز که 
ارائه شماره تلفن های همراه مشترکین به مامورین 
شــرکت توزیع بود و از اوایل شهریور ماه امسال 

شروع و با مشارکت و همکاری خوب مردم شریف استان تا مهر ماه پایان یافت.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان با اشاره به گام بعدی طرح ملی قبض سبز تصریح 
کرد: گام بعدی اجرای طرح ملی قبض ســبز مشارکت مردم با دانلود اپلیکیشن های خدمات 
www.غیرحضوری برق ایران می توانند با مراجعه به ســایت شــرکت توانیر ایران به آدرس

tavanir.org.ir   از طریق منوی طرح ملی قبض سبز اقدام کنند.

* مــردم ایــرادات طــرح را بــرای بهبــود 
 رونــد اجــرای آن به شــرکت توزیــع اطلاع 

دهند.
وی اضافــه کرد: فقط در صورت مشــارکت و 
اســتفاده مردم از اپلیکیشن های خدمات غیر 
حضــوری می توان در صورت وجــود نواقص و 
ایــرادات طرح به آن پی برد که در صورت بروز 
هر گونه مشــکل در اســتفاده از این خدمات 
 می توانند به شــرکت توزیع نیروی برق انتقال 

دهند.
حسن بکلو ادامه داد:  مفهوم خدمات الکترونیک 
ترکیــب ســاده ای از واژه هــای خدمــات و 
الکترونیــک نیســت ، در حقیقیــت خدمات 
الکترونیک دارای بار معنایی خاصی اســت که 
شامل تعامل بین ارائه دهنده خدمت و مشتری بوده به طوریکه این خدمات از طریق اینترنت 
عرضــه می گردند. به عبارت دیگر، خدمات الکترونیک، خدماتی دو طرفه اســت که از طریق 

اینترنت به کاربران خدمت رسانی می کند.
وی تشریح کرد: هدف از ارائه خدمات الکترونیک ارائه سریع خدمات و انجام سریع تمامی امور 

بدون نیاز به حضور فیزیکی در محل است.

ارومیه -مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 
حوزه هنری آذربایجان غربی »هزاران جلد کتاب« را به دفاتر تسهیل 

گری مناطق حاشیه نشین ارومیه اهدا کرد
حوزه هنری اســتان آذربایجان غربی بر اساس توافق صورت گرفته 
با درفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری آذربایجان غربی ، طی 
هفته جاری بیش از سه هزار جلد کتاب با موضوع های مختلف را به 

دفاتر تسهیل گری در مناطق حاشیه نشین ارومیه اهدا کرد. 
حوزه هنری آذربایجان غربی »هزاران جلد کتاب«  را به دفاتر تسهیل 

گری »مناطق حاشیه نشین ارومیه«  اهدا کرد
 حوزه هنری استان آذربایجان غربی بر اساس توافق صورت گرفته با 
دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری آذربایجان غربی ، طی هفته 
جاری بیش از سه هزار جلد کتاب با موضوع های مختلف را به دفاتر 

تسهیل گری در مناطق حاشیه نشین ارومیه اهدا کرد.
 به گزارش روابط عمومی حوزه هنری آذربایجان غربی در این طرح 

فرهنگی ســه هزار و ۷۸۰جلد کتاب، به ازای هر محله  ۴۷۰ جلد 
از طرف حوزه هنری اســتان در اختیار دفاتر تســهیل گری مناطق 
حاشیه نشــین ارومیه در محله های اسلام آباد، الواج ،دیگاله، دیزج  
ســیاوش ،حاجی پیرلو، ریحان آباد، کوی ســالار و وکیل آباد قرار 
گرفته اســت تا با مدیریت مناســب در اختیار افراد علاقمند جهت 

مطالعه و افزایش ســطح زندگی  قرار گیرد.  شعر، داستان ،خاطره، 
نمایشنامه،  هنرهای بومی ، محلی و ادبیات پایداری از نویسندگان 
بومی و ملی به زبان های ترکی و فارســی  موضوع های کتاب هایی 
هستند که توســط حوزه هنری استان و انتشارات سوره مهر حوزه 
هنری طی ســال های اخیر چاپ و منتشر شده اند که طی این طرح 
 در میان دفاتر تســهیل گری مناطق حاشیه نشــین ارومیه توزیع  

شدند.
 توزیع اقلام فرهنگی و هنری در کنار استفاده ساکنان مناطق محروم 
و حاشیه نشین ارومیه ،به خصوص کودکان و جوانان و حضور آنها در 
محیط های فرهنگی از جمله نگارخانه ها و سینماها، برگزاری برنامه 
های هنری در قالب اکران فیلم، اجرای موسیقی و تئاترو  کارگاه های 
آموزشــی هنری از دیگر برنامه های هستند که توسط  حوزه هنری 
آذربایجان غربی با همکاری دفاتر تسهیل گری استان در این مناطق 

طی سال جاری  برنامه ریزی و اجرا می شوند

توسط حوزه هنری آذربایجان غربی صورت گرفت ؛

اهدای  هزاران جلد کتاب  به  مناطق حاشیه نشین ارومیه

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اراک:

 پرداختن به بهداشت روان از ارکان اصلی رسیدن به سلامت است

ازسوی اهالی روستای گری بلمک صورت گرفت؛

قدردانی ازمدیراداره راهداری و حمل ونقل 
جاده ای شهرستان پلدختر

پلدختر- کامرانی- یادگار امروز: دهیاری واهالی محترم روستای گری بلمک از توابع 
بخــش مرکزی پلدختربا صدور اطلاعیه ای از زحمات مدیراداره راهداری و حمل 
ونقل جاده ای شهرستان پلدختربه پاس تسطیح و پاکسازی جاده ورودی این روستا 

قدردانی کردند.دراین اطلاعیه آمده است؛
جناب آقای مهندس شریف زاده ریاست محترم اداره راهداری و حمل ونقل جاده 
ای شهرستان پلدختر خدمت به مردم عزیز ایران اسلامی تحفه ای گرانبهاست که 
خداونــد تبارک و تعالی بر خادمین این مرز و بوم عنایت فرموده و کاری که برای 
رضای او انجام شود هیچ اجر مزدی جز رضایت حق تعالی را شایسته نیست. بدین 
وسیله از خدمات و تلاشهای ارزنده جنابعالی و پرسنل خدوم آن اداره در تسطیح و 

پاکسازی جاده ورودی روستای گری بلمک 
تقدیر وتشــکربعمل می آید،از درگاه خداوند متعال توفیق روز افزون جنابعالی و 

همکارانتان را آرزومندیم.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی خبر داد؛

توزیع روزانه ۱۰ هزار پرس غذا  در مرز مهران
ارومیه -مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز : 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی از توزیع روزانه ۱۰ هزار پرس غذا در 
موکب واقفان خیراندیش مستقر در مرز مهران خبر داد.

بــه گزارش روابط عمومی اداره کل اوقــاف و امور خیریه آذربایجان غربی ،حجت 
الاسلام و المسلمین ناصر جوانبخت ، با اشاره به راه اندازی موکب واقفان خیراندیش 
اظهــار داشــت: پیش از این قرار بــود روزانه ۶ هزار پرس غــذا در موکب واقفان 
خیراندیش بین زائران اربعین اباعبدالله الحسین توزیع شود که شامل  ۳ هزار پرس 

در وعده ناهار و ۳ هزار پرس در وعده شام بوده است.
وی، افزود: با مشــارکت و همراهی خیریــن نیک اندیش و وصول عواید موقوفات 
مرتبط  با نیات عزاداری ابا عبدالحسین )ع( ار ابتداری مهر ماه  تا به امروز  قرار بر 
این شــد تا این میزان به ۱۰ هزار پرس غذا افزایش یابد تا بتواینم با ۵ هزار پرس  
غذای گرم در وعده ناهار و  ۵ هزار پرس غذای گرم در وعده شــام پذیرای زائرین 

اربعین حسینی باشیم .
مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی با اشــاره به مشارکت خوب خیرین 
گفت : یکی از براداران خیر اهل سنت ارومیه  ۳  تن برنج اعلای ایرانی و ۱ و نیم 
تن خرمای اعلا برای پذیرایی از زائران اباعبدالله الحسین)ع(  به موکب واقفان خیر 

اندیش اهدا کرده است که بسیار ارزشمند بوده و جای تقدیر دارد.
حجت الاسلام جوانبخت در ادامه افزود : موکب واقفان خیراندیش آذربایجان غربی 
از ۲۰ تا ۳۰ مهر در مرز مهران بعد از پل فلزی در جوار قدمگاه ابراهیم قتال نرسیده 
به پایانه مسافربری برکت، آماده پذیرایی از زائران اربعین اباعبدالله الحسین )ع( است

بازدید مدیر کل غله و خدمات بازرگانی کرمانشاه
  از موکبهای  قصرشیرین و مرز خسروی 

کرمانشاه-محمدی-خبرنگار یادگار امروز:
ارویسی مدیر کل غله و خدمات بازرگانی کرمانشاه از بسیج تمامی امکانات اداره کل 
غله و خدمات بازرگانی استان در خدمات رسانی به زائرین اربعین حسینی خبر داد . 
به گزارش روابط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی اســتان کرمانشــاه - 
ارویســی با اشاره به اینکه امروز بیش از ۱۱ هزار نفر از مرز بین المللی خسروی 
وارد کشور عراق شدند و این آمار با توجه به نزدیک شدن به روز اربعین در حال 
افزایش می باشد , گفت : با هماهنگی ستاد اربعین استان هیچ مشکلی در تامین 
آرد و نان مورد نیاز موکب های مســیر تردد زائرین عزیز نداریم , ضمن اینکه از 
ورودی اســتان در شهرستان کنگاور تا شهرســتان اسلام آباد و بخش حمیل , 
زائرین گرامی که قصد خروج از مرز مهران در اســتان ایلام را نیز دارند میهمان 
استان کرمانشاه می باشند و خدمات رسانی به این عزیزان نیز به بهترین شکل 

در حال انجام می باشد . 
وی همچنین از تخصیص  آرد مورد نیاز به موکبهای استان کرمانشاه که در کشور 
عراق مستقر می باشند خبر داد و افزود : نان مورد نیاز موکبهای مسیر تردد زائرین 
در استان توسط نانوایی های شهری و نانوانی های سیار مستقر در موکبها تامین 

می گردد .

پاسخگویی مدیرکل آموزش و پرورش استان 
مرکزی به شهروندان ساوجی 

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز : 
مدیرکل آموزش و پرورش استان مرکزی به منظور پاسخگویی به سئوالات و 
مطالبات شهروندان ساوجی، در میز خدمت آموزش و پرورش در محل مصلی 

شهرستان ساوه حضور یافت.
به گــزارش اداره اطلاع رســانی و روابط عمومی آموزش و پرورش اســتان 
مرکزی، »شــهریار فولادوند« مدیرکل آموزش و پرورش اســتان مرکزی که 
به همراه اســتاندار مرکزی در روز جمعه 19مهرماه به شهرستان ساوه سفر 
کرده بود، به منظور پاسخگویی به سئوالات و مطالبات شهروندان ساوجی، در 
میز خدمت آموزش و پرورش مستقر در مصلی شهرستان ساوه حضور یافت.

بنابراین گزارش، فولادوند که در جمع هیئتی متشــکل از سید علی آقازاده 
اســتاندار مرکــزی و 15 مدیر کل اســتان در نماز جمعه عبادی سیاســی 
19مهرماه در شهرســتان ساوه شــرکت کرده بود پس از اقامه نماز به همراه 
ابراهیم فراشــیانی مدیر آمــوزش و پرورش ســاوه و معاونین وی، در محل 
پاســخگویی حاضر و به سوالات و مشکلات مردم در حوزه آموزش و پرورش 

پاسخ داد.
سید علی آقازاده استاندار استان مرکزی بعد از نماز جمعه به ایراد سخنرانی 
پرداخته و به گزارش کار و فعالیت هایی که برای رونق اقتصادی و ورزشــی 

ساوه انجام شده و خواهد شد اشاره نمود.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز :
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اصفهان 
گفت: پنجاه و شــش هزار معلم در مهر ماه 
سال جدید کار تعلیم و تربیت بیش از ۹۲۰ 
هــزار دانش آموز در ۷هزار واحد آموزشــی 
و ۲۷ هــزار کلاس درس را آغــاز کرده اند 
کهالبته می دانیــم همچنان  نواقصی وجود 
دارد امــا تلاشــکردیم  کلاس بــدون معلم 

نداشته باشیم.
محمــد اعتدادی بــه مناســبت یکصدمین 
سالگرد تاســیس اداره کل آموزش و پرورش 
استان اصفهان در نشســت خبریخبرنگاران 
، اظهار کرد:امروز آموزش و پرورش اســتان 
اصفهان نقشه راه خود را اجرایی کردن سند 

تحویل بنیادین آموزش و پرورش میداند.
وی بــا بیان اینکه مهمترین مولفه در ســند 
تحول آموزش و پرورش  چرخش های تحول 
آفرین است، ادامه داد: چرخش تحول آفرین 
به این معناســت که آمــوزش به همراه روح 
حاکم بر سند تحول در مدارس ایجاد شود و 
جوهره سند تحول این است که مدرسه را به 

پایگاه تربیتی تبدیل کند.
اعتدادی بــا بیان اینکه قبل از شــروع مهر 
۱۲هزار و ۷۰۰ نفر کســری نیرو داشته ایم، 
افزود: پنجاه  و شــش هزار معلم در مهر ماه 
سال جدید کار تعلیم و تربیت بیش از ۹۲۰ 
هزار دانش آموز در ۷هزار واحد آموزشــی و 
۲۷ هــزار کلاس درس را آغــاز کرده اند که 
البته می دانیم همچنان  نواقصی وجود دارد 
اما تلاشــکردیم کلاس بدون معلم نداشــته 

باشیم.

وی اظهار داشــت: اصفهــان علی رغم اینکه 
استان برخورداری است ولی در حوزه آموزش 
و پرورش و فضــای فیزیکی، دارای نواقص و 
کمبود هایی اســت  اما به کمک خیرین۹۳ 
پروژه آموزشی را تا آخر مهر افتتاح خواهیم 

کرد.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اصفهان 

ادامه داد: در اســتان اصفهان ۱۳ مدرســه 
کانکسی در فریدون شــهر و چادگان وجود 
دارد، کــه ایــن مــدارس درمناطق صعب 
العبوری که ســاکنان زیادی دارد ســاخته 
شــده تا فرزندان این خانواده ها از تحصیل 

جا نمانند.
اعتــدادی افــزود: ۳۹ مدرســه ســنگینیز 

دراســتان وجــود دارد که ۱۱ مدرســه در 
منطقه ســمیرم، فریدن و کاشان فعال بوده 
و ۱۳ مرکــز تعطیل شــده انــد. همچنین 
قبــل از ســال تحصیلــی جدید بازســازی 
 مدارس خشــتی و گازکشــی مدارس انجام 

شده است.
مدیر کل آموزش و پرورش اســتان اصفهان، 
تصریح کرد:  ثبت درخواست کتاب امسال به 
صورت اینترنتی انجام شــد و استان اصفهان  
جزو ســه اســتان اول کشــور از نظر ثبت 

سفارش است.
وی افــزود: در ســال جدید طرح شــاداب 
ســازی مدارس پویا را خواهیم داشت که در 
حیاط این مدارس نقاشی هایی در ارتباط با 
حرکات ورزشی طراحی شده و دانش آموزان 
میتوانند حرکات ورزشــی را با تقلید از این 

نقاشی ها انجام دهند.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان اصفهان 
ادامــه داد: اولویت طرح شــاداب ســازی با 
مدارس دخترانه اســت و در نظر داریم سالن 
های ورزشی مدارس دخترانه را توسعه دهیم.
با هوشــمند ســازی  ارتباط  اعتــدادی در 
مدارس، تصریح کرد: تعریف کامل و جامعی 
از هوشــمند ســازی مدارس وجود ندارد اما 
افزاری۵۰درصــد مدارس  از لحاظ ســخت 
سطح استان هوشمند هستند و از لحاظ نرم 
افزاری، اکثر معلمان در حال آموزش هستند.
وی ادامه داد: ۴هزار و ۸۰۴ دانش آموز ترک 
تحصیل کرده اند که هزار و ۵۸۰ دانش اموز 
شناسایی شــده و ۴۲۳ نفر را جذب مدارس 

کرده ایم.

پلدختر قهرمان مسابقات دال پلان شرکت 
آبفا لرستان

 

پلدختر- کامرانی- یادگار امــروز: به گزارش روابط عمومی اداره 
ورزش و جوانان شهرســتان پلدختر،  تیم آبفای این شهرستان 
با شرکت در مســابقات دال پلان شرکت آبفای لرستان به مقام 

قهرمانی دست یافت.
 مسابقات دال پلان شــرکت آبفای استان لرستان طی ۲ روز با 
حضور ۲۴ تیم از سراســر اســتان در منطقه گردشگری کهمان 

الشتر برگزار شد.
 در این مسابقات که به میزبانی شهرستان الشتر برگزار شد، تیم 
آبفای پلدختر با وجود مشکلات سیل فروردین ۹۸ با روحیه بالا 
،خستگی ناپذیر و اخلاق مداری به مقام نخست دست یافت.  تیم 
شهرستان نورآباد در این مسابقات مقام دوم را کسب  و تیمهای 
مشترکان و فناوری ستاد شرکت آبفای در کمال ناباوری سوم و 
چهارم شدند . کاپ اخلاق این مسابقات به امور آبفای شهرستان 

الشتر رسید.

اراده شرکت گازاستان البرز جهت حذف قبض 
کاغذی گاز

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز:
این باراراده شــرکت گازاســتان البرز جهت حذف قبض کاغذی 
گاز دردســت مردانــی قرارخواهدگرفــت که باپــای پیاده ولی 
اســتوارومحکم برای جمع آوری اطلاعات مشترکین گرامی گاز 
مســیرهاراطی خواهندکرد به امیدآنکه شــهری باهوای سالم و 
بدون هیچ گونه آلودگی وبادرختانی سرسبزبه  ارمغان آورندوبی 
شک این دوستان ، همکاران،کنتورخوانان درآینده ای نزدیک به 
عنوان سفیران سبزشرکت گازاستان البرزلقب خواهندگرفت پس 
همه باهم بااین ســفیران همراه خواهیم شدودرطرح ملی حذف 
قبض کاغذی گازخوددراولین فرصت اقدام خواهیم کرد.سفیران 

سبزوکتنورخوان ها وهمکاران بهره برداری مادرکنارتان هستیم

برگزیدگان  مسابقات سراسری قرآن
 در بخش بانوان  معرفی شدند

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز : 
برگزیدگان بخش حفظ کل و قرائت چهل و دومین دوره مســابقات 

سراسری قرآن اصفهان در بخش خواهران معرفی شدند. 
آیین اختتامیه چهل و دومین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم در 

سالن ابن سینای دانشگاه علوم پزشکی اصفهان برگزار شد.
در اینمراسم از بانوان سید زینب تقوی پوراز استان گیلان، مریم تقی 
زاده از استان تهران، زهرا محبی از استان اصفهان و هاجر مهرعلیان از 

استان اصفهان تقدیر شد.
همچنین خانم ها ملیحه طالبیان از استان تهران، فاطمه شیرازی از 
استان تهران، فاطمه زرین قلم از اســتان تهران، زهرا سلطان پور، از 

استان مازندران موفق به کسب رتبه عالی شدند.
در ادامه بانوان فاطمه نظری از اســتان مازندران و عطیه طبیانیان از 
استان در بخش حفظ کل قرآن کریم موفق به کسب رتبه ممتازشدند.
از بانوان عاطفه ناصح از اســتان گیلان، مرضیه میرزایی پور از استان 
خراسان رضوی، آذرمان صادقی از استان تهران، هانیه فیروزی از استان 

اردبیل در بخش قرائت تقدیر به عمل آمد.
۳۵۴نفر زن و مرد در مســابقات ملی قرآن کریم اســتان اصفهان در 

رشته های قرائت، ترتیل و حفظ قرآن کریم با یکدیگر رقابت کردند.
چهل و دومین مسابقات ملی قرآن کریم از ۶ تا ۱۱ مهر ماه در بخش 
بــرادران و از ۱۱ تا ۱۹ مهر ماه در بخش خواهران به همت اداره کل 

اوقاف و امور خیریه استان اصفهان برگزار شد.

برگزاری جلسه ستاد اربعین با حضور استاندار 
کرمانشاه  در مرز خسروی 

کرمانشــاه-محمدی-خبرنگار یادگار امروز:  استاندار کرمانشاه 
ضمن حضور در مرز خسروی ، با مدیران دستگاه های خدمات 
رسان به زائرین حسینی تشکیل جلسه داد. در این جلسه رییس 
قرارگاه اربعین وزارت نیرو در استان کرمانشاه به تشریح اقدامات 
انجام شــده توسط شرکت های صنعت آب و برق استان در ایام 
تردد زائرین حســینی پرداخت. تخت شــاهی ضمن تشــکر از 
همکاری خوب مدیران عامل شرکت های وابسته به وزارت نیرو 
در اســتان کرمانشاه ، گفت: تامین آب شرب و آزمایش سلامت 
آب و نیز تامین برق موکب ها و روشنایی معابر شهری ، از اولین 
نقطه شروع زائران به استان تا هنگام خروج آنها از مرز خسروی 
وظیفــه ما بوده و تک تک پرســنل و کارکنان این شــرکت ها 
 خود را خادم اباعبدالله الحســین )ع( و زائران اربعین حســینی 

می دانند.

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز : 
رییس دانشــگاه علوم پزشکی استان مرکزی 
به مناســبت »هفته ملی بهداشت روان ضمن 
اشاره به شعار امســال هفته بهداشت روان » 
ارتقاء سلامت روان، نشاط اجتماعی بر اهمیت 
پرداختــن به مقوله ســلامت روان در جامعه 

تاکید کرد.
دکتر ســید محمــد جمالیــان در پیامی به 
مناسبت این هفته طی سخنانی اظهار داشت: 
ســلامت روان و پرداختن به بهداشت روان از 
ارکان مهم نیل به سلامت در جامعه می باشد 
و با توجه به اینکه شــعار امسال هفته سلامت 
روان »ارتقاء ســلامت روان، نشاط اجتماعی« 
بیان شــده اســت، گواه بر ایــن موضوع می 
باشــد که در جامعه هایی با نشاط اجتماعی و 
فــردی بالاتر، امنیت روانی هم به طبع آن بالا 
می رود و خشــم و خشونت هم در آن جوامع 

کمترخواهد شد.
وی افزود: بی شــک نشــاط اجتماعی یکی از 
مؤلفه های اصلی رفاه و مهمترین شاخص های 
توسعه در کشورها به شــمار می رود و نقش 
بسیار مهمی در ســلامت و پویایی اجتماعی 
ایفا می کند که می بایست این مقوله از طرف 
مردم، مســئولین مورد توجه بسیار قرار گیرد 

تا بتوانیم با افزایش ســطح نشاط اجتماعی و 
فردی موجبــات ســلامت روان هموطنان و 

همشهریانمان را بیش از پیش فراهم نماییم.
جمالیــان تاکید کرد: در هفته ســلامت روان 
موضوعاتی مانند، خودمراقبتــی، آموزه های 
دینی و معنویــت در ارتقای ســلامت روان، 
تحکیم خانواده، مهارت  هــای زندگی، مولفه 
های اجتماعی موثر بر سلامت و جایگاه رسانه و 
شبکه های اجتماعی در ایجاد نشاط اجتماعی 
و افزایش سلامت روان، می بایست مدنظر قرار 

گیرد.
وی با بیان اینکه ســازمان بهداشت جهانی بر 

بعد بهداشــت روان در تعریف سلامت بسیار 
تأکید دارد،  گفت: متاســفانه در بســیاری از 
نقاط جهان بهداشت روانی و بیماریهای روانی، 
علیرغم نقش عمده آنها در ســلامت عمومی، 
در درجه اهمیت پایین تری نسبت به سلامت 
و بیمــاری های جســمانی واقع شــده و این 
مهم مورد غفلت قرار گرفته است، مردم برای 
سلامت جســم خود برنامه ریزی های دقیقی 
دارنــد و آزمایش ها و چــکاب های مختلفی 
انجــام میدهند و تقریبا یــک امر مثبت و جا 
افتاده ای می باشد ولی لازم است مردم بدانند 
به همان اندازه که باید به بهداشت جسمشان 

اهمیت دهند می بایست به بهداشت روانشان 
نیز اهمیت بدهند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اراک یادآور شد: 
توصیه دین مبین اسلام به توکل و امید، مثبت 
نگری، قناعــت و انتظــارات منطقی، کنترل 
خشــم، پرهیز از اندوه، خوش رفتاری، نشاط 
وشــادمانی و نیزاهمیت دادن به شــبکه های 
واجتماعی همچون خانواده،  حمایتی عاطفی 
بیانگر وجه ویژه اسلام به بهداشت روان ونقشی 
است که درسعادت بشردارد و مطالعات متعدد 
نیز نقش باورهای مذهبی را در ســلامت روان 

تأیید می کنند.
جمالیان در پایان تبریک هفته سلامت روان به 
تمامی فعالان عرصه بهداشــت روان در استان 
مرکزی، روانپزشکان، روان شناسان، مشاوران، 
دانشــجویان و اساتید دانشــگاه علوم پزشکی 
استان مرکزی تبریک گفت و تاکید کرد: امید 
اســت با تلاش مسئولین اســتان مرکزی و با 
همت مردم شریف استان، با افزایش همبستگی 
اجتماعی و تحکیم بنیان خانواده، ترویج قوانین 
شــهروندی، عزت نفس، دینــداری و ... باعث 
ایجاد نشــاط در ببن مردم شویم تا شاهد روز 
به روز افزایش شــاخص های سلامت روان در 

جامعه باشیم.
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قراردادهای موقت
 مانع ارتقای شغلی کارگران

یک کارشناس حوزه کار مقدمه اجرای طرح طبقه بندی 
مشــاغل در  کارگاه ها و ســازمان ها را برداشــته شدن 
قراردادهای موقت کار دانســت و  گفــت: تا زمانی که 
مشــکل قراردادهای موقت در کارگاه ها حل نشــود به 

 سختی بتوان طبقه بندی مشاغل را اجرا کرد. 
علی اکبر سیارمهر درباره اجرای طبقه بندی مشاغل در 
کارگاه ها گفت:  سابقه اجرای این طرح به سه دهه قبل 
و زمانی برمی گردد که بیشــتر  مســئولان و کسانی که 
دغدغه حقوق کارگران را داشتند، به دنبال  طبقه بندی 
بودند چون اشتغال برایشان در درجه دوم اهمیت بود، 
بیکاری  به شــکل امروزی رواج نداشت و هنوز خیلی از 

کارخانه ها سرپا و  مشغول کار بودند. 
وی ادامه داد: امروز که همه دغدغه اشــتغال را دارند، 
وقتی بحــث  طبقه بندی مطرح می شــود خوشــحال 
می شویم که عده ای به دنبال اجرای  این طرح هستند، 
ولی تا وقتی که مشکل قراردادهای موقت در کارگاه ها 
 حل نشده به ســختی می توانیم طبقه بندی مشاغل را 

اجرا و ارتقا شغلی  کارگران را محقق کنیم. 
این کارشــناس حوزه کار با بیان اینکه در قراردادهای 
موقت طبقه بندی  مشــاغل معنا ندارد، گفت: متاسفانه 
در قراردادهای موقت تفاوت دســتمزد  دیده نمی شود. 
یعنی اگر باید در دســتمزد کارگــر ماهر تفاوتی دیده 
شود،  آن را به شــکل دیگری می بینند. در صورتی که 
باید حقوقش را طبقه بندی  کرده باشند. بنابراین لازمه 
اجرای طبقه بندی در مرحله اول برداشــتن یا  کمرنگ 

کردن قراردادهای موقت است. 
وی در پاسخ به این پرسش که چرا طبقه بندی مشاغل 
در کارگاه های  زیر ۵۰ نفر اعمال نمی شود؟ اظهار کرد: 
طبعاً چنین کارگاه هایی که  تعداد نیروهای کار در آنها 
کم اســت، به شــکل زیرزمینی و عمدتاً بدون  رعایت 
حقوق قانون کار فعالیت دارند و در چنین کارگاه هایی 
اولویت،  معیشت و حداقل دستمزد است تا طبقه بندی. 
به همین دلیل اجرای این  طرح در کارگاه های زیر ۵۰ 
نفر کــه دغدغه کارگرانش بهره منــدی از  حداقل مزد 
است و استخدام رسمی برایشان در درجه بعد قرار دارد، 
 مهم نیست. آنها معمولا بیمه نیستند و به بازنشستگی 

هم فکر نمی کنند. 

دکتر ســیامک ســمیعی مدیرکل آزمایشگاه 
مرجع ســلامت وزارت بهداشــت  با اشاره به 
اشــتغال حدود ۴۰ هزار نفر در آزمایشگاه های 
کشــور که  حدود ۳۰ درصد آنها غیرمتخصص 
هســتند، گفت: با شــکل گیری  شــبکه های 
آزمایشگاهی، نظارت وزارت بهداشت به شکل 
موثرتری بر  آزمایشــگاه های پزشــکی صورت 
خواهــد گرفــت و این موضوع ســبب  کاهش 
تخلفات و انحرافات از ضوابط و استانداردهای 

کیفیت خواهد شد. 
ســمیعی ضمن بیــان اینکه ســازماندهی و 
عملکرد شبکه آزمایشــگاهی در  سطح کشور 
بــه هیچ وجه موضــوع تازه ای نیســت، گفت: 
سال هاست در  تلاش هستیم و با تشویق بخش 
خصوصــی و دولتی، ایجاد ســازوکار و  الگوی 
تجمیع منابع و تشــکیل شــبکه را در سطح 
کشــور دنبال می کنیم.  تاکنون زیرساخت های 
اصلی این امر فراهم نبود، اما با فراهم شــدن 
 ضوابط و مقررات که مهمترین زیرساخت است 
دیگر می توان نسبت به  پیشرفت جدی این کار 

خوش بین بود. 
وی در ادامه با بیان اینکه آزمایشــگاه برخلاف 
ســایر حوزه های ارائه  خدمات در نظام سلامت 
دارای ویژگی هــای خاص اســت، افــزود: این 
 موضوع کــه به جز فرآینــد نمونه گیری دیگر 
نیازی بــه مراجعــه و حضور  مســتمر بیمار 
در بخش هــای مختلف فرآینــد ارائه خدمات 
آزمایشگاهی  نیست، روند کار با سایر بخش ها 
را متفاوت کرده اســت. مراکز  آزمایشــگاهی 
می تواننــد بر مبنای ارجاع بین آزمایشــگاهی 

نمونه های  بالینی فعالیت کنند. 
وی با اشاره به اینکه روند تدوین این آیین نامه  

بیــش از دو ســال زمان  برده اســت، تصریح 
کــرد: در این آیین نامه از جنبه های مختلف به 
مباحث  و چالش های نظام آزمایشگاهی کشور 
توجه شده است و یکی از فصول  آن به موضوع 
آزمایشگاه های شــبکه ای و نحوه فعالیت آنها 

اشاره دارد. 
شــاغلین  وضعیــت  خصــوص  در  وی 
آزمایشــگاه های کشــور، اظهار کرد:  بر اساس 
استعلامی که در سال گذشــته از کارفرمایان 
آزمایشــگاه های  پزشــکی اعم از دانشگاه ها و 
بخش خصوصی انجام شــد و در آن  اطلاعات 
و آمار مربوط به تعداد و کیفیت نیروی انسانی 
شــاغل به لحاظ  تعداد، رشته، درجه تحصیلی، 
جنســیت، ســابقه کاری و... جمع آوری شده 

 اســت، یکی از واقعیت هایی کــه دریافتیم پر 
رنگتر شدن نقش بانوان در  اشغال جایگاه های 
شــغلی و فعالیت های متنوع آزمایشگاهی طی 

چند سال  اخیر بوده است. 
ë  کمبود دانش آموخته علوم آزمایشگاهی

در آزمایشگاه های کشور
ســمیعی با اشــاره به انتقادات مطرح شــده 
از ســوی عــده ای مبنــی بــر بیکار  شــدن 
نیروهای آزمایشــگاهی به دنبــال آغاز به کار 
این  واقعیت  گفت:  آزمایشگاه های  شــبکه ای، 
است که در حال حاضر با کمبود نیروی  شاغل 
دانش آموخته رشــته  علوم آزمایشــگاهی، که 
رشته اصلی این حوزه  است، در آزمایشگاه های 
کشور روبه رو هستیم. طبق نتایج استعلامی که 

 در تابستان سال ۱۳۹۷ انجام شد، کارفرمایان 
آزمایشــگاه های بخش  خصوصی و دولتی برای 
حــدود ۳۰ درصد از جایگاه های شــغلی فنی، 
 اقدام بــه بکارگیری کارکنانی از رشــته های 
غیر علوم آزمایشگاهی  کرده اند. هنگام تدوین 
آیین نامه مذکور یکی از دغدغه ها و نگرانی های  
ما  تضمین اشــتغال دانش آموختــگان علوم 
تدریجــی  وضعیت  اصــلاح  و  آزمایشــگاهی 

نامطلوب فعلی بود. 

علت جذب افراد غیرمتخصص در آزمایشگاه ها
وی افزود: طبــق برآوردهای صورت گرفته، با 
برنامه هــای بلندمدت و  میان مــدت، کارکنان 
فنــی متناســب با وظایــف فنی آزمایشــگاه 
جایگزین  می شــوند و بطور مشخص در مورد 
آزمایشــگاههای شبکه ای، موسس  شبکه ملزم 
می شود نیروی کافی با تخصص متناسب با نیاز 
فنی اش را  جذب کنــد. در حال حاضر برخی 
آزمایشگاه ها به بهانه کمبود  دانش آموخته علوم 
آزمایشگاهی، مشکلات اقتصادی و عدم تعادل 
بین  هزینه تمام شــده خدمات آزمایشکاهی و 
ارزش نســبی آنها، اقدام به جذب  نیروی غیر 
علوم آزمایشــگاهی می کنند تــا از این طریق 
هزینه هــای خود  را کاهش دهند و این امر، در 
کمال تاسف، سبب شــده ترکیب نیروی فنی 
 در آزمایشــگاه نامتعادل و نامطلوب شــود. با 
آئین نامه جدید و همچنین بر  اســاس شــرح 
وظایف ابلاغی، مدیریت های امور آزمایشگاهی 
دانشــگاه ها  ملزم به نظارت بر اشتغال متناسب 
با صلاحیــت علمی و فنی کارکنــان  در امور 
آزمایشــگاهی شــده اند که چنین چیزی در 

گذشته سابقه نداشته  است. 
ë  ۴۰هزار نفر شاغل در آزمایشگاه های 

کشور
مدیــرکل آزمایشــگاه مرجع ســلامت وزارت 
بهداشــت ضمن بیان اینکه  حداقل حدود ۴۰ 
هزارنفر شــاغل آزمایشگاهی در کشور مشغول 

 خدمتگذاری هستند، افزود: اطلاعات به دست 
آمده از طریق  خوداظهاری در اختیار مسئولین 
معاونــت آموزشــی وزارت بهداشــت نیز  قرار 
گرفته و ایــن معاونت با توجه به ترکیب فعلی 
شــاغلین بازار کار و  نرخ بازنشستگی کارکنان، 
برنامه ریــزی لازم برای جایگزین کردن  نیروی 
کاری که از چرخه ارائه خدمت خارج می شود، 
خواهند نمود تــا  توازن میان نیــاز به نیروی 
آزمایشگاهی و تعداد دانش آموختگان در این 

 حوزه برقرار شود. 
ë  تاب آوری اقتصادی با شبکه ای شدن

آزمایشگاه ها
ســمیعی با بیــان اینکه بــدون تردید چنین 
الگویی تاب آوری این مجموعه ها  را در شرایط 
اقتصادی نامطلوب بیشــتر می کنــد، تصریح 
کــرد: موضوعی  که ما در وزارت بهداشــت به 
آن اهمیــت می دهیم ایجاد توازن میان هزینه 
 و درآمد آزمایشــگاه اســت؛ بر اســاس کتاب 
ارزش نســبی حدود ۷۰ درصد  تعرفه خدمات 
آزمایشگاهی مربوط به هزینه های ارائه خدمت 
اســت. ایــن  موضوع، حفــظ زنجیــره تامین 
ملزومات آزمایشــگاهی و واقعــی بودن  ارزش 
نســبی خدمات آزمایشــگاهی را به مهم ترین 

اولویت های  آزمایشگاهیان تبدیل کرده است. 
وی دلیل تلاش مستمر موسسین و مسئولین 
آزمایشــگاه های پزشــکی برای  افزایش تعرفه 
را قابــل درک خواند و اظهار کــرد: البته باید 
دانســت این  تنها راه مدیریت منابع و مصارف 
نیست. یکی از مهمترین اهداف  وزارت بهداشت 
از اتخاذ سیاست ها و راهبردهای مرتبط با ارائه 
خدمت  آزمایشــگاهی از طریق الگوی تجمیع 
منابع و تشــکیل شــبکه های  آزمایشــگاهی، 
کاهش هزینه  تمام شــده خدمت با کیفیت و 
به هنگام برای  ارائه کننده آن است که در کنار 
ســایر سیاســت ها و راهبردهای نظام  سلامت 
منجر به مدیریت هزینه خدمات آزمایشگاهی 
برای گیرندگان و  خریداران خدمت خواهد شد. 

تعدادی از پرســتاران متقاضی اعزام به خارج از کشــور در حالی بــه  اعتبار یکی از 
کاریابی های بیــن المللی مجاز اقدام به ثبت نام کردند که  کشــور مقصد نمی تواند 
در حوزه ســلامت از ایران نیروی کار پذیرش  کند. شــهریور ماه سال گذشته بود که 
رئیس انجمن صفنی کاریابی های  بین المللــی خبر از آغاز اعزام نیروی کار به آلمان 
و انگلیس داد که به  گفته وی، بنا بر قراردادی که بر اســاس لیســت رسمی مشاغل 
مورد نیاز  کشــور انگلستان با مؤسسه  ITWR  از این کشور منعقد شده است، اعزام 
 نیروی کار در چند رشــته از جمله »پرســتاری« به این کشور صورت  خواهد گرفت. 
 اما حدود ســه ماه و ۱۰ روز پس از این خبر یعنی نیمه آذرماه، سازمان  ملی خدمات 
بهداشــت در انگلیس ) NHS ( در اطلاعیه ای در خصوص   »جذب نیرو در کشورهای 
در حال توسعه« از طریق کاریابی ها  توضیحاتی ارائه داد که به استناد آن، طبق آیین 
نامه استخدام بین المللی  ســازمان خدمات بهداشت در انگلیس، نباید از کشورهای 
در حال توســعه  نیروی متخصص در حوزه ســلامت جذب شود که »ایران« نیز این 

 لیست قرار دارد. البته این محدودیت فقط برای جذب نیرو از طریق  کاریابی ها است 
و مشــمول اقدامات شخصی خود افراد نمی شــود. در همین زمینه یکی از پرستاران 
متقاضی اعزام به خارج از کشــور در  تماس با خبرگزاری مهر، با اشاره به طی فرایند 
اعــزام خود گفت: بنده  با توجه به اینکه موضــوع مهاجرت کاری را دنبال می کردم، 
اخبــار را  از مراجع رســمی و کاریابی های خارجی پیگیر بــودم. وی گفت: از طریق 
یکی از کاریابی های بین المللی قرارداد بســتم. در  جریــان انجام فرایند کار، یکی از 
کاریابی های بین المللی که در فهرســت  کاریابی های مجاز وزارت کار نیز قرار دارد، 
با صدور اطلاعیه ای  اعلام کرد که » ایران در لیســت ممنوعیت جذب پزشــکان در 
انگلستان«  قرار دارد که بر اساس این اطلاعیه پرستاران و پزشکان ایرانی  نمی توانند 
در انگلیس اســتخدام شوند. این پرســتار متقاضی اعزام به خارج از کشور همچنین 
گفــت: بلافاصله  با کاریابی صادرکننده اطلاعیه تماس گرفتم و آنها اعلام کردند »ما 
نیز  برای اعزام نیروی کار به انگلیس قرارداد داشــتیم ولی با توجه به این  ممنوعیت، 
کاریابی ها نمی توانند اعزام داشته باشند و موضوع را به دفتر  هدایت نیروی کار وزارت 
کار هم اطلاع دادیم.« وی ادامه داد: پس از آن، به کاریابی که برای اعزام اقدام کرده 
بــودم،  تماس گرفتم و موضوع را اطلاع دادم اما گفتند که به شــما اطلاع  می دهیم. 

پس از اینکه با گذشت چند روز خبری از کاریابی مربوطه  نبود شخصا پیگیری کردم 
که اعلام کردند اطلاعیه »قرار گرفتن ایران  در لیســت ممنوعیت استخدام پزشکان 
در انگلیس« کذب اســت. این پرستار با بیان اینکه به گفته کارکنان کاریابی که با آن 
برای اعزام  به انگلیس قرارداد منعقد کرده ام، مدیر این کاریابی، ریاست انجمن  صنفی 
کاریابی های بین المللی را بر عهــده دارد، تاکید کرد: آنها اعلام  کردند که با کاریابی 
نشر دهنده این اطلاعیه باید برخورد شود و من هم  به اعتبار اینکه مدیر این کاریابی، 
رئیس انجمن نیز هست اعتماد کردم. وی گفت: برای کسب اعتماد بیشتر، ایمیلی به 
ســازمان خدمات بهداشت  در انگلیس فرستادم، مبنی بر اینکه تمایل دارم به عنوان 
پرســتار به این  کشور اعزام شوم؛ آنها هم بلافاصله در پاسخ به ایمیل اعلام کردند بر 
 اســاس لیست جدیدی که از دسامبر ۲۰۱۸ منتشر شده امکان پذیرش  نیروی کار از 
چند کشــور از جمله ایران را ندارند.  ۲۵۰۰ پونــد به کاریابی پول دادیم اما خبری از 
اعزام نیســتاین پرستار متقاضی اعزام افزود: ایمیل سازمان بهداشت انگلیس را  برای 
انجمن صنفی کاریابی های بین المللی نیز ارسال کردم اما باز هم  تاکید کردند که ما 

با کشور انگلیس در زمینه اعزام نیروی کار همکاری  داریم. 

برابر آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان ها ی فاقد سند  رسمی مسقر در واحد 
ثبتی کوهدشت تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان. لذا مشخصات متقاضیان و  املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در  صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشــته باشــند ، می توانند از تاریخ  انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک 
محل تســلیم و پس از اخذ  رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 

نمایند. 
 1.  برابر راي شماره 139860325002000859 متقاضي آقاي صید علي كوراني فر فرزند گودرز  بشماره شناسنامه 10512 
صادره از كوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت ٧16.82  مترمربع پلاك 2 فرعي از 54 اصلي  واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت  به آدرس  میدان انقلاب ساحلي خریداري از مالك رسمي آقاي گودرز کوناني
 2.  برابر راي شــماره 139860325002001453  متقاضي آقاي فریدون میرزائي فرزند دوســتعلي  بشماره شناسنامه 505 
صادره از کوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت 13٧.٧0  مترمربع پلاك 16فرعي از 1 اصلي  واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس  خیابان دکتر حســابي خریداري از مالك رسمي آقاي محمد بگ آزادبخت 

)کیخسروي( 
 3.  برابر راي شماره 139860325002000566 متقاضي آقاي  محمد كریمي فرزند شیخه بشماره  شناسنامه 154 صادره از 
كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 224.13 مترمربع  پلاك56 اصلي واقع در بخش هفت خرم آبا شهرستان 

کوهدشت به آدرس شهرک رجایي شاداب  چهارم خریداري از مالك رسمي آقاي حمید و درویش هر دو خسروي
 4.  برابر راي شــماره 1398603250020005٧0  متقاضي خانم فهیمه علیمرادي فرزند كاظم  بشــماره شناسنامه 24801 
صادره از كوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت 112.90  مترمربع پلاك52 اصلي  واقع در بخش هفت خرم 

آباد شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان مطهري   خریداري از مالك رسمي آقاي میرزا قلي کوناني
 5.  برابــر راي شــماره 139860325002001318  متقاضي آقاي عینعلي محمودیاني كنگاوري فرزند  مریدعلي بشــماره 
شناســنامه 129 صادره از نورآباد درششــدانگ یك باب عمارت به مساحت   500مترمربع پلاك 24 فرعي از 1٧ فرعي از 1 
اصلي  واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان  کوهدشــت به ادرس خیابان دکتر حســابي پایین تر از مرکز مشاوره روان 

درماني خریداري از مالك  رسمي آقاي نصر اله غضنفري
 6.  برابر راي شــماره 1398603250020005٧6  متقاضي آقاي رضاقلي آزادبخت فرزند ایمانعلي  بشماره شناسنامه 5088 
صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 183.95  مترمربع پلاك 63 اصلي  واقع در بخش هفت خرم 

آباد شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان نهضت   خریداري از مالك رسمي آقاي رستم آزادبخت   
 ٧.  برابر راي شــماره 139860325002000991  متقاضي آقاي كیومرث مهدي پور فرزند محمد  بشــماره شناسنامه 2٧ 
صادره از كوهدشــت در ششــدانگ یك باب مغازه به مساحت 9 مترمربع پلاك   ٧11-٧06 فرعي از 56 اصلي واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس خیابان  رهبري بالاتر از بانک ملي مرکزي  خریداري از مالك رســمي آقاي 

مجتبي پور مظاهري
 8.  برابر راي شماره 139٧60325002005092 متقاضي آقاي نورالدین یوسف زاده فرزند  سلطانمراد بشماره شناسنامه 229 
صادره از کوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت   166.25 مترمربع پلاك 1٧ فرعي از 1 اصلي واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت ب  آدرس خیابان سپاه  خریداري از مالك رسمي آقاي نصراله غضنفري
 9.  برابر راي شــماره 1398603250020022٧5 متقاضي خانم الهام حدادي فرزند فرامرز بشماره  شناسنامه ٧19 صادره از 
كوهدشت در شششدانگ یك باب عمارت به مساحت 200 مترمربع  پلاك16فرعي از 1 اصلي  واقع در در بخش هفت خرم 

آباد شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان  سید الشهدا  خریداري از مالك رسمي آقاي ماشا اله ابراهیمي
 10.  برابر راي شــماره 139860325002000926 متقاضي آقاي ســجاد حســن زاده فرزند براعزیز  بشــماره شناســنامه 
4190396923 صادره از کوهدشت در ششدانگ یکباب عمارت به مساحت   149.5 مترمربع پلاك ٧٧ اصلي واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به آدرس شهر  گراب خیابان ساحلي خریداري از مالك رسمي آقاي حسین نصیري
 11.  برابر راي شماره 139٧60325002004968  متقاضي آقاي علي گراوند فرزند امیدعلي بشماره  شناسنامه 582 صادره 
از در دو دانگ از  ششدانگ  یك قطعه زمین زراعي آبي  به مساحت   100000.32 مترمربع پلاك 23 اصلي  واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به آدرس  روستاي اشتره گل گل خریداري از مالك رسمي آقاي عیدي عباسي
 12.  برابر راي شــماره 139860325002000842متقاضي آقاي ولي كرمي فرزند خان ابدال بشــماره  شناســنامه 2024 
صادره از ســراب دوره در ششدانگ  یك باب عمارت به مساحت 1٧6.60  مترمربع پلاك16 فرعي از 1اصلي  واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس  خیابان کارگر شــمالی خریداري از مالك رسمي آقاي محمد بگ آزادبخت 

)کیخسروی( 
 13.  برابر راي شــماره 139860325002000598متقاضي آقاي یونس باباكرمي فرزند صیدحســن  بشــماره شناســنامه 
4190240621 صادره از کوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت   150.4 مترمربع پلاك 986 فرعي از 1 اصلي 
واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به  آدرس خیابان فاطمیه 1  خریداري از مالك رســمي آقاي منصور 

علی پور
 14.  برابر راي شــماره 1398603250020004٧9 متقاضي آقاي  فرض اله قنبري فرزند بســاط علي  بشماره شناسنامه 
24٧89 صادره از کوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 163.25  مترمربع پلاك٧٧ اصلي  واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به آدرس کوهدشت بخش  گراب  خریداري از مالك رسمي آقاي باونعلی آدینه وند
 15.  برابر راي شماره 1398603250020002٧9  متقاضي خانم نسرین رت فرزند نریمان بشماره  شناسنامه 203 صادره از 
قصر شیرین سه دانگ از ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 40.23  مترمربع پلاك 65 اصلي واقع در بخش هفت خرم آباد 
شهرستان کوهدشت به آدرس تازه آباد  شاهیوند نرسیده به چهار راه بصیرت خریداري از مالك رسمي آقای ابراهیم رشیدیان
 16.  برابر راي شــماره 139660325002003265 متقاضي آقاي جمشید رستمي فرزند موسي بشماره  شناسنامه 25188 
صادره از كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 29٧.15 مترمربع  پلاك 2802 فرعي از 65 اصلي و 65 اصلی 
واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به  آدرس خیابان فردوسی روبروی دادسرا خریداري از مالك رسمي٧٧ 

متر مربع از مالکیت  آقاي  ابراهیم رشیدیان و 220 متر مربع از مالکیت میرزا ولی اتیوندی
 1٧.  برابر راي شــماره 139860325002000500متقاضي آقاي خدامراد امرایي فرزند مراد بشماره  شناسنامه 6695 صادره 
از كوهدشــت در یک دانگ از ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 199  مترمربع پلاك 63اصلي واقع در بخش هفت خرم 

آباد شهرستان کوهدشت به آدرس خریداري از  مالك رسمي آقاي درویش علی آزادبخت
 18.  برابر راي شــماره 139860325002001390 متقاضي آقاي علي پناه تیموري متین فرزند عباس  بشــماره شناسنامه 
15623 صادره از كوهدشت در ششدانگ باب عمارت به مساحت 290.80  مترمربع پلاك56 اصلي  واقع در بخش هفت خرم 
آباد شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان جهاد  شمالي خیابان نسترن یکم  خریداري از مالك رسمي آقاي رستم کیخسروي

 19.  برابــر راي شــماره 139٧60325002003969 متقاضــي آقاي آزاد حاتمي فر فرزند كریم خان  بشــماره شناســنامه 
41902٧202٧ صادره از  کوهدشت  در ششدانگ یك باب عمارت  به مساحت   166.81 مترمربع پلاك 1٧ فرعي از 1اصلي  

واقع در بخش هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به  آدرس خیابان سپاه خریداري از مالك رسمي آقاي نصراله غضنفري. 
 20.  برابر راي شــماره 139860325002000922 متقاضي آقاي میرزاعباس گراوند فرزند حســینعلي  بشــماره شناسنامه 
658 صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مســاحت   169.35مترمربع پلاك 56اصلي  واقع در بخش هفت 
خرم آباد شهرســتان کوهدشت به آدرس جنب  پارک بهشــتي انتهاي خیابان  خریداري از مالك رسمي آقایان صید علي و 

افراسیاب هر دو امرایي
 21.  برابر راي شــماره 139860325002000913  متقاضي آقاي ســیدصوفي شــكراللهي ضرون فرزند  صفي اله بشماره 
شناســنامه 16480 صادره از كوهدشت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت   153.20 مترمربع پلاك 53 اصلي  واقع 
در بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس  انتهاي خیابان بوعلي گلستان1٧ خریداري از مالك رسمي آقاي 

ماشااله شهبازي
 22.  برابر راي شــماره 139860325002000596  متقاضي آقاي كرم خدا محمودي فرزند محمود  بشماره شناسنامه 331 
صادره از كوهدشــت درششــدانگ یك باب عمارت به مساحت 1٧0 مترمربع  پلاك 65 اصلي  واقع در بخش هفت خرم آباد 

شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان خاقاني نبش 30  متري باهنر خریداري از مالك رسمي آقاي اسد مراد نعمتي
 23.  برابر راي شــماره 139860325002001198 متقاضي آقاي عباس محمودنیایي فرزند علي احمد  بشــماره شناسنامه 
435 صادره از نورآباد در ششــدانگ یك باب عمارت به مســاحت 200 مترمربع  پلاك 53 اصلي  واقع در بخش هفت خرم 

آباد شهرستان کوهدشت به آدرس انتهاي خیابان بوعلي  گلستان پانزدهم  خریداري از مالك رسمي آقاي بهزاد رشیدیان
 24.  برابر راي شماره 1398603250020008٧4 متقاضي خانم ملك ناز خزائي فرزند عبدالعلي  بشماره شناسنامه 8 صادره 
از نهاوند در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 106.63 مترمربع  پلاك 56 اصلي  واقع در بخش هفت خرم آباد شهرستان 

کوهدشت به آدرس خیابان دارایي به سمت  شهرک کوچه دوم سمت راست خریداري از مالك رسمي آقاي بهرام وفایي
 25.  برابر راي شــماره 1398603250020008٧0متقاضي آقاي رضا حق ندري فرزند حســنعلي  بشماره شناسنامه 9408 
صادره از كوهدشت در سه دانگ از ششدانگ یك باب عمارت به مساحت   309.46 مترمربع پلاك 56 اصلي  واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشت به آدرس  خیابان ارشاد کوچه شــهید مریم حق ندري خریداري از مالك رسمي آقاي 

درویش حسین خسروي
 26.  برابر راي شــماره 1398603250020008٧2  متقاضي آقاي علي اكبر حق ندري فرزند حســنعلي  بشماره شناسنامه 
1283 صادره از كوهدشت در سه دانگ از ششدانگ یك باب عمارت به مساحت   309.46 مترمربع پلاك 56 اصلي  واقع در 
بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس  خیابان ارشاد کوچه شهید مریم حق ندري خریداري از مالك رسمي 

آقاي درویش حسین خسروي
 2٧.  برابر راي شــماره 1396603250020025٧6 متقاضي خانم فهیمه رحمتي فرزند گنجعلي بشــماره  شناسنامه 5860 
صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 130 مترمربع پلاك   63 اصلي  واقع در بخش هفت خرم آباد 
شهرستان کوهدشت به آدرس خیابان هفت تیر خیابان لاله  پنجم  خریداري از مالك رسمي آقاي علی رحم و علی حیدر هر 

دو آزادبخت فرزندان عزیز بگ  ورثه سوخی آزادبخت
 28.  برابر راي شــماره 139860325002000601  متقاضي آقاي پرویز طولابي فرزند نعمت بشــماره  شناســنامه 1526٧ 
صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت  به مساحت 203 مترمربع  پلاك 16فرعي از 1اصلي واقع در بخش هفت 

خرم آباد شهرستان کوهدشت خریداري از مالك  رسمي آقاي محمد حسین ابراهیمی
 29.  برابر راي شماره 139860325002001392 متقاضي خانم مهین آزادبخت فرزند معصومعلي  بشماره شناسنامه 9592 
صادره از كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 12.38  مترمربع پلاك 63 اصلي واقع در بخش هفت خرم آباد 
شهرســتان کوهدشــت به آدرس چهار راه اله  اکبر 30 متری جنوبی کوچه 12 متری سمت راست در اول خریداري از مالك 

رسمي آقاي علی  آزادبخت
 30.  برابر راي شــماره 13986032500200594 متقاضي آقاي عزیز موســوي مله خان فرزند  ســیدابراهیم بگ بشــماره 
شناسنامه 4٧8 صادره از نورآباد در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت   196.50 مترمربع پلاك 52 اصلي واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت به آدرس  خیابان تازه آباد شــاهیوند خیابان بصیرت بین فاطمیه 1 و 2  خریداري از 

مالك رسمي آقاي رستم  خسروی
 31.  برابر راي شــماره 139860325002000920  متقاضي آقاي روح اله نظرنیا فرزند علي ابدال  بشماره شناسنامه 4٧24 
صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 139  مترمربع پلاك 5405 فرعي از 56 اصلي واقع در بخش 

هفت خرم آباد شهرستان کوهدشت به  آدرس  خریداري از مالك رسمي خانم خاطره خسروی
 32.  برابر راي شــماره 1398603250020008٧6 متقاضي آقاي علي اكبر گراوند فرزند یوسف  بشماره شناسنامه 195٧3 
صادره از كوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مســاحت 121.59  مترمربع پلاك  63 اصلي  واقع در بخش هفت 
خرم آباد شهرســتان کوهدشت به آدرس خیابان  نهضت ســواد آموزی کوچه فرهنگ ششم  خریداري از مالك رسمي آقاي 

درویشعلی آزادبخت
 33.  برابر راي شــماره 139860325002000562 متقاضي آقاي حســین نوروزیاني كرم آبادي فرزند  یارحســین بشماره 
شناسنامه 41904622٧6 صادره از كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به  مساحت 138 مترمربع پلاك 16 فرعي از 1 
اصلي واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان  کوهدشــت به آدرس خیابان معاد یک کوچه هشتم جنب شرکت نفت یاری 

خریداري از مالك رسمي  آقاي محمد رضا عمله امرایی
 34.  برابر راي شــماره 139860325002000586  متقاضي آقاي قهرمان شاطري فرزند شمس اله  بشماره شناسنامه 202 
صادره از كوهدشــت در ششــدانگ یك باب عمارت به مساحت 100 مترمربع  پلاك 58 اصلي واقع در بخش هفت خرم آباد 

شهرستان کوهدشت به آدرس شهرک شهید رجایی  سی متری سوم  خریداري از مالك رسمي آقاي صید احمد آزادبخت
 35.  برابر راي شــماره 139860325002000580  متقاضي آقاي بهرعلي گراوند فرزند امیدعلي  بشــماره شناسنامه 462 
صادره از كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت 252 مترمربع  پلاك24 فرعي از 1٧ فرعی از 1 اصلي واقع در 
بخش هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشت به  آدرس خیابان دکتر حســابی خیابان گلها خیابان کوشا چهارم  خریداري از 

مالك رسمي آقاي نصراله  غضنفری   
 36.  برابر راي شــماره 1398603250020005٧8 متقاضي آقاي فرزاد بهمني فرزند شفیع بشماره  شناسنامه 346 صادره 
ازکوهدشــت درششــدانگ یك باب مغازه تجاری  به مساحت 35.4 مترمربع  پلاك ٧٧ اصلي  واقع در بخش هفت خرم آباد 
شهرســتان کوهدشت به آدرس کوهدشت شــهر گراب  خیابان رهبری نبش کوچه اندیشه  خریداري از مالك رسمي آقاي 

صفیار الوار

آگهی اصلاحی
 1-  برابر راي شماره 139860325002001036 متقاضي آقاي حاجي احمد آدینه وند فرزند  حسین بگ بشماره شناسنامه 
960 صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مساحت   202.85مترمربع پلاك 281فرعي از٧٧ اصلي  واقع در 
بخش هفت خرم آباد شهرســتان  کوهدشــت به آدرس  گراب خیابان رهبری خیابان بعثت خریداري از مالك رســمي آقاي 

حسین  بگ آدینه وند
 2-  برابــر راي شــماره 139860325002001420 متقاضي آقاي علي تیموري یكتا فرزند  صیدعلي بشــماره شناســنامه 
4190184٧99 صادره از كوهدشت در ششدانگ یك باب عمارت  به مساحت 184 مترمربع پلاك 6012فرعي از 56 اصلي 
واقع در بخش هفت خرم آباد  شهرســتان کوهدشت به آدرس خیابان شهید قدرت اله عبدیان کوچه شماش 4  خریداري از 

مالك  رسمي تعاونی مسکن بسیجیان سپاه پاسداران
 3-  برابر راي شــماره 13986032500200103٧  خانم پروین محمدي كمره فرزند محمد علي  بشماره شناسنامه 24130 
صادره از كوهدشــت در ششدانگ یك باب عمارت به مســاحت   22٧.80 مترمربع پلاك 2فرعي از 54اصلي واقع در بخش 
هفت خرم آباد شهرســتان کوهدشــت  به آدرس میدان انقلاب روبروی آرایشــگاه طراوت  خریداري از مالك رســمي آقاي 

درویش  کونانی
  م الف:156 

تاریخ انتشار نوبت اول: ٧/٧/1398 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 22/٧/1398 

حیدر امرایی 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کوهدشت

افراد غیرمتخصص در آزمایشگاه ها
خبر

گوناگون

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی

سرگردانی پرستاران متقاضی اعزام به خارج
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خبر خبر 

کرمانشاه-خبرنگاریادگار امروز : 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: 
امســال برنامه داریم در زمینه ساخت 
یورو  قطعات خــودرو ۴۰۰ میلیــون 

داخلی سازی کنیم.
 رضــا رحمانــی در آییــن کلنگ زنی 
از واحدهای صنعتی اســتان  تعدادی 
کرمانشــاه، از حمایــت همه جانبه از 
واحدهای تولیــدی خصوصا واحدهای 
کوچــک خبر داد و گفــت: باید فرش 

قرمز برای سرمایه گذاران پهن کنیم.
وی با اشاره به هفت محور و ۳۵ برنامه 
که وزارت صنعــت، معدن و تجارت با 
جدیت آنها را دنبال می کند، افزود: در 
حوزه معادن، احیا و فعالسازی معادن 

کوچک را در برنامه داریم.
وی افزود: همچنین امسال برای اولین 
بار نقشــه راه معدن کشــور را ترسیم 

کردیم.
وزیر صمت با اشاره به اکتشافات جدید 
در حوزه معادن افزود: در برخی موارد 
خصوصــا در برخی اســتان های کمتر 
توســعه یافته به ذخایری رسیدیم که 
بیــش از تصور ما بود. بــرای مثال در 
موادی مانند سنگ آهن و مس بیش از 

دو برابر تصور ذخیره داشتیم.
رحمانی یکی دیگر از اولویت های حوزه 
معادن را جلوگیری از خام فروشی مواد 
معدنی دانست و تاکید کرد: برای مثال 
صادرات سنگ آهن از ۲۳ میلیون تن 

چند ســال قبل اکنون به زیر هشــت 
میلیون تن رســیده و بخش اعظم آن 
توسط واحدهای داخل کشور فرآوری 

می شود.
وزیــر صمت با بیــان اینکه امســال 
رونق صادرات را در کل کشــور دنبال 
البته صادرات  می کنیم، عنوان کــرد: 
در برخی موارد با نیاز داخلی در تضاد 
است و در چنین مواردی به نفع تنظیم 
بازار داخلی، صادرات در اولویت بعدی 

قرار می گیرد.
تولیدی  واحدهای  از  رحمانی حمایت 
خصوصــا واحدهــای کوچــک کــه 
آسیب پذیری بیشتری دارند را از دیگر 

برنامه هــای وزارت صمت برشــمرد و 
گفت: در کنار حمایت، تسهیل گری را 

نیز در برنامه داریم.
وزیر صمت با بیان اینکه در این سال ها 
همه نقاط کشــور از توسعه صنعتی به 
صورت یکسان بهره مند نبودند، گفت: 
ایجاد تــوازن از دیگر برنامه های جدی 

ما است.
به گفتــه رحمانی، ۱۲ اســتان کمتر 
توسعه یافته از جمله کرمانشاه خصوصا 
برای توسعه معدنی در اولویت هستند.

وی در ادامــه به برخی شــاخص های 
اقتصادی مثبت شــش ماهه امسال با 
وجود جنگ اقتصادی که دشمن علیه 

ما راه انداخته اشــاره کرد و گفت: در 
این مدت رشــد هشت درصدی صدور 
پروانه بهره برداری و رشد ۱۷ درصدی 
درخواســت جواز تاسیس را در کشور 
داشــتیم که به معنای افزایش اقبال و 
انگیزه مردم به سرمایه گذاری در امور 

تولیدی است.
به گفته ایــن مســئول در این مدت 
رشــد اکثر تولیدات از جمله رشد ۶.۵ 
درصدی فولاد، رشد ۱۸ درصدی مس 
و رشــد ۱۳ درصدی شیشه در کشور 

را داشته ایم.
رحمانی گفت: البته در برخی کالاهای 
خــاص مانند خــودرو کاهــش تولید 
داشــته ایم که برنامه داریم این میزان 
نیــز افزایش یافته و بــه جایگاه خود 
امسال  برنامه داریم  برگردد. همچنین 
در زمینــه قطعات خــودرو نیز ۴۰۰ 

میلیون یورو داخلی سازی کنیم.
حضــور  از  پایــان  در  رحمانــی 
ســرمایه گذاران معدنی در کرمانشــاه 
هــم قدردانی کــرد و از پیگیری برای 
واحدها  این  تضمین خرید محصولات 

خبر داد.
رونق  کــرد،  ابرازامیدواری  رحمانــی 
شــهرک های صنعتــی کرمانشــاه و 
ایجــاد نواحــی صنعتــی روســتایی 
در اســتان محقق شــود و بــر لزوم 
 پیگیری مشــکلات فرش ســنقر هم 

تاکید کرد.

اصفهان - مریم مومنی-خبرنگاریادگار 
امروز : 

مدیرعامــل فولاد مبارکه در جلســۀ 
ارزیابــی شــانزدهمین دورۀ جایــزۀ 
ملی کیفیــت ایران که از شــانزدهم 
تــا هجدهم مهرماه در شــرکت فولاد 
مبارکه برگزار شــد، با اشاره به این که 
برای  مناســبی  ارزیابی فرصت  مقوله 
شناســایی فرصت ها و تهدیدات است 
اظهار داشــت: در حــال حاضر فولاد 
مبارکه از بلوغ مطلوبی برخوردار است، 
به گونه ای که هم اکنــون از یک بنگاه 
اقتصــادی صنعتی و ســودآورِ صرف 
خارج و در جایگاه ملی به بلوغ بالاتری 
نائل شده و مســئولیت های زیادی در 
عرصه های اجتماعی و محیط زیست بر 

عهده دارد.
مقایســۀ  عظیمیان، ضمن  حمیدرضا 
شــرکت فولاد مبارکه با شــرکت های 
معتبــر بین المللــی، عنــوان کــرد: 
اقتصادی  هم اکنون بنگاه هــای بزرگ 
مســئولیت های اجتماعــی زیادی بر 
عهــده دارند؛به عنوان نمونه، شــرکت 
سرطانی  کودکان  هزینۀ  مایکروسافت 
را تأمین می کند. مشتریان این شرکت 
انتظار تولیــد نرم افزار و محصولاتی را 
دارند که این مسئولیت را جامۀ عمل 
بپوشــاند و معمــولا این گونه خدمات 
خیریه، رضایت مخاطبان و مشــتریان 

را به نحو چشم گیری به همراه دارد.
وی در ادامه افزود: بنگاه فولاد مبارکه 
ذی نفعان متنوعــی دارد و تمام توجه 
خود را بر آن ها متمرکز کرده اســت. 
تمام تلاش ما این اســت که ســرمایۀ 
ذی نفعــان را حفــظ کنیــم و ســود 
ناشــی از خدمات را در زمان مقرر به 
آن ها برســانیم. یکی از ذی نفعان این 
شرکت، دولت است. ما توقعات دولت 
را نیــز تأمین می کنیم و از نگاه به این 

ســطح فراتر رفته ایــم، به گونه ای که 
در رفع مشکل آب اســتان، در حوزۀ 
محیط زیســت و در موضوع ورزشگاه 
نقش جهان که جوانان بســیار زیادی 
از خدمــات آن منتفع می شــوند نیز 

همکاری می کنیم.
خاطرنشــان  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
کرد: این ها نشــانگر این نکته است که 
می شود  معرفی  بنگاهی  مبارکه  فولاد 
کــه از افزایــش تولید و ســوددهی 
فراتر رفته و بــه بلوغ فکری و چابکی 
 رســیده و این افتخاری برای کشــور 

است.
وی در ادامه بــر اهمیت پویا و چابک 
بودن ســازمان های متعالی تأکید کرد 
و گفت: فــولاد مبارکه در حال حاضر، 
جزو سازمان های پیشرو و چابک است 
و حفــظ این مزیت نیز کاری دشــوار 
اســت، چون معمولا آفت سازمان های 
بــزرگ این اســت که به دلیــل تنه و 
عقبــه حجیمی که دارند، چابکی خود 
را از دســت می دهند. پس باید تلاش 
کنیــم کــه در حــوزۀ تصمیم گیری، 

تصمیم ســازی و اجرا بتوانیم سازمان 
چابکی بمانیم.

فعالیــت  ضــرورت  بــر  عظیمیــان 
شبانه روزی در فولاد مبارکه تأکید کرد 
و گفت: همۀ ما سازمان های چابکی را 
در دنیا دیده ایم که 24 ساعت فعالیت 
می کنند. مــا نیز باید در فولاد مبارکه 
به طور شــبانه روزی فعالیــت کنیم تا 
به عنوان الگویی از فعالیت شبانه روزی 

در ایران شناخته شویم.
وی مسئلۀ نوآوری در شرکت را امری 
مهم برای پیشــبرد فعالیت ها برشمرد 
و گفت: باید به این مسئله توجه ویژه 
شــود که یادگیری و آموزش موضوع 
مهمی در ســازمان است و ما باید این 

موضوع را در سازمان تقویت کنیم.
مدیرعامل فــولاد مبارکه در ادامه، بر 
توجه به تعالی با نظر به تنوع ذی نفعان 
تأکید و خاطرنشان کرد: در این زمینه 
نیز باید اهتمام بیشــتری ورزیده شود 
و توجه به ذی نفعــان متوازن و مداوم 
باشــد. توصیه ای که من همــواره به 
اســت که  این  داشــته ام  همــکاران 

ارائــۀ دســتاوردهایمان  بایــد در  ما 
به صــورت حرفــه ای عمــل کنیم و 
توجه به این مســئله به تعالی فرهنگ 
 بنــگاه داری در کشــور نیــز کمــک 

می کند.
وی هماهنگ سازی تصمیمات در همۀ 
بخش های فولاد مبارکــه، از بالاترین 
تــا پایین ترین ردۀ آن  را مســئله ای 
مهــم ارزیابی کرد و گفــت: ما نیاز به 
انتقال  آبشاری داریم که  سازمان دهی 
تصمیمات و هماهنگی ها تا پایین ترین 
رده خودش را نشــان بدهد. این امر، 
انسجام در سازمان را تقویت می کند، 
به گونه ای که مســائل به طور صحیح و 
دقیق به همۀ لایه های سازمان منتقل 

شود.
وی بســیج را نماد موفق سازمان دهی 
سیســتماتیک در کشــور دانســت و 
افزود: انســجام و ســازمان دهی قوی 
در بســیج به نحو مطلوبی وجود دارد، 
به گونه ای که اگر در شورای مرکزی یا 
تصمیمی  هر  فرماندهی  سلسله مراتب 
گرفته شــود در دورافتاده ترین منطقه 
و پایگاه هــم همان حرف فرمانده کل 
را می زنند و این خیلی باارزش اســت 
که همۀ رده ها خیلی ســریع و کامل 
توجیه می شــوند و ایــن هم افزایی و 
سازمان دهی باعث تکامل شرکت فولاد 

مبارکه می شود.
نقوی معاون تکنولوژی  ســید مهدی 
فــولاد مبارکــه نیــز در این جلســه 
ضمن اشــاره به موفقیت هــای فولاد 
نتایــج متــوازن در همــۀ  مبارکــه 
حوزه های مرتبط بــا ذی نفعان، نتایج 
افتخارآمیــز به دســت آمده را حاصل 
تدویــن اســتراتژی ها و برنامه هــای 
مناســب و مشــارکت کارکنــان در 
 اجــرای پروژه هــای بهبــود مختلف 

برشمرد.

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز : 
مدیرکل امور مالیاتی اســتان مرکزی 
با اشــاره به اینکه بخشــودگی جرائم 
مالیاتــی، فرصــت تکرار نشــدنی در 
راســتای حمایت از تولید است، گفت: 
مودیان محترم مالیاتی با پرداخت اصل 
بدهــی خود تا پایــان مهرماه، فرصت 
استفاده از بخشــودگی 100 درصدی 
جرائم مالیاتی قابل بخشش را از دست 

ندهند.
عباس مزیکی افزود در راستای حمایت 
از تولید و مزین شــدن امســال به نام 
ســال »رونق تولید« یکی از مهم ترین 

اقداماتی که توســط ســازمان امور مالیاتی صورت 
گرفته است، بخشودگی جرائم مالیاتی قابل بخشش 

است.
وی افزود: در راســتای حمایــت از تولید و کالای 
ایرانی و به منظور حمایت از فعالان اقتصادی، رعایت 
اصل تکریــم ارباب رجوع و افزایــش رضایت مندی 
مودیان محترم مالیاتی، بر اســاس بخشنامه شماره 
41/98/200 ســازمان امور مالیاتی کشــور، کلیه 
مودیان مالیاتی اشخاص حقیقی و اشخاص حقوقی 

غیردولتی، در صــورت پرداخت مانده بدهی قطعی 
شــده خود، در اجــرای مقررات مــاده 191 قانون 
مالیات های مستقیم به عنوان مودی خوش حساب از 
این حیث و در این مرحله تلقی و مورد بخشــودگی 

قرار می گیرند.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان مرکزی با بیان اینکه 
100 درصد جرائــم قابل بخشــش مودیانی که تا 
پایان مهرماه 1398 مانده بدهی قطعی شــده خود 
را پرداخت کنند بخشیده می شود افزود: در صورت 

پرداخت بعد از پایان مهرماه و تا پایان 
کاهش خواهد  بخشودگی  سال درصد 
یافت،به طوری که در اســفند ماه این 
میزان بــرای بخش تولیدی 90 درصد 
و برای غیرتولیــدی 80 درصد تعیین 

گردیده است.
وی در ادامــه افــزود در صورت عدم 
پرداخــت بدهی مالیاتی قطعی شــده 
و برخورداری از تســهیلات یاد شده، 
این امکان برای مودیان در سال آینده 
فراهم نخواهد بود و بر اساس بخشنامه 
امور  ســازمان   45/98/200 شــماره 
مالیاتی کشــور در صورت پرداخت در 
سال آینده و از تاریخ 01/01/1399 به بعد حداکثر 
بخشــودگی برای مشاغل تولیدی 70 درصد و یرای 
مشــاغل غیر تولیــدی حداکثــر 50 درصد تعیین 

گردیده است.
وی تاکیــد کرد مودیان محتــرم جهت بهره مندی 
از بخشــودگی 100 درصدی جرائم قابل بخشــش 
مالیاتی تــا پایان مهرمــاه مهلت دارند تــا با ارائه 
درخواست بخشودگی جرائم به ادارات امور مالیاتی 

مربوطه از فرصت موجود بهره مند گردند.

مهندس عظیمیان : 
 فولاد مبارکه، سازمانی موفق در بلوغ فکری، چابکی، نوآوری و انسجام است

مدیرکل امور مالیاتی استان مرکزی خبرداد؛

پایان مهر، آخرین فرصت بهره مندی از بخشودگی 100درصدی جرایم مالیاتی

نخستین پارک فضایی کشور در جزیره قشم 
ایجاد می شود

تفاهم نامه همکاری میان سازمان فضایی ایران و سازمان منطقه آزاد قشم 
با هدف ایجاد طرح منطقه گردشگری فضایی )پارک موضوعی فضا پایه( در 

جزیره قشم امضا شد.
 این تفاهم نامه با رویکرد ایجاد طرح منطقه گردشگری فضایی و به عنوان 
نخستین پارک فضایی کشور در قشم با حضور مرتضی براری معاون وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات و رییس ســازمان فضایی ایران و حمیدرضا 
مومنی رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در تهران 

امضا شد. 
براساس این تفاهم نامه، از ظرفیت های گردشگری منطقه آزاد قشم اعم از 
ظرفیت های طبیعی موجود در دره ستارگان و  آسمان مناسب این جزیره 
در هنگام شب برای مقصد گردشگری داخلی و خارجی و منطقه گردشگری 

فضایی، در سه فاز، تعریف، جانمایی و برنامه ریزی می شود.
طبق این تفاهم نامــه، دو طرف در زمینه طراحی کلان و راهبردی تدوین 
برنامه گردشــگری فضایی، مطالعات پیش امکان سنجی و ارائه تجربیات 
کشورهای دیگر به متقاضیان سرمایه گذاری این طرح در جزیره قشم کمک 

خواهند کرد.
برگزاری برنامه های کارشناسی و تعیین محتوای علمی با توجه به جذابیت 
حوزه فضا برای گردشگر و تورهای تخصصی و همچنین حضور کارشناسان 
علمی و اســتقرار تلســکوپ در مکان هایی مانند دره ستارگان به ویژه در 

موقعیت های زمانی خاص هم از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.
جزیره قشم ظرفیت های بسیار زیادی در حوزه های مختلف دارد و موقعیت 
مکانی این منطقه در کشور موجب شده تا یکی از مراکز فضایی کشور در این 

جزیره استراتژیک خلیج فارس ایجاد شود.

احمد حیدری سخنگوی شورای شهر مهران:

آموزش و پرورش برای تعین تکلیف مدارس 
چاره اندیشی کند

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز :
ســخنگوی شــورای شــهر مهران در گفتگو با ویرا گفت: پارک خودروها 
و ترددهای پرحجم زائران در شــهر مهران عبور و مرور برای دانش آموزان 

ابتدایی و دانش اموزان دختر در تمام مقاطع را با مشکل مواجه کرده است.
وی افزود:پارک خودروها مقابل مدارس و سطح پیاده روها و بلوارها حضور در 

مدارس را برای دانش اموزان با چالش جدی روبرو نموده است .
حیدری ادامه داد:از اســتاندار محترم، مدیرکل اموزش و پرورش استان و 
پلیس راهور و ستاد اربعین درخواست داریم ضمن مدیریت ابن موضوع و 
کنترل خودروها در سطح شهر ، نسبت به تسهیل در رفت و آمد دانش آموزان 

اقدام نمایند.
وی با بیان اینکه تعطیلی مدارس آخرین درخواســت مردم از شورای شهر 
و مدیران آموزش و پرورش است افزود: در شرایط اضطرار و پیک ترافیک، 
مدارس می تواند برای اسکان و پذیرایی در اختیار زائرین قرار گیرند و مدارس 

تا پایان برگشت زائران تعطیل شوند.
سخنگوی شورای شهر مهران یاداور شد:تعداد زیادی از جامعه ی معلمین از 
ایلام به مهران در تردد هستند و ترافیک در محورهای منتهی به مهران مانع 

حضور به موقع این قشر تلاشگر سر کلاس های درس می شود.

برگزاری دوره های آموزشی » گردشگری 
کودک« در راستای سمنان شهر دوستدار کودک

سمنان - حسین بابامحمدی - خبرنگاریادگار امروز:دوره های آموزشی » 
گردشگری کودک« در راستای سمنان شهر دوستدار کودک در شهرداری 

سمنان برگزار می شود.
مریم معتمدی معاون شهرسازی و معماری  شهرداری سمنان  با اعلام این 
خبر گفت : یکی از موارد مهم در توسعه گردشگری، برنامه ریزی در خصوص 
گردشــگری کودکان و مطابق با نیازهای آنان  است که به دنبال آن نیاز به 
راهنمایان مخصوص گردشگری کودک احساس می شود. وی گفت : به این 
منظور سلسله کارگاه هایی با کمک اساتید مجرب و در موضوعات مختلف 
گردشگری کودک طراحی شده که اولین سری از این کارگاه ها در موضوع 

کودکان و شناخت بافت های تاریخی است .
معتمدی افزود : موضوعات کارگاه های بعدی در محورهای گردشــگری 
طبیعت ، گردشــگری موزه ها،روایــت گری و طراحی قصــه و بازی در 
گردشگری است که بصورت عملی و در فضای مربوطه اجرا می شود . وی 
در پایان فرهنگ سازی در زمینه گردشگری و آشنایی کودکان و نوجوانان 
بــا میراث فرهنگی را یکی از موضوعات مهم تربیتی کودکان بیان کرد و از 
همکاری اداره میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی شهرستان سمنان 

در برگزاری این کارگاه ها تشکر کرد

مدیرعامل شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد تاکید کرد؛

استفاده از روش های نوین حفاظتی و پدافندی 
در حفاظت از تاسیسات صنعت نفت و گاز

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز : 
مدیرعامل شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد بر استفاده از روش های 
نوین حفاظتی، دفاع ســایبری و پدافند غیرعامل در حفاظت از تاسیسات 
صنعت عظیم نفت و گاز در خطه مرزی سرخس تاکید کرد. مهندس سید 
مجید منبتی در مراسم تودیع و معارفه رئیس جدید واحد حراست پالایشگاه 
ضمن تقدیر از زحمات و تلاش های هفت ساله آقای مردانی طی سخنانی 
گفت: مهمترین ویژگی آقای مردانی تواضع، صلابت، دوراندیش، حفاظت از 
پرسنل و دارایی های فیزیکی سازمان، حفاظت از اسرار کارکنان و همکاری 
با نهادهای امنیتی و اداره کل حراست خراسان رضوی در راه حفظ انقلاب 
اسلامی بود.وی با اشاره به اهمیت تاسیسات پالایشگاه گاز شهید هاشمی 
نژاد در تولید انرژی پاک در این خطه مرزی و خدمت رسانی به هموطنان 
در استان های شمال و شمال شرق کشور تصریح کرد: رئیس جدید واحد 
حراست یکی از کارکنان خدوم و پرتلاش این واحد تاثیرگذار هستند و انتظار 
داریم همچنان با صلابت و تاسی از آرمان های انقلاب اسلامی در راه حفاظت 
از ارزش های ســازمانی گام بردارند.مهندس منبتی با بیان اینکه سازمان 
حراست بسیار فرهیخته است و بر اساس وظیفه ای که بر دوش مدیران و 
کارکنان این واحد گذاشــته شده نسبت به انجام ماموریت ها و حفاظت از 
اســرار سازمان مبادرت ورزند گفت:ما بایستی عملکرد و ارزش های مثبت 
انسان ها را مد نظر بگیریم و آن ها را بیشتر مورد توجه قرار دهیم و از اینکه 

آبرویی از کسی ریخته شود جلوگیری کنیم.

 طی حکمی از سوی معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

رئیس پژوهش و فناوری شرکت پالایش گاز  ایلام عضو 
شورای علمی بنیاد نخبگان استان شد

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز :
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و رئیس بنیاد ملی نخبگان کشور طی حکمی دکتر« 
احسان نوراللهی« رئیس پژوهش و فناوری شرکت پالایش گاز ایلام را به مدت سه سال به 

عنوان عضو شورای علمی بنیاد نخبگان استان ایلام منصوب کرد.
به گزارش روابط عمومی، دکتر »سورنا ستاری« در این حکم خطاب به رئیس پژوهش و 
فناوری شرکت پالایش گاز ایلام آورده است : به استناد ماده ۳ آیین نامه تشکیل و اداره 
شورای علمی بنیاد نخبگان استان و نظر به مراتب علمی، شایستگی و تعهد و بنا به پیشنهاد 
رئیس بنیاد نخبگان استان و با تایید معاون آینده سازان این بنیاد به موجب این حکم از 
تاریخ پنجم تیرماه سال جاری به مدت سه سال به سمت عضو شورای علمی بنیاد نخبگان 

استان منصوب می شوید.
“ احسان نوراللهی« دانش آموخته مقطع دکترا دانشگاه صنعتی امیرکبیر، جوان برگزیده 

صنعت نفت در سال 90 و دارنده مدال برنز المپیاد شیمی می باشد.

استقرار  اکیپ رفع حوادث شرکت آب و فاضلاب شهری 
ایلام  در پایانه مرزی مهران

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز :
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شهری استان ایلام از استقرار سه اکیپ امداد و اتفاقات آب 

و فاضلاب شهری در پایانه مرزی مهران در ایام اربعین خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی شــرکت آب و فاضلاب شهری استان ایلام، مهندس مظاهری با 
اعلام این خبر گفت: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته سه اکیپ رفع حوادث و اتفاقات 
شرکت در پایانه مرزی مهران مســتقر و به صورت شبانه روزی آماده ارائه خدمات و رفع 
حوادث احتمالی در خصوص آبرسانی به زوار و مواکب، سرویس های بهداشتی و پارکینگ 

ها است.
وی افزود: چنانچه انشعابات و شبکه های توزیع آب دچار شکستگی گردند، این اکیپ ها 
با تجهیزات کامل شامل دستگاه بیل مکانیکی، لوله، اتصالات، ابزار آلات فنی و تعمیرات 
پیشگیرانه  از جمله تهیه یا تعمیر الکترو پمپ های ذخیره مورد نیاز چاه ها بصورت فوری  
در محل وقوع حادثه حاضر خواهند بود و ســریعا نسبت به رفع حوادث ایجاد شده اقدام 

لازم انجام خواهند داد.
وی یاد اور شد: با اقداماتی که در اجرای زیرساخت های آب از جمله  تجهیز وآماده بکار دو 
حلقه چاه، مختص آبرسانی به پایانه مرزی، و بازسازی خطوط انتقال آب و راه اندازی سامانه 
های گند زدایی آب شرب چاه ها ، آب مورد نیاز تمامی موکب ها، سرویس های بهداشتی 
و سایر کاربری های موجود در مسیر و  مرز  پایانه مهران تامین شده است؛ و  هیچ گونه 

مشکلی در زمینه تامین آب مورد نیاز زائران حسینی در مرز مهران وجو ندارد.

وزیر صمت:

داخلی سازی 400 میلیون یورو قطعات خودرو را در برنامه داریم

هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
پرونده کلاسه ۱۱۲/9۷ برابر رای شماره ۱۳9۸۶۰۳۲۵۰۰۸۰۰۰۷۴9 مورخ ۱۳9۸/۰۷/۰9 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای ایوب کرمی فرزند احمد بشماره شناسنامه ۴۸۵۰۰۸۰۸۴۷ صادره از پلدختر 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یکباب عمارت مسکونی به مساحت ۲۳۱/۷۰ 
مترمربع پلاک ۱ فرعی از ۱۱۶ اصلی واقع در کاوکالی پلدختر بخش ۷ خرم آباد خریداری 
از مالک رسمی حسن آقا بابایی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳9۸/۷/۲۲

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۳9۸/۰۸/۰۸
امین عبدی نژاد - رییس ثبت اسناد و املاک پلدختر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک پلدختر

هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
پرونده کلاسه ۱۱۱/9۷ برابر رای شماره ۱۳9۸۶۰۳۲۵۰۰۸۰۰۰۷۴۸ مورخ ۱۳9۸/۰۷/۰9 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی خانم فرحناز کرمی فرزند کوچکعلی بشماره شناسنامه ۱۳۸۲صادره از پلدختر در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه واعیان یکباب عمارت مسکونی به مساحت ۲۳۱/۷۰ 
مترمربع پلاک ۱ فرعی از ۱۱۶ اصلی واقع در کاوکالی پلدختر بخش ۷ خرم آباد خریداری 
از مالک رسمی حسن آقا بابایی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳9۸/۷/۲۲

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۳9۸/۰۸/۰۸
امین عبدی نژاد - رییس ثبت اسناد و املاک پلدختر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک پلدختر

مفقودی
برگ سبز مربوط به خودروی پژو ۴۰۵ جی ال ایکس آی به رنگ نقره 
ای متالیک مدل ۱۳۸۴ به شماره موتور ۱۲۴۸۴۱۵۴۰۱۶  و شماره 
شاسی ۱۴۲۵۶۵۲۱ و به شماره انتظامی ایران 99۲-۱9د ۶۸ به نام 
محمد یعقوبی فرزند حاجعلی به کد ملی ۳۲۵۵۳۵۵۰۰۱ صادره از 

کرمانشاه مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
دوشنبه 22 مهر ماه  15   1398 صفر 1441  سال چهارم  شماره 266 از اهداف این رسانه است 

دانشــمندان در مطالعه جدیدی، با مقایسه 
جمجمه انســان ها و حیوانات به این نتیجه 
رســیده اند که ابعاد داخلی مغز ما از نســبت 
طلایی پیروی می کند. نســبت طلایی همان 
عدد پی یا 1.618 است که جزو مشهورترین 
مفاهیــم ریاضی بــوده و به فرمــول زیبایی 

معروف است.
عصب شــناس  دو  حاضــر،  تحقیــق  در 
 Rafael دانشــگاه جانز هاپکینز به نام های
Tamargo و Jonathan Pindrik ادعــا 
کرده اند که چیز جالبی در مورد مغز ما وجود 
دارد و عدد پی ممکن اســت نشــان دهنده 

پیچیدگی آن باشد.
آنهــا در مقاله خود، با مقایســه تعداد 100 
جمجمه معمولی انســان بــا ٧0 جمجمه از 
شش پســتاندار دیگر، نوشته اند که جمجمه 
انســان در طول هزاران سال تکامل، تجسم 
یک هماهنگی کامل بین ســاختار و کارکرد 

است.
تمرکــز آنها در این تحقیق، بر روی خطی به 
اســم nasioiniac arc بود که نقطه ای در 
استخوان های بینی انسان را به یک برآمدگی 
در پشت سر او، به نام inion، وصل می کرد. 
آنها همچنین فاصله اســتخوان بینی تا نقطه 
جلوسَر )bregma( که محل پیوند استخوان 
پیشــانی و دو استخوان آهیانه جمجمه است 
و فاصله جلوســر تا inion را نیز اندازه گیری 

کردند.
البته باید توجه داشت که انتخاب نقاط مذکور 
در داخل جمجه به هیچ وجه دل بخواهی نبوده 

اســت؛ چراکه این نقاط و فاصلــه بین آنها، 
بخشی از ساختارهای عصبی مهم مغز انسان 

و حیوانات را تشکیل می دهند.
به گفته این محققین، اگر شما فاصله جلوسر 
تا inion را تقسیم بر فاصله استخوان بینی تا 
 nasioniac arc جلوسر کنید و سپس طول

را به فاصله جلوســر تا inion تقسیم کنید، 
دو عدد بدست آمده، نســبت تقریبی 1.6 را 

می سازند.
نسبت طلایی مغز

بــرای Tamargo و Pindrik، عــدد 1.6 
بسیار نزدیک به نسبت طلایی 1.618 است؛ 

به قــدری نزدیک، که هــر دوی آنها حدس 
می زنند چیز جالبی در این باره وجود داشــته 

باشد.
Tamargo می گوید: سایر پستاندارانی که ما 
بررســی کردیم، در واقع هر کدام نسبت های 
افزایش  بــا  اما  منحصربه فــردی داشــتند، 
پیچیدگی گونه ها، این عدد به نسبت طلایی 
نزدیک تر شــد. ما فکر می کنیم که این یافته 
جدید، ممکن اســت معانی انسان شناسی و 

تکاملی مهمی داشته باشد.
اما اینکه معنای آن، چه چیزی می تواند باشد 
دقیقا مشخص نیست. دانشمندان در سال های 
اخیر، نسبت طلایی 1.618 را در بین بسیاری 
از ســاختارهای فیزیولوژیکی انسان، از قلب 
گرفته تا ســلول های خون، مشاهده کرده اند، 
اما سوال اینجاست که آیا این رابطه، واقعا یک 

چیز بیولوژیکی است؟
عدد پی، مســلما عدد زیبایی است. دو عدد 
را فــرض کنید که یکی بزرگتر )a( و دیگری 
کوچک تر )b( اســت. اگر نسبت مجموع این 
دو عدد به عدد بزرگتر، یعنی a+b/a با نسبت 
a/b برابر باشد، در این صورت شما توانسته اید 

با دو کمیت a و b، به عدد پی دست یابید.
در ســال 1509 میــلادی، ریاضیدانی به نام 
Luca Pacioli متوجه اهمیت این نسبت 
شد. او وقتی آن را در مورد اشکال هندسی به 
کار برد، متوجه گردید که آنها با این نسبت، 
بسیار زیبا به نظر می رسند. لئونارد داوینچی 
هم از این نســبت طلایی در کارهای هنری 

خود استفاده کرده است.

نسبت طلایی
خــارج از بحث زیبایی شناســی، ادعایی هم 
وجود دارد که می گوید نسبت طلایی، حقایق 
عمیق تری را دربــاره نحوه کار طبیعت به ما 
نشــان می دهد. برای مثال، پوست مارپیچی 
حلزون هــا از الگویی تبعیــت می کند که در 
واقع، نسبت مذکور را در شکل یک »مارپیچ 
طلایی« عینیت می بخشد. حتی صورت های 
زیبا هــم، این عدد مرموز را به نســبت های 

مختلف، در خود دارند.
اما ســوالی که باقی می ماند این است که آیا 
اراده ای در به کارگیــری این نســبت طلایی 
وجود داشته یا اینکه کشف وجود یک نسبت 
طلایی در مغز ما، صرفا نشان دهنده این است 
که تکامل، عدد پی را دوســت داشته است؟ 
البته با توجه به تفاوت های زیادی که در شکل 
جمجمه انســان ها وجود دارد، این موضوع، 
جای شک بیشتری را برای ما باقی می گذارد.

در ســال 2015، پروفســور ریاضیدانی بنام 
Randolph- از کالــج ،Eve Torrence

Macon آمریکا، بــه ایندیپندنت گفته بود: 
اینکه نسبت طلایی به عنوان یک عدد ثابت، 
در بدن همه انســان بازتاب یافته باشد، یک 
فکر احمقانه اســت و فیزیک بدن انسان ها، با 

یکدیگر بسیار متفاوت است.
لــذا به نظر می رســد کــه این موضــوع، بر 
عهده جامعه پزشکی باشــد که درباره رابطه 
نسبت طلایی پیدا شــده در جمجمه انسان 
و پیچیدگی های عصبــی مغز او، اظهارنظر و 

بحث کنند.
اما بــا در نظر گرفتن اینکــه اجزای مختلف 
داخل جمجمه انسان، با فاصله های متغیری 
در کنار هم قرار گرفته اند، بنابراین چیز زیاد 
عجیبی نخواهد بود که در این بین، با تعدادی 

نسبت طلایی هم مواجه شویم.

نسبت طلایی در داخل جمجمه انسان پیدا شد رئیس پژوهشگاه فضایی ایران: 
فناوری سنجش از دور به پلیس مبارزه با مواد 

مخدر آموزش داده می  شود

حسین صمیمی رئیس پژوهشگاه فضایی ایران از آموزش فناوری  فضایی 
ســنجش از دور به نیروهای پلیس مبــارزه با مواد مخدر در قالب  تفاهم 

همکاری خبر داد. 
صمیمی با اشاره به نقش فناوری سنجش از دور و کاربرد آن در پایش  و 
مدیریت محیط زیست، گفت: همه روزه حجم انبوهی از داده ها و  تصاویر 
ماهواره ای به زمین ارسال می شود که تحلیل این اطلاعات  انبوه نیازمند 
داشــتن دانش کافی در این زمینه است تا با تفسیر پدیده ها در  تصاویر 

ماهواره ای، کاربردهای آن در تحلیل شرایط محیطی مشخص  شود. 

وی گفت: در این راســتا پژوهشــگاه فضایی ایــران در قالب تفاهمنامه، 
 همکاری خود را با پلیس مبارزه با مواد مخدر با هدف استفاده از داده  های 

فضایی در پایش محیط آغاز کرده است. 
رئیس پژوهشگاه فضایی ایران با اشاره به تعامل بسیار خوب پلیس  مبارزه 
با مواد مخدر با پژوهشــگاه فضایی ایران به دلیل درک درست  از فناوری 
فضایی و اعتقاد به لزوم استفاده از فناوری برای توسعه  توانمندیهای پلیس، 
گفت: در این راستا همکاریهای ما با پلیس مبارزه با  مواد مخدر، به خوبی 

پیش می رود. 
وی گفــت: هم اکنون در قالب این تفاهمنامه، کارگاه آموزشــی فناوری 
 سنجش از دور با هدف ارائه آموزش های تخصصی لازم به پلیس  مبارزه با 

مواد مخدر در حال انجام است. 
صمیمی افزود: هدف از برگزاری این دوره آموزشــی، آشــنایی نیروهای 
 پلیس مبارزه با مواد مخدر با فناوری ســنجش از دور و نحوه اســتخراج 
 اطلاعات از تصاویر ماهواره ای اســت. انتظار می رود شرکت کنندگان  این 
دوره در پایان بتوانند ضمن آشــنایی بــا مفاهیم و تکنیک های مختلف 
 سنجش از دور، با نحوه استخراج برخی از مهمترین شاخص های  سنجش 

از دور برای پایش محیط به صورت عملی آشنا شوند. 
وی تاکید کرد: در همین راستا راه اندازی مرکز سنجش از دور  تخصصی را 

نیز برای مجموعه پلیس مبارزه با مواد مخدر مدنظر  داریم. 
سال گذشته وزیر ارتباطات از شناسایی مزرعه کشت خشخاش با  استفاده 

از فناوری سنجش از دور خبر داده بود. 
وی گفت: در پایش سطوح زیرکشت کشور توسط پژوهشگاه فضایی  ایران، 
به مزرعه ای ۷۰هکتاری در یکی از شــهرهای کشور برخوردند  که در آن 

خشخاش کشت می شود. 
آذری جهرمی از پلیس مبارزه با مواد مخدر خواســت تا در این زمینه از 

 داده های فضایی استفاده کند. 
در این راستا، تفاهم همکاری میان پژوهشگاه فضایی ایران و پلیس  مبارزه 

با مواد مخدر امضا شد. 

صنعت باید برای رفع نیازهایش به شرکتهای 
دانش بنیان رجوع کند

دکتر ســعید سرکار دبیر ستاد توسعه فناوری نانو گفت:شرکتهای دانش 
 بنیان از دل دانشــگاه ها بیرون آمده، از این رو باید صنعت برای رفع  نیاز 

خود به شرکتهای دانش بنیان رجوع کند. 
سرکار در مراسم انعقاد چهار قرارداد همکاری میان شرکت های  دانش بنیان 
و بخش های صنعتی که در حاشیه دوازدهمین نمایشگاه نانو  برگزار شد 
گفت: انعقاد ایــن قراردادها موجب پیوند میان فناوران و  شــرکت های 

دانش بنیان با صنایع بزرگ است. 
وی با تاکید بر اینکه اگر نانو فناوری نتواند خود را به صنایع بزرگ  وصل 
کند به جایی نمی رسیم، گفت: اگر نتوانیم شرکت های صنعتی  بزرگ را به 
شرکت های دانش بنیان متصل کنیم چشم انداز سند فناوری  نانو که تولید 

ثروت و رفاه برای مردم است محقق نمی شود. 
وی خاطر نشــان کرد: معتقدیم که اگر بخواهیم نانو فناوری در زندگی 
 روزمره مردم وارد شود و کیفیت زندگی آنها را ارتقاء دهد باید بتوانیم  نانو 

فناوری را در محصولات صنعتی مرسوم وارد کنیم. 
دبیر ســتاد توســعه فناوری نانو با تاکید بر اینکه فنــاوری نانو کیفیت 
 محصــولات و کارایی آنهــا را ارتقاء می دهــد و رقابت پذیری بنگاه ها و 
 صنایع بزرگ در عرصه بین المللی را تحت تاثیر قرار می دهد گفت:  برنامه 
راهبردی ۱۰ ساله دوم ستاد نانو تمرکز بر صنعتی سازی است و  برای این 
منظور برنامه های متعددی را اجرایی کرده ایم که راه اندازی  شبکه تبادل 

فناوری یکی از این برنامه هاست. 
دبیر ســتاد توسعه فناوری نانو راه اندازی مرکز صنعتی سازی نانو  فناوری 
از دیگر برنامه های ستاد به شمار می رود گفت: این مرکز  پایگاهی برای 
حضور شــرکت های دانش بنیان اســت تا بتوانند ارتباط میان  دانشگاه و 

صنعت را برقرار کند. 
وی با تاکید بر این که بحث های زیادی برای ایجاد ارتباط میان صنعت و 
 دانشگاه در دنیا شده است، اظهار کرد: این بحث ها در کشورهای  پیشرفته 
قوام خود را دارد، چرا که دانشــگاه و صنعت به عنوان موجود  دوقلوی به 

هم چسبیده متولد می شود. 
وی با بیان اینکه سایر کشورهای پیشرفته همواره بخش صنعت از  دانشگاه 
جدا نیســت گفت:ما نمی توانیم الگوی این کشورها را پیاده سازی  کنیم 
زیرا از ابتدا این دو ارتباط نداشتند و اگر هم داشتند در نهایت با  دلخوری 

بوده است. 
دبیر ستاد توسعه فناوری نانوگفت: شرکت های دانش بنیان از دل  دانشگاه ها 
بیرون آمده اند از این رو می توانند حلقه واسط بین صنعت و  دانشگاه باشند. 

صنعت می بایست برای رفع نیاز خود به این شرکتها  مراجعه کند. 

دانستنی ها

حســین فلاح جوشــقانی رئیس ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات از  ایجاد مسیر پشتیبان برای بالابردن ضریب پایداری 
شبکه ارتباطی در  مسیرهای منتهی به پایانه مرزی مهران و ۲ 

برابر شدن پهنای باند  ورودی استان ایلام خبر داد. 
فلاح جوشقانی با بیان اینکه ظرفیت زیرساخت های ارتباطی 
برای  خدمت رسانی تمامی دستگاهها در ایام اربعین ۹۸ افزایش 
یافته اســت،  گفت: ظرفیت های ایجاد شــده در زیرســاخت 
ارتباطی پایانه های مرزی  علاوه بر تامین نیاز اپراتورهای حوزه 
 ICT، نیاز سایر دســتگاههای  خدماتی، امنیتی، امدادرسان، 

صدا و سیما و راهنمائی رانندگی را  پوشش می دهد. 
وی گفت: با توجه به آســیب های ناشــی از ســیل اخیر در 
زیرساخت های  منتهی به پایانه مهران، با اجرای ۵۰۰ کیلومتر 
فیبرنوری شبکه این  منطقه به طور کامل بهسازی شده است و 
شرکت ارتباطات زیرساخت  در مسیرهای منتهی به این پایانه، 
به منظور بالابردن ضریب پایداری  شبکه، مسیر پشتیبان ایجاد 
کرده و ظرفیت پهنای باند ورودی استان  ایلام از ۴۷ گیگابیت 

به ۱۱۰ گیگابیت افزایش داده است. 
رئیس رگولاتوری با اشاره به مذاکرات انجام شده با رگولاتوری 
عراق  افزود: با توجه به تمرکز و تجمع تجهیزات مخابراتی برای 
تامیــن  ارتباطات با کیفیت در نقاط مرزی برای زائران، فضای 

فرکانسی این  مناطق نیز به صورت مستمر پایش می شود تا در 
صورت ایجاد  تداخلات فرکانسی و یا سرریز سیگنال، مشکلات 

در سریعترین زمان  ممکن برطرف شود. 
معــاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد: در پایانه 
مرزی  مهران به رغم هزینه های بالای سرمایه گذاری، بسیاری 
از سایت های  سیار و موقتی به سایت های دائمی تبدیل شده اند 
تا علاوه بر ایام ویژه  اربعین، زمینه دریافت سرویس با کیفیت 

برای زائران در تمامی ایام  سال فراهم شود. 

بابک نگاهداری رئیس پژوهشــگاه و شبکه آزمایشگاهی 
دانشگاه آزاد  اســلامی از ارائه ۳۰۰ محصول نانوفناوری 
این دانشــگاه در دوازدهمین  نمایشگاه فناوری های نانو 
خبر داد. نگاهداری در حاشیه امضای تفاهم نامه با شبکه 
آزمایشــگاهی فناوری  های راهبــردی معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری که در  نمایشگاه بین المللی 
تهران برگزار شد، اظهارداشت: یکی از حوزه های  اصلی 
که این دانشــگاه در آن قابلیت های بالایــی دارد و در 
دوره جدید  تمرکز مدیریتی بیشــتری پیدا کرده، شبکه 
آزمایشگاهی اســت. بنابراین  اتصال شبکه آزمایشگاهی 
دانشــگاه آزاد اســلامی به مجموعه شبکه  آزمایشگاهی 
فناوری های راهبردی معاونت علمی و فناوری ریاســت 
 جمهوری، اتفاق فرخنده ای اســت. وی افــزود: تعامل و 
همکاری با شبکه آزمایشــگاهی فناوری های  راهبردی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، طی دو سال 
 گذشته پیگیری شد و امروز هم برای اینکه ابعاد جدیدی 
از این همکاری  را با قوت بیشتری نسبت به گذشته پیش 
ببریم، یک تفاهم نامه با فعالیت  های جدید و متناســب 
با شــرایط جدید امضا شد. نگاهداری با بیان اینکه تلاش 
داریم تمامی مراکز آزمایشگاهی دانشگاه  آزاد اسلامی را به 

شبکه آزمایشگاهی فناوری های راهبردی معاونت  علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری وصل کنیم، اظهار داشت: 
تحقق این  امر نیاز به تسریع در روند دارد. وی یادآور شد: 
دانشــگاه آزاد اسلامی موفقیت ها و دستاوردهای خوبی 
 در حوزه نانو داشــته و اکنون با ارائه ۳۰۰ محصول نانو 
که ۵۰  محصول آن به مرحله بازار و فروش رســیده، در 
دوازدهمین نمایشگاه  فناوری های نانو حضور یافته است. 

وی تاکید کرد: این حضور فرصت خوبی بود که در خلال 
برگزاری  نمایشگاه نانو بتوانیم تفاهم نامه همکاری امضا 
کنیم و تمرکز بیشتری به  اتصال این دو شبکه اجتماعی 

داشته باشیم. 
ë  رشد ۶۰ درصدی محصولات نانو ارائه شده در

دوازدهمین نمایشگاه
رئیس پژوهشــگاه و شبکه آزمایشــگاهی دانشگاه آزاد 
اســلامی خاطرنشــان  کرد: محصولات نانوی ارائه شده 
توسط دانشگاه آزاد اســلامی در  دوازدهمین نمایشگاه 
فناوری های نانو بیش از ۶۰ درصد رشــد داشته  است. 
این موضوع نشــان می دهد محققان و مراکز تحقیقاتی 
نانو فناوری  دانشــگاه آزاد اسلامی در این حوزه تمرکز و 

سرمایه گذاری ویژه ای انجام  داده است. 

ارائه ۳۰۰ محصول دانشگاه آزاد در نمایشگاه فناوری های نانوایجاد مسیر پشتیبان برای بالابردن ضریب پایداری شبکه ارتباطی

یک ایمپلنت کوچک مخصوص افراد مبتلا به آب ســیاه 
ابداع شده که  فشــار چشمی آنان را به طور مداوم اندازه 
گیــری می کند. به این ترتیب  بیمــار می تواند در خانه 

بیماری خود را کنترل کند. 
هنگامیکه فردی دچار  آب سیاه)گلوکوما( است همیشه 
این خطر وجود  دارد که فشــار ناشی از تجمیع مایع در  
چشم فرد به اعصاب بینایی او  آسیب برساند و به نابینایی 

فرد منجر شود.  
درهمین راســتا ایمپلنتInjectsense  طراحی شده تا 

به طور مداوم فشــار  درون چشمی فرد یا  IOP  را اندازه 
گیری کند. به طور معمول بیماران  فشــار درون چشمی 
مبتلا به آب ســیاه در مطب چشــم پزشک کنترل می 
 شــود. اگر مشخص شــود در چشــم فرد مقدار زیادی 
مایــع  زلالیه) aqueous humor  ( وجود دارد که خطر 
افزایش فشار درون  چشمی را دارد، اقداماتی مانند تغییر 

در دارو یا حتی جراحی انجام می  شود. 
  متاســفانه چنین تســت هایی معمولا فقط چندبار در 
ســال انجام می شوند و  هرگونه افزایش فشار مایع درون 

چشــمی بین فاصله انجام تست ها  بررسی نمی شود. به 
همین دلیل چنــد گروه از محققان اخیرا ایمپلنت  هایی 
ابداع کرده اندکه به طور مادام العمر در چشــم فرد باقی 
می مانند و  بیمار می تواند فشار درون چشمی خود را در 
خانه انجام دهد. البته این ایمپلنت باید از طریق جراحی 
  Injectsense   در چشــم بیمار قرار گیرد.   این ایمپلنت
نام دارد و همانطور که از آن پیدا است  به  سادگی به لایه 
میانی »پارس پلانا« چشم تزریق می شود. کل این فرایند 
 فقط ۵ دقیقه طول می کشــد و چشم پزشک می تواند 
آن در مطب خود  انجام دهد.   این فناوری در حال حاضر 
تحت آزمایش است و در آزمایشگاه با  استفاده از سیگنال 
های رادیویی می تواند اطلاعات را از چشم حیوان  انتقال 

دهد. اما در اصل ایمپلنت ها به وسیله باتری هایی بسیار 
کوچک  انرژی خود را به دســت می آورند. این باتری به 
طور بی سیم به وسیله یک دستگاه پوشیدنی مانند عینک 
 هوشمند شــارژ می شــود.  این ایمپلنت به طور مداوم 
اطلاعات مربوط به  فشــار درون چشمی را به یک سرور 
ابر منتقل می کند.  بیماران به  وسیله یک اپلیکیشن می 
توانند اطلاعات مورد نظر خود را بررسی  کنید.  آریل سائو 
مدیر ارشد اجرایی شرکت سازنده این ایمپلنت می گوید: 
 قصد داریم نخستین آزمایش های انسانی خود را در اوایل 
۲۰۲۱  میلادی یا زودتر انجام دهیم. این محصول پس از 
تایید مقامات بهداشتی  نخست در اروپا و در فاصله ۶ ماه 

تا یک سال بعد در آمریکا عرضه  می شود. 

ایمپلنت ریزی که از کوری جلوگیری می کند

یک طراح خلاق آمریکایی دوربین 
حرفه ای کوچکــی را تولید کرده 
که  قابــل نصب بــر روی لباس یا 
خودروســت و از آن می توان برای 
 فیلمبرداری صحنه های اکشــن و 

مهیج استفاده کرد. 
دوربین اسنپ مونت دارای برچسب 
های مغناطیســی است که اتصال 
آن  به ابــزار و وســایل مختلف و 
حتی لباس را تسهیل می کند. در 
مجموع  چهار برچسب مغناطیسی 
برای محکم کردن دوربین مذکور 
بر روی  ســطوح مختلــف در نظر 

گرفته شده است. 
برای ثابت نگهداشــتن دوربین بر 

روی لبــاس یک پایه کشــویی و 
نیز یک  گردن بند پلاســتیکی که 
در زیــر لباس بــه پایه متصل می 
شود هم در نظر  گرفته شده است. 
این تجهیزات جلوی ســر خوردن 

دوربین مذکور را می  گیرد. 
پایه این دوربین به گونه ای طراحی 
شــده که تنظیم زوایای دوربین و 
فیلم  بــرداری منعطف را از صحنه 

های مختلف تسهیل می کند. 
مزیت بسیار مهم این دوربین حرفه 
ای قیمت پایین آن اســت که قرار 
 اســت در آینده نزدیک با پرداخت 

تنها ۴۰ دلار قابل خریداری باشد. 

دوربین قابل نصب روی لباس برای 
فیلمبرداری صحنه های اکشن

عینکی که با رایانه ارتباط برقرار می کند
عینکــی ابداع شــده که بــا کمک 
حســگرهای مختلف روی دســته و 
پــد بینی به  کاربر کمــک می کند با 
چشــمک زدن و حرکت دادن ســر 

قابلیت هایی در  رایانه را فعال کند. 
افراد دچار معلولیت جسمی یا کسانی 
که درگیر انجام چندکار باهم هستند،  
 برای استفاده از رایانه دچار مشکل می 
شوند. هرچند سیســتم های کمکی 
 ابداع شــده اند کــه روی رایانه نصب 
می شوند اما اکنون عینکی ابداع شده 
 که نیاز به این سیستم های کمکی را 

حذف می کند. 
به این ترتیب فرد فقط با اســتفاده از 
عینکــی که به چشــم دارد می تواند 
 قابلیت هایی در رایانــه را فعال کند. 
نام    HiiDii Glasses  این گجــت
 GWD Bio  آپ و  اســتارت  دارد 

Intelligence  آن را ابــداع کــرده 
اســت. شیشــه های  عینک قابلیت 
شخصی سازی دارند و افراد می توانند 
آنها را برحسب   نمره عینک فرد تعیین 

یا از شیشه های عادی استفاده کرد. 
حســگرهای ژیروســکوپ در دسته 
ســمت راســت عینک حرکات ســر 
کاربــر  را ردیابی می کنند. از ســوی 
دیگر پدهای کنــار بینی به کار رفته 
در گجت  حرکات پوستی فرد در زمان 

چشمک زدن را ردیابی می کنند. 
  البته این سیستم بسته شدن طبیعی 
چشــمان کاربر را ردیابی نمی کند، 
اما  چشمک زدن های متوالی معادل 
کلیک روی مکان نمای نمایشگر رایانه 
 است. نمایشــگر به وسیله بلوتوث به 

این گجت متصل می شود. 
دوبار چشــمک زدن بــه عنوان دبل 

کلیک اســت و دوبار چشــمک زدن 
سریع  نیز قابلیت های  Hold، انتخاب 
آیتمی روی نمایشــگر  و کشیدن آن 
روی  صفحه) drag (  را فعال می کند. 
میــزان فاصله انتقالی نیز به وســیله 
حرکت  دادن ســر مشخص می شود. 
یک چشمک نیز به معنای رها کردن 
آیتم  انتخابی اســت.    ایــن عینک با 
رایانه و لپ تاپهــای مک و ویندوز  و 
همچنین تبلت و موبایل  های اندروید 

همخوان می شود.  گجت دارای یک 
پورت یو اس بی برای  شارژ است.  یک 
ساعت شــارژ باتری لیتیوم یونی آن 

برای ۱۰ ساعت  استفاده کافی است. 
این عینک هم اکنون در وب ســایت 
کیک استارتر برای جمع آوری سرمایه 
 اولیه عرضه شــده است. قیمت آن در 
این وب ســایت ۶۹ دلار است اما در 
 صورت عرضه تجاری بــا بهای ۱۸۹ 

دلار در بازار عرضه می شود. 


